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9ƭŜƪǘǊƻƴƛŎƪȇ zpravodaj ǇǊƻ őƭŜƴȅ ŀ ǇǌłǘŜƭŜ /ŀƭƭȅ   ω   2Ɲǎƭƻ 181  ω  ±ȅŎƘłȊƝ 3. ledna 2019 
 
 

aƛƭƝ őǘŜƴłǌƛΣ 

ƭŜǘƻǑƴƝ ǾłƴƻŎŜ ǇǌƛǇŀŘŀƧƝ ƳŜȊƛ ŘǾŠ ǾȇȊƴŀƳƴł ǾȇǊƻőƝΦ ± αƻǎƳƛőƪƻǾŞƳά ǊƻŎŜ őƴŠƭƻ ƳŜȊƛ ƧƛƴȇƳƛ ȊŀƭƻȌŜƴƝ 2ŜǎƪƻǎƭƻǾŜƴǎƪŀΣ 
ǎǘłǘǳ ǳȌ ŘǾŀƪǊłǘ ȊǊǳǑŜƴŞƘƻΦ ± ǘƻƳ ƴŀǎǘłǾŀƧƝŎƝƳ ƴłǎ őŜƪł ǘǌƛŎłǘŞ ǾȇǊƻőƝ ȊƴƻǾǳƴŀōȅǘƝ ǎǾƻōƻŘȅΦ tǌŜǎǘƻȌŜ ƻ ǾłƴƻŎƝŎƘ ōȅŎƘ 
ǊŀŘŠƧƛ ǇǌŜƳȇǑƭŜƭ ƻ ƧƛƴȇŎƘ ǾŠŎŜŎƘΣ ƴŜƧŘŜ Ƴƛ Ȋ ƳȅǎƭƛΣ Ŏƻ ōȅ ƴłƳ ŘƴŜǎ ǌŜƪƭƛ ¢Φ DΦ aŀǎŀǊȅƪ ŀ ±łŎƭŀǾ IŀǾŜƭΦ ! ǇǊƻǘƻȌŜ ǳȌ ǘǳ 
ƴŜƧǎƻǳΣ ƳǳǎƝƳ Ǿȅǎǘŀőƛǘ ǎ ƧƛȌ ǾȅǎƭƻǾŜƴȇƳΦ 

     αtǌƛǊƻȊŜƴƻǳ ƴŜǾȇƘƻŘƻǳ ŘŜƳƻƪǊŀŎƛŜ ƧŜΣ ȌŜ ǘŠƳΣ ƪǘŜǌƝ ǘƻ ǎ ƴƝ ƳȅǎƭƝ ǇƻŎǘƛǾŠΣ ƴŜǎƳƝǊƴŠ ǎǾŀȊǳƧŜ ǊǳŎŜΣ ȊŀǘƝƳŎƻ ǘŠƳΣ ƪǘŜǌƝ 
Ƨƛ ƴŜōŜǊƻǳ ǾłȌƴŠΣ ǳƳƻȌƶǳƧŜ ǘŞƳŠǌ ǾǑŜΣά ǌŜƪƭ ±łŎƭŀǾ IŀǾŜƭΦ ±ȅōŀǾǳƧƝ ǎŜ Ƴƛ ǘŀ ǎƭƻǾŀΣ ƪŘȅȌ ǾƛŘƝƳ ƴŀǑŜ ǇƻƭƛǘƛƪȅΣ Ƨŀƪ ǇŀƴłőƪǳƧƝ 
ǇǌŜŘ ±ƛƪǘƻǊŜƳ hǊōłƴŜƳΣ ƪǘŜǊȇ ǎŜ ǇƻƪƻǳǑƝ ǳŘǳǎƛǘ ǾŜ ǎǾŞ ȊŜƳƛ ƻōőŀƴǎƪƻǳ ǎǇƻƭŜőƴƻǎǘΣ ǳƴƛǾŜǊȊƛǘǳ ƛ ƴŜȊłǾƛǎƭŞ ǎƻǳŘȅ ŀ ǎǘŀǾƝ 
ƧŀŘŜǊƴƻǳ ŜƭŜƪǘǊłǊƴǳ ǎ wƻǎŀǘƻƳŜƳΦ ±ȅōŀǾǳƧƝ ǎŜ ƳƛΣ ƴŜō ŀƪǘǳłƭƴƝ ƴłƧŜƳƴƝƪ aŀǎŀǊȅƪƻǾȅ ŀ IŀǾƭƻǾȅ ǵǌŀŘƻǾƴȅ ƧŜ Ǿ tŜƪƛƴƎǳ 
ǎƪƻǊƻ ǘŀƪ őŀǎǘƻΣ Ƨŀƪƻ ƴŀ tǊŀȌǎƪŞƳ ƘǊŀŘŠΣ ǎǇƝƭłΣ ƪǳŘȅ ŎƘƻŘƝΣ ǾǑŜƳΣ ƪŘƻ ǎ ƴƝƳ ƴŜǎƻǳƘƭŀǎƝΣ ŀ Ǉƻ hǊōłƴƻǾŠ ǾȊƻǊǳ ƘƻŘƭł 
ǇǌƛƘǊłǘ tǳǘƛƴƻǾƛ ŘŀƭǑƝ ƧŀŘŜǊƴƻǳ ȊŀƪłȊƪǳΦ 

     !Ȍ ōǳŘŜƳŜ ǇǌƝǑǘƝ Ǌƻƪ ǾȊǇƻƳƝƴŀǘ ƴŀ αǎŀƳŜǘƻǾƻǳάΣ ƴŜȊŀǇƻƳŜƶƳŜΣ ȌŜ ƧƝ ǇǌŜŘŎƘłȊŜƭȅ ǎŜǾŜǊƻőŜǎƪŞ ŘŜƳƻƴǎǘǊŀŎŜ Ȋŀ őƛǎǘȇ 
ǾȊŘǳŎƘΦ ½ƳŠƴŀ ǊŜȌƛƳǳ ȊƴŀƳŜƴŀƭŀ ƻōǊŀǘ ƛ Ǿ ƻŎƘǊŀƴŠ ǇǌƝǊƻŘȅ ŀ ƻōőŀƴǎƪŞ ŀƴƎŀȌƻǾŀƴƻǎǘƛΦ aƛƴƛǎǘŜǊǎǘŜǾ ȌƛǾƻǘƴƝƘƻ 
ǇǊƻǎǘǌŜŘƝΣ ƧŜƧƛŎƘȌ ǳǎǘŀǾŜƴƝ Ǉŀǘǌƛƭƻ ƪ ǇƻȌŀŘŀǾƪǻƳ hōőŀƴǎƪŞƘƻ ŦƽǊŀΣ ǎŜ ǳƧŀƭȅ ǊŜǎǇŜƪǘƻǾŀƴŞ ƻǎƻōƴƻǎǘƛ ς .ŜŘǌƛŎh Moldan, 
LǾŀƴ 5ŜƧƳŀƭ ŀ WƻǎŜŦ ±ŀǾǊƻǳǑŜƪΦ tƻǾŜŘƭƻ ǎŜ ǇǊƻǎŀŘƛǘ ŘǻƭŜȌƛǘŞ ȊłƪƻƴȅΣ ǾȅƘƭłǎƛǘ ƴƻǾł ŎƘǊłƴŠƴł ǵȊŜƳƝΣ Ǿȅőƛǎǘƛǘ ǾȊŘǳŎƘ ƛ 
ǾƻŘǳ όƧŀƪƪƻƭƛ ȊƳŠƴŀ ƪ ƭŜǇǑƝƳǳ ƴŜōȅƭŀ Ǉǌƛ ƳƝǌŜ ȊƴŜőƛǑǘŠƴƝ ǘŀƪ ƻōǘƝȌƴłύΦ tƻŘŀǌƛƭƻ ǎŜ ƻōƴƻǾƛǘ ƻōőŀƴǎƪƻǳ ǎǇƻƭŜőƴƻǎǘΦ 

     bŠŎƻ ǎŜ ŀƭŜ ȊŀŘǊƘƭƻΦ !ƴƛȌ ōȅŎƘƻƳ ǎƛ ȊǇƻőłǘƪǳ ǾǑƛƳƭƛΣ Ȋŀőŀƭ ƴŀǑƝ όŀƭŜ ƛ ǎƭƻǾŜƴǎƪƻǳΣ Ǉƻƭǎƪƻǳ ŀ ƳŀřŀǊǎƪƻǳύ ǎǇƻƭŜőƴƻǎǘƝ 
ǇǊƻǊǻǎǘŀǘ ǎǘǊŀŎƘΦ bŜȌƛǾƝ Ƙƻ ǊŜłƭƴŞ ƴŜōŜȊǇŜőƝΣ ŀƭŜ ȊǊǳőƴƝ ƻōŎƘƻŘƴƝŎƛ ǎŜ ǎǘǊŀŎƘŜƳΣ ƪǘŜǊŞ ƴŜǘǌŜōŀ ƧƳŜƴƻǾŀǘΦ ½ŀőŀƭƛ ǎŜ 
ƘƭŜŘŀǘ ǾŜǌŜƧƴƝ ƴŜǇǌłǘŜƭŞΣ ƴŀ ƴŠȌ ǎŜ ŘŀƧƝ ƘƻŘƛǘ ǎƪǳǘŜőƴŞ ƛ ŘƻƳƴŠƭŞ ǇǊƻōƭŞƳȅ ƴŀǑŜƘƻ ƴŜŘƻƪƻƴŀƭŞƘƻ ǎǾŠǘŀΦ ¦ǇǊŎƘƭƝŎƛΣ 
ƴŜȊƛǎƪƻǾƪȅΣ ƪŀǾłǊƴƝŎƛΣ ǇƻƭƛǘƛŎƪł ƪƻǊŜƪǘƴƻǎǘΣ .ǊǳǎŜƭΣ ƭƛōŜǊłƭƻǾŞΣ ŜƭƛǘȅΦ YŘƻ ƴŜƧŘŜ ǎ ƴłƳƛΣ ƧŘŜ ǇǊƻǘƛ ƴłƳ ŀ ƧŜ ǎƭǳƴƝőƪłǌ ŀ 
ǇǊŀǾŘƻƭłǎƪŀǌΦ ! ǘƻ ǇƻǳȌƝǾłƳ ƧŜƴ ǘŀ ƭŀǎƪŀǾŠƧǑƝ ƻȊƴŀőŜƴƝΣ ƴŜōƻǙ ƴŜƧǎƳŜ ƴŀ CŀŎŜōƻƻƪǳ ŀƴƛ Ǿ ǇŀǊƭŀƳŜƴǘǳΦ 

     !őƪƻƭƛ ǘƻ ǘŀƪ ȊŀǘƝƳ ƴŜǾȅǇŀŘłΣ ǘŜƴǘƻ ǵǾƻŘƴƝƪ ƴŜƳł ōȇǘ ǾȇȊǾƻǳ ƪ ǇŀƴƛŎŜ ŀƴƛ ǊŜȊƛƎƴŀŎƛΣ ŀƭŜ ƪ ƘƭŜŘłƴƝ ǇǊŀǾŘȅΦ h ǇǊŀǾŘŠ 
ǎŜ ǎǘłƭŜ ƧŜǑǘŠ ƴŜǊƻȊƘƻŘǳƧŜ ƘƭŀǎƻǾłƴƝƳ ǾŜ ǾƻƭōłŎƘΦ tǊŀǾŘǳ ōǳř ƳłǘŜΣ ƴŜōƻ ƴŜƳłǘŜΦ bŜƳǻȌŜ ƳƝǘ αƪŀȌŘȇ ǎǾƻǳ ǇǊŀǾŘǳάΣ 
ƴŜƧǎƻǳ ǇƻƭƻǾƛőƴƝ ŀƴƛ őǘǾǊǘŜőƴƝ ǇǊŀǾŘȅΦ ±ŠŘŠƭ ǘƻ ¢Da Ȋŀ IƛƭǎƴŜǊƛłŘȅΣ ƪŘȅ ƻǎŀƳƻŎŜƴŠ őŜƭƛƭ ǊƻȊƭƝŎŜƴȇƳ ǎǇƻƭǳƻōőŀƴǻƳΦ 
±ŠŘŠƭ ǘƻ ±łŎƭŀǾ IŀǾŜƭΣ ƪŘȅȌ ƻŘƘŀƭƻǾŀƭ ǇƻŘǎǘŀǘǳ ƴƻǊƳŀƭƛȊŀőƴƝƘƻ ōŜȊőŀǎƝ ŀ ōȅƭ Ȋŀ ǘƻ ǾŠȊƴŠƴΦ !ƴƛ ƧŜŘƴƻƘƻ Ȋ ƴƛŎƘ ǘƻ ƻŘ 
ƘƭŜŘłƴƝ ǇǊŀǾŘȅ ƴŜƻŘǊŀŘƛƭƻΦ ¢ŀƪ Ŏƻ ōȅ ƳŠƭƻ ƻŘǊŀŘƛǘ ƴłǎΣ ƪŘȅȌ ŘƴŜǑƴƝ ǊƛȊƛƪŀ ƴŜƭȊŜ ǎ ǘŜƘŘŜƧǑƝƳƛ ǎǊƻǾƴłǾŀǘΚ 

     WŜǑǘŠ ƴŠŎƻ ǇǊƻ ǇƻǾȊōǳȊŜƴƝ Ȋ ¢ƻƳłǑŜ aŀǎŀǊȅƪŀΥ αał ƭƛ ƴŀǑŜ ŘŜƳƻƪǊŀŎƛŜ ǎǾŞ ƴŜŘƻǎǘŀǘƪȅΣ ƳǳǎƝƳŜ ǇǌŜƪƻƴłǾŀǘ ǘȅ 
ƴŜŘƻǎǘŀǘƪȅΣ ŀƭŜ ƴŜ ǘǳ ŘŜƳƻƪǊŀŎƛƛΦά  

     ! ƪŘȅȌ ƪǊƻƳŠ ǇǊŀǾŘȅ ōǳŘŜƳŜ ƘƭŜŘŀǘ ƛ ƭłǎƪǳΣ ƴŜƳǻȌŜƳŜ ǇǊƻƘǊłǘΦ YǊłǎƴȇ ƴƻǾȇ ǊƻƪΗ 

WƛǌƝ yŜƘƻǳƴŜƪΣ ǎƭǳƴƝőƪłǌ ŀ ǇǊŀǾŘƻƭłǎƪŀǌ 

 

 
½ƛƳƴƝ ǇƻƘłŘƪŀ Ǿ ǇƝǎƪƻǾƴłŎƘ ΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΧΦΧΧ str. 3 
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2 ω 6łōƭƝƪ őΦ мум 

L Ǿ ǊƻŎŜ нлму /ŀƭƭŀ ŀƪǘƛǾƴŠ ŎƘǊłƴƛƭŀ ƻƘǊƻȌŜƴŞ ŘǊǳƘȅ Ǿ ǇƝǎƪƻǾƴłŎƘ 
 

/ŀƭƭŀ ŘƭƻǳƘƻŘƻōŠ ǇŜőǳƧŜ ƻ ƴŠƪƻƭƛƪ ǇǌƝǊƻŘƻǾŠŘƴŠ 
ȊŀƧƝƳŀǾȇŎƘ ǇƝǎƪƻǾŜƴ Ǿ ƧƛȌƴƝŎƘ 2ŜŎƘłŎƘ ŀ ȊłǊƻǾŜƶ Ǿ ƴƛŎƘ 
ǇǊƻǾłŘƝ ōƛƻƭƻƎƛŎƪȇ ǇǊǻȊƪǳƳΦ L ƭŜǘƻǑƴƝ Ǌƻƪ ǇǌƛƴŜǎƭ ƴŠƪǘŜǊŞ 
novinky.  

     ± ƭŜǘƻǑƴƝƳ ǊƻŎŜ ǇǊƻōŠƘƭȅ ǘȅǘƻ ȊłǎŀƘȅ ƴŀ ǇƻŘǇƻǊǳ 
ƻƘǊƻȌŜƴȇŎƘ ŘǊǳƘǻΥ 

¶ ǵǇǊŀǾŀ ƘƴƝȊŘƛǑǘŠ ǾƭƘȅ ǇŜǎǘǊŞ Ǿ ǇǊƻȊŀǘƝƳ ƴŜȊǾŜǌŜƧƴŠƴŞ 
ƧƛƘƻőŜǎƪŞ ǇƝǎƪƻǾƴŠ 

¶ ƻōƴƻǾŀ ƘƴƝȊŘƴƝ ǎǘŠƴȅ ǇǊƻ ōǌŜƘǳƭŜ ŀ ǎŀƳƻǘłǌǎƪŞ ǾőŜƭȅΣ 
ƻōƴƻǾŀ ǇƝǎőƛƴ Ǿ tƝǎƪƻǾƴŠ [ȌƝƴ Ǿ Řǳōƴǳ ό{ƻōŠǎƭŀǾǎƪƻύ 

¶ ǾȅǘǾƻǌŜƴƝ ŘǾƻǳ ƴƻǾȇŎƘ ǘǻƴƝ ŀ ƻōƴƻǾŀ ǇƝǎőƛƴ Ǿ tƝǎƪƻǾƴŠ 
Ledenice (Borovansko) 

¶ ǾȅǌŜȊłƴƝ ƴłƭŜǘǳ ǇǌŜŘ ƘƴƝȊŘƴƝ ǎǘŠƴƻǳ Ǿ tƝǎƪƻǾƴŠ [ȌƝƴΣ 
ǳƪƭƛȊŜƴƝ őŜǊƴŞ ǎƪƭłŘƪȅ ŀǳǘƻŘƝƭǻ ό{ƻōŠǎƭŀǾǎƪƻύ 

¶ ǾȅǌŜȊłƴƝ ƴłƭŜǘǳ Ǿ ƻƪƻƭƝ ǘǻƴƝ ŀ ƴŀ ǇƝǎőƛƴłŎƘ Ǿ tƝǎƪƻǾƴŠ ǳ 
¿ŜƳƭƛőƪȅ ό.ƻǊƻǾŀƴǎƪƻύ 

¶ ǵŘǊȌōŀ ǇŠǘƛ αƻŎƘǊŀƴłǌǎƪȇŎƘ ŎŀŎƘƝά Ǿ ǇƝǎƪƻǾƴłŎƘΣ ƪŘŜ 
ƘƭŜŘŀƧƝŎƝ ƎŜƻŎŀŎƘŜǌƛ ǎŜǑƭŀǇŜƳ ǾŜƎŜǘŀŎŜ ǳŘǊȌǳƧƝ ǎǘŀƴƻǾƛǑǘŠ 
prƻ ƻƘǊƻȌŜƴŞ ŘǊǳƘȅ Ǿ ŘƻōǊŞƳ ǎǘŀǾǳ ό.ƻǊƻǾŀƴǎƪƻΣ 

¢ǌŜōƻƶǎƪƻΣ {ƻōŠǎƭŀǾǎƪƻύ 

¶ ƛƴǎǘŀƭŀŎŜ ƴƻǾŞ αƻŎƘǊŀƴłǌǎƪŞ ŎŀŎƘŜά Ǿ tƝǎƪƻǾƴŠ IǊƻȊƴŠƧƻǾƛŎŜ ό2ŜǎƪƻōǳŘŠƧƻǾƛŎƪƻύ 

     tƻƪǊŀőǳƧŜ ǘŀƪŞ ōƛƻƭƻƎƛŎƪȇ ǇǊǻȊƪǳƳ ƧƛƘƻőŜǎƪȇŎƘ ǇƝǎƪƻǾŜƴΣ ƪǘŜǊȇ ǎǘłƭŜ ǇǌƛƴłǑƝ ƴƻǾƛƴƪȅΦ aƛƳƻǌłŘƴŠ ŎŜƴƴł 
jsƻǳ ƴŀǇǌΦ ǎǇƻƭŜőŜƴǎǘǾŀ ōƭŀƴƻƪǌƝŘƭŞƘƻ ƘƳȅȊǳΣ Ȋ ƴƛŎƘȌ ŘƻǑƭƻ ƭŜǘƻǎ ƴŀǇǌΦ ƪ ƴłƭŜȊǳ ƻƘǊƻȌŜƴŞ őŀƭƻǳƴƛŎŜ 
ōŠƭƻƴƻƘŞ Ǿ tƝǎƪƻǾƴŠ IǊƻȊƴŠƧƻǾƛŎŜ ƴŜŘŀƭŜƪƻ IƴŠǾƪƻǾƛŎƪŞ ǇǌŜƘǊŀŘȅΦ tǊłǾŠ ǎŜƳ ōȅƭŀ ǘŀƪŞ Ǿ ǊƻŎŜ нлму 
ǳƳƝǎǘŠƴŀ ŘŀƭǑƝ αƻŎƘǊŀƴłǌǎƪł ƪŜǑƪŀάΣ ƪǘŜǊł ǎƭƻǳȌƝ ƳƛƳƻ ƧƛƴŞ ƪ ƻŎƘǊŀƴŠ ŎŜƴƴȇŎƘ ǇƝǎőƛƴ ŀ ƧŜƧƛŎƘ ƻōȅǾŀǘŜƭΦ ½ 
ŘŀƭǑƝŎƘ ōƭŀƴƻƪǌƝŘƭȇŎƘ ƧƳŜƴǳƧƳŜ ǘǌŜōŀ 
ǳȊƭŀǘƪǳ ǇƝǎŜőƴƻǳΣ ƪǘŜǊƻǳ ƧǎƳŜ ƴƻǾŠ ƴŀǑƭƛ Ǿ 
tƝǎƪƻǾƴŠ [ŜŘŜƴƛŎŜ ŀ ƪǘŜǊł ǘŀƪŞ ǇŀǘǌƝ Řƻ 
ǘȊǾΦ őŜǊǾŜƴŞƘƻ ǎŜȊƴŀƳǳ ƻƘǊƻȌŜƴȇŎƘ 
dǊǳƘǻΦ ± tƝǎƪƻǾƴŠ ǳ ¿ŜƳƭƛőƪȅ ŀ v ǇƝǎƪƻǾƴŠ 
/ŜǇ LL ƴŀ ¢ǌŜōƻƶǎƪǳ ǎŜ ǇƻŘŀǌƛƭƻ 
ȊŘƻƪǳƳŜƴǘƻǾŀǘ Ǿȇǎƪȅǘ ǾȊłŎƴŞƘƻ Ƴƻǘȇƭŀ 
ƻƪłőŜ ǾƻƶŀǾƪƻǾŞƘƻΦ  

     ½łǎŀƘȅ ƴŀ ǇƻŘǇƻǊǳ ōƛƻƭƻƎƛŎƪŞ 
rozmanitosti Ǿ ǇƝǎƪƻǾƴłŎƘ ǊŜŀƭƛȊǳƧŜ /ŀƭƭŀ 
i ŘƝƪȅ ǇƻŘǇƻǌŜ ǌŀŘȅ ŘǊƻōƴȇŎƘ ŘłǊŎǻΦ 5Ɲƪȅ 
ƴƛƳ ōȅƭƻ ƳƻȌƴŞ Ǿ ƳƛƴǳƭȇŎƘ ƭŜǘŜŎƘ ƻōƴƻǾƛǘ 
ƴŜōƻ ǾȅǘǾƻǌƛǘ ǌŀŘǳ ǘǻƴƝΣ ƻōnovit 
ǎǇƻƭŜőŜƴǎǘǾŀ ǇƝǎőƛƴ őƛ ƘƴƝȊŘƴƝ ǎǘŠƴȅ ǇǊƻ 
ōǌŜƘǳƭŜ ŀ ǎŀƳƻǘłǌǎƪŞ ǾőŜƭȅ ƴŜōƻ ǇƻŘǇƻǌƛǘ ƘƴƝȊŘŠƴƝ ǾƭƘ ǇŜǎǘǊȇŎƘΦ ! ŘƝƪȅ ƴƛƳ ōǳŘŜƳŜ Ǿ ǘŠŎƘǘƻ ŀƪǘƛǾƛǘłŎƘ 
ǇƻƪǊŀőƻǾŀǘ ƛ Ǿ ǊƻŎŜ нлмфΦ tǌƝǎǇŠǾƪȅ ƴŀ ƻŎƘǊŀƴǳ ƻƘǊƻȌŜƴȇŎƘ ŘǊǳƘǻ ŀ ǾȊłŎƴȇŎƘ ǎǘŀƴƻǾƛǑǙ Ǿ ǇƝǎƪƻǾƴłŎƘ ƭȊŜ 
ǇƻǎƝƭat ƴŀ ǵőŜǘ őΦ онлнуллрппκлслл όǾŀǊƛŀōƛƭƴƝ symbol 222). 

¢ƛǎƪƻǾł ȊǇǊłǾŀ /ŀƭƭȅ 



 
3 ω 6łōƭƝƪ őΦ мум 

½ƛƳƴƝ ǇƻƘłŘƪŀ Ǿ ǇƝǎƪƻǾƴłŎƘ 
 

½ƛƳƴƝΣ ŀȌ ǘǊƻŎƘǳ ǇƻƘłŘƪƻǾƻǳ ŀǘƳƻǎŦŞǊǳ 
ǇǊƻǾłȊŜƭȅ ŘǾŀ ǇƻǎƭŜŘƴƝ ƳŀƴŀƎŜƳŜƴǘƻǾŞ 
ȊłǎŀƘȅ Ǿ αƴŀǑƛŎƘά ǇƝǎƪƻǾƴłŎƘ Ǿ ǊƻŎŜ нлмуΦ 
L ǇǌŜǎ ǘŜǇƭȇ ŎƘŀǊŀƪǘŜǊ ȊłǾŠǊǳ ƭƻƶǎƪŞƘƻ 
Ǌƻƪǳ ǘƻǘƛȌ ȊǊƻǾƴŀ ǾŜ ŘƴŜŎƘΣ ƪŘȅ ƧǎƳŜ 
ǾȅǌŜȊłǾŀƭƛ ƴłƭŜǘ Ǿ tƝǎƪƻǾƴŠ [ȌƝƴ 
a v tƝǎƪƻǾƴŠ ǳ ¿ŜƳƭƛőƪȅΣ ƴŀǇŀŘƭ ǎƴƝƘΦ 
tƻŘŠƪƻǾłƴƝ Ȋŀ ǇƻƳƻŎ Ǿ ǘŜǊŞƴǳ ǇŀǘǌƝ 
IƻƴȊƻǾƛ ¢ƻƳŀƴƻǾƛΣ aŀǊǘƛƴǳ tŀƴǎƪŞƳu 
a WłŎƘȅƳƻǾƛ ŀ WǳƭƛƴŎŜ yŜƘƻǳƴƪƻǾȇƳΦ  

     ± tƝǎƪƻǾƴŠ [ȌƝƴ ƧǎƳŜ ǇǊǾƴƝ 
pǊƻǎƛƴŎƻǾƻǳ ǎƻōƻǘǳ ǾȅǌŜȊłǾŀƭƛ ƴłƭŜǘ ǇǌŜŘ 
ǇƝǎőƛǘƻǳ ǎǘŠƴƻǳΣ ƪŘŜ ǎŜ ǘƻ Ǿ ƭŞǘŠ ƘŜƳȌƝ 
ǎŀƳƻǘłǌǎƪȇƳƛ ǾőŜƭŀƳƛΣ ƪǳǘƛƭƪŀƳƛΣ 
ȊƭŀǘŠƴƪŀƳƛ őƛ ƳǊŀǾƪƻƭǾȅΦ ! ƴŜǇƭłƴƻǾŀƴŠ 
ƧǎƳŜ ǾȅƭƻǾƛƭƛ Ȋ ƘƻǳǑǘƝ Ǿ ǇƝǎƪƻǾƴƻǾŞƳ 
ƳƻƪǌŀŘǳ ǘŀƪŞ ϦȊŀǇƻƳŜƴǳǘŞϦ ŀ ǇƻƭƻǊƻȊǇŀŘƭŞ ŀǳǘƻŘƝƭȅΣ ƪǘŜǊŞ ǎƪƻƴőƛƭȅ ǾŜ ǎōŠǊƴŞƳ ŘǾƻǌŜΦ 

     ! ǾȅǌŜȊłǾłƴƝ ƴłƭŜǘǳ ƴłǎ őŜƪŀƭƻ ƛ Ǿ tƝǎƪƻǾƴŠ ǳ ¿ŜƳƭƛőƪȅ ƴŜŘŀƭŜƪƻ IƭǳōƻƪŞ ǳ .ƻǊƻǾŀƴΣ ǘŜƴǘƻƪǊłǘ ƴŀ 
ǇƝǎőƛƴłŎƘ ŀ Ǿ ƻƪƻƭƝ ǘǻƴƝΦ WŜƘƻ ŎƝƭŜƳ ōȅƭƻ ǳŘǊȌŜǘ Ǿ ŘƻōǊŞƳ ǎǘŀǾǳ ǇƝǎƪƻƳƛƭƴł ŀ ƳƻƪǌŀŘƴƝ ǎǇƻƭŜőŜƴǎǘǾŀ 
v ǇƝǎƪƻǾƴŠΣ ƪŘŜ ǎŜ ǾȅƪȅǘǳƧƝ ƛ ƻƘǊƻȌŜƴŞ ŘǊǳƘȅ ƻōƻƧȌƛǾŜƭƴƝƪǻΣ ǾłȌŜƪΣ Ƴƻǘȇƭǻ ƴŜōƻ ōƭŀƴƻƪǌƝŘƭŞƘƻ ƘƳȅȊǳΦ  

     ! ƴŜȊŀǇƻƳŜƶǘŜΣ ȌŜ ƛ Ǿ ȊƛƳŠ ǎŜ Řł ǇǊłǾŠ Ǿ ǘŠŎƘǘƻ ŘǾƻǳ ǇƝǎƪƻǾƴłŎƘ ǳƭƻǾƛǘ αƻŎƘǊŀƴłǌǎƪł ƪŜǑƪŀϦΦ ±ƝŎŜ ǎŜ 
ŘƻȊǾƝǘŜ ƴŀ ǿŜōǳ αhōƧŜǾǘŜ ǎǾƻǳ ǇƝǎƪƻǾƴǳά Ǿ ǎŜƪŎƛ αDŜƻŎŀŎƘƛƴƎά 
(http://www.calla.cz/objevtesvoupiskovnu/) 

WƛǌƝ yŜƘƻǳƴŜƪ 

 
 

± ǇƝǎƪƻǾƴŠ ǳ [ŜŘŜƴƛŎ Ƨǎƻǳ ŘǾŠ ƴƻǾŞ ǘǻƶƪȅ 
 

5Ɲƪȅ ǎǇƻƭǳǇǊłŎƛ aŠǎǘȅǎŜ [ŜŘŜƴƛŎŜ ŀ /ŀƭƭȅ ǾȊƴƛƪƭȅ Ǿ ƭŜŘŜƴƛŎƪŞ ǇƝǎƪƻǾƴŠ ŘǾŠ ƴƻǾŞ ǘǻƶƪȅΦ tƝǎƪƻǾƴŀ 
je ǇǌƝǊƻŘƻǾŠŘƴŠ ȊŀƧƝƳŀǾƻǳ ƭƻƪŀƭƛǘƻǳ ǎ ǾȇǎƪȅǘŜƳ ƳƻƪǌŀŘƴƝŎƘ ŀ ǇƝǎƪƻƳƛƭƴȇŎƘ ŘǊǳƘǻΦ  

     tƝǎƪƻǾƴǳ [ŜŘŜƴƛŎŜ ŘƭƻǳƘƻŘƻōŠ ǎƭŜŘǳƧŜ 
ŜƴǘƻƳƻƭƻƎ ¢ƻƳłǑ 5ƛǘǊƛŎƘΣ ƪǘŜǊȇ ǇǊŀŎǳƧŜ ƴŀ 
ƪŀǘŜŘǌŜ ōƛƻƭƻƎƛŜ tŜŘŀƎƻƎƛŎƪŞ Ŧŀƪǳƭǘȅ W¦ ŀ ǘŀƪŞ 
Ǿ .ƛƻƭƻƎƛŎƪŞƳ ŎŜƴǘǊǳ !± 2wΦ tǊłǾŠ ƧŜƘƻ 
ƴŀǇŀŘƭƻΣ ȌŜ ōȅ ōȅƭƻ ǾƘƻŘƴŞ ȊŘŜ ƻƘǊƻȌŜƴŞ 
ŘǊǳƘȅ ǇƻŘǇƻǌƛǘΦ 

     α5ƻ ƭŜŘŜƴƛŎƪŞ ǇƝǎƪƻǾƴȅ ƧŜȊŘƝƳŜ ǳȌ mnoho 
ƭŜǘ ǎŜ ǎǘǳŘŜƴǘȅ tŜŘŀƎƻƎƛŎƪŞ Ŧŀƪǳƭǘȅ Ǿ ǊłƳŎƛ 
ǘŜǊŞƴƴƝŎƘ ŎǾƛőŜƴƝ ŀ ŜȄƪǳǊȊƝΦ WŜ ȊŘŜ ƳƻȌƴŞ 
pozorovaǘ ȊŀƧƝƳŀǾŞ ōƛƻƭƻƎƛŎƪŞ ǇǊƻŎŜǎȅ ŀ ƴŀǑƭŀ 
zde ǵǘƻőƛǑǘŠ ŎŜƭł ǌŀŘŀ ŎƘǊłƴŠƴȇŎƘ 
a ƻƘǊƻȌŜƴȇŎƘ ȌƛǾƻőƛŎƘǻΦ ¿ƛƧŜ ǘǳ ƴŠƪƻƭƛƪ ŘǊǳƘǻ 
ƻōƻƧȌƛǾŜƭƴƝƪǻΣ ǎǾƛȌƴƝŎƛ ƴŜōƻ ōƭŀƴƻƪǌƝŘƭȇ ƘƳȅȊ 
ǾłȊŀƴȇ ƴŀ ȊŘŜƧǑƝ ǇƝǎőƛǘŞ ǎǘŠƴȅΣά ǾȅƧƳŜƴƻǾłǾł 

http://www.calla.cz/objevtesvoupiskovnu/


 
4 ω 6łōƭƝƪ őΦ мум 

¢ƻƳłǑ 5ƛǘǊƛŎƘ ŘǻǾƻŘȅΣ ǇǊƻő ǎŜ ǇƻȊƻǊƴƻǎǘ ƻŎƘǊłƴŎǻ ǇǌƝǊƻŘȅ ǳǇǌŜƭŀ ȊǊƻǾƴŀ ǎŜƳΦ αtƝǎƪƻǾƴŀ ŀƭŜ ǇƻǎǘǳǇƴŠ 
ȊŀǊǻǎǘłΣ ŎƻȌ ōȅ Řƻ ōǳŘƻǳŎƴŀ ȊƴŀƳŜƴŀƭƻ ǵǎǘǳǇ ƻƘǊƻȌŜƴȇŎƘ ŘǊǳƘǻ ƴŀ ǵƪƻǊ ōŠȌƴȇŎƘ Ǌƻǎǘƭƛƴ ŀ ȌƛǾƻőƛŎƘǻ 
z ƻƪƻƭƴƝ ƪǊŀƧƛƴȅΣά ŘƻŘłǾł 5ƛǘǊƛŎƘΦ 

     5ƻ ƘǊȅ ǇƻǘŞ ǾǎǘƻǳǇƛƭŀ ƴŜȊƛǎƪƻǾł ƻǊƎŀƴƛȊŀŎŜ /ŀƭƭŀΣ ƪǘŜǊł ǎŜ ŘƭƻǳƘƻŘƻōŠ ȊŀōȇǾł ǇǊłǾŠ ƳŀǇƻǾłƴƝƳ 
ǇǌƝǊƻŘƻǾŠŘƴŠ ȊŀƧƝƳŀǾȇŎƘ ǇƝǎƪƻǾŜƴ ŀ ǇŞőƝ ƻ ƴŠΦ bŜȊōȅǘƴł ōȅƭŀ ǘŀƪŞ ǎǇƻƭǳǇǊłŎŜ ǎ aŠǎǘȅǎŜƳ [ŜŘŜƴƛŎŜΣ 
ƪǘŜǊŞƳǳ ǇŀǘǌƝ ǇƻȊŜƳƪȅ Ǿ ǇƝǎƪƻǾƴŠΣ ŀ ǾȅǌƝȊŜƴƝ ǇƻǘǌŜōƴȇŎƘ ǇƻǾƻƭŜƴƝΦ 

     α±ȅǘǾƻǌŜƴƝƳ ǘǻƴŠƪ ǇŞőŜ ƻ ƭŜŘŜƴƛŎƪƻǳ ǇƝǎƪƻǾƴǳ ǳǊőƛǘŠ ƴŜƪƻƴőƝΦ tǌƝǑǘƝ Ǌƻƪ ǎŜ ŎƘȅǎǘłƳŜ ǘǻƶƪȅ ƛ ƻƪƻƭƴƝ ǇƝǎőƛƴȅ 
prozƪƻǳƳŀǘ ŀ ƻŘƘŀƭƛǘ ǇǌƝǇŀŘƴŞ ŘŀƭǑƝ ƻƘǊƻȌŜƴŞ ŘǊǳƘȅΦ ±ȇǎƭŜŘƪȅ ǇǊǻȊƪǳƳǳ ƴłƳ ǇƻƳƻƘƻǳ Ǿ ŘŀƭǑƝƳ ǇƭłƴƻǾłƴƝ 
ȊłǎŀƘǻΣά ǾȅǎǾŠǘƭǳƧŜ WƛǌƝ yŜƘƻǳƴŜƪΣ ƪǘŜǊȇ Ƴł Ǿ /ŀƭƭŜ ƴŀ ǎǘŀǊƻǎǘƛ ǇǊƻƧŜƪǘȅ ƴŀ ƻŎƘǊŀƴǳ ǇƝǎƪƻǾŜƴΦ 

     ½łǎŀƘȅ ƴŀ ǇƻŘǇƻǊǳ ōƛƻƭƻƎƛŎƪŞ ǊƻȊƳŀƴƛǘƻǎǘƛ Ǿ ǇƝǎƪƻǾƴłŎƘ ǊŜŀƭƛȊǳƧŜ /ŀƭƭŀ ŘƝƪȅ ǇƻŘǇƻǌŜ ŘǊƻōƴȇŎƘ ŘłǊŎǻΦ 
5Ɲƪȅ ƴƛƳ ōȅƭƻ ƳƻȌƴŞ Ǿ Ƴƛƴǳƭƻǎǘƛ ƻōƴƻǾƛǘ ƴŜōƻ ǾȅǘǾƻǌƛǘ ǌŀŘǻ ǘǻƴƝΣ ƘƴƝȊŘƴƝ ǎǘŠƴȅ ǇǊƻ ōǌŜƘǳƭŜ ŀ ǎŀƳƻǘłǌǎƪŞ 
ǾőŜƭȅ ƴŜōƻ ǇƻŘǇƻǌƛǘ ƘƴƝȊŘŠƴƝ ŎƘǊłƴŠƴȇŎƘ ǾƭƘ ǇŜǎǘǊȇŎƘΦ tǌƝǎǇŠǾƪȅ ƴŀ ƻŎƘǊŀƴǳ ƻƘǊƻȌŜƴȇŎƘ ŘǊǳƘǻ 
v ǇƝǎƪƻǾƴłŎƘ ƭȊŜ ǇƻǎƝƭŀǘ ƴŀ ǵőŜǘ őΦ онлнуллрппκлслл όǾŀǊƛŀōƛƭƴƝ ǎȅƳōƻƭ нннύΦ 

¢ƛǎƪƻǾł ȊǇǊłǾŀ /ŀƭƭȅ 

 
 

[Ŝǎȅ 2w ŎƘǘŠƧƝ Řłƭ ǎǘǌƝƪŀǘ ƧŜŘƻǾŀǘŞ ǇŜǎǘƛŎƛŘȅ Ǿ błǊƻŘƴƝ ǇǌƝǊƻŘƴƝ 
ǊŜȊŜǊǾŀŎƛ 2ŜǊƴŞ ŀ 2ŜǊǘƻǾƻ ƧŜȊŜǊƻ 
 

{ǇǊłǾŀ /IYh ~ǳƳŀǾŀ ȊƴƻǾǳ ǊƻȊƘƻŘǳƧŜ ƻ ǘƻƳΣ ȊŘŀ ǳŘŠƭƝ ǎǘłǘƴƝƳǳ ǇƻŘƴƛƪǳ [Ŝǎȅ 2w ǾȇƧƛƳƪǳ ȊŜ ȊłƪƻƴƴŞƘƻ 
ȊłƪŀȊǳ ƴŀ ǇƻǳȌƛǘƝ ŎƘŜƳƛŎƪȇŎƘ Ǉƻǎǘǌƛƪǻ ǇǊƻǘƛ ƪǻǊƻǾŎƛ Ǿ ŎŜƴƴŞ błǊƻŘƴƝ ǇǌƝǊƻŘƴƝ ǊŜȊŜǊǾŀŎƛ 2ŜǊƴŞ ŀ 2ŜǊǘƻǾƻ 
ƧŜȊŜǊƻ ŀ tǌƝǊƻŘƴƝ ǇŀƳłǘŎŜ YǊłƭƻǾǎƪȇ ƘǾƻȊŘ Ǿ LΦ ŀ LLΦ ȊƽƴŠ /IYh ~ǳƳŀǾŀΦ tǌŜŘŎƘƻȊƝ ǇƻǾƻƭŜƴƝ {ǇǊłǾȅ /IYh 
aƛƴƛǎǘŜǊǎǘǾƻ ȌƛǾƻǘƴƝƘƻ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ ƴŀ ȊłƪƭŀŘŠ ƻŘǾƻƭłƴƝ IƴǳǘƝ 5¦I! ȊǊǳǑƛƭƻΦ IƴǳǘƝ 5¦I! ǳǇƻȊƻǊƴƛƭƻΣ ȌŜ ƧŜ 
ǘŀƪŞ Ǿ ǊƻȊǇƻǊǳ ǎŜ ǎƻǳŘƴƝƳ ǊƻȊǎǳŘƪŜƳΦ [Ŝǎȅ 2w ȌłŘŀƧƝ ǾŜŘƭŜ ǾȇƧƛƳƪȅ ƴŀ ǇƻǳȌƛǘƝ ŎƘŜƳƛŜ ǘŀƪŞ ƻ ǇƻǾƻƭŜƴƝ 
mechaniŎƪŞƘƻ ȊǇǊŀŎƻǾłƴƝ ǇƻƭƻƳǳ ƴŀ őłǎǘƛ ŘƻǘőŜƴŞƘƻ ǵȊŜƳƝ Ǿ ƻōƭŀǎǘƛ 2ŜǊƴŞƘƻ ŀ 2ŜǊǘƻǾŀ ƧŜȊŜǊŀΦ WŘŜ ƻ ŘŀƭǑƝ 
ǇƻǑƪƻȊƻǾłƴƝ ǊŜȊŜǊǾŀŎŜ ŀ ƧŜƧƝƘƻ ƻƪƻƭƝ Ǿ tǌƝǊƻŘƴƝ ǇŀƳłǘŎŜ YǊłƭƻǾǎƪȇ ƘǾƻȊŘΣ ƪǘŜǊł ǳȌ ƧŜ Řƻ ǾŜƭƪŞ ƳƝǊȅ 
ǇƻƴƛőŜƴł ǇǌŜŘŎƘƻȊƝƳ ǊƻȊǎłƘƭȇƳ 
ƪłŎŜƴƝƳΣ ǘŀƪȌŜ ƳƝǎǘƻ ǇǌƝǊƻŘƴƝŎƘ ƘƻǊǎƪȇŎƘ 
ǎƳǊőƛƴ ǘǳ Ƨǎƻǳ ǊƻȊǎłƘƭŞ ƘƻƭƛƴȅΦ 

     [Ŝǎȅ 2w ƻǾǑŜƳ ƻōǊŀǘŜƳ ǳǇǊŀǾƛƭȅ 
ȌłŘƻǎǘ ƻ ǇƻǾƻƭŜƴƝ ŀ ǇƻŘŀƭȅ Ƨƛ ȊƴƻǾǳΦ 
tǊŀŎƻǾƴƝŎƛ [Ŝǎǻ 2w ŀƭŜ ƧŜǑǘŠ ǇǌŜŘ ǘƝƳΣ ƴŜȌ 
ƳƛƴƛǎǘŜǊǎǘǾƻ ǇǌŜŘŎƘƻȊƝ ǾȇƧƛƳƪǳ ȊǊǳǑƛƭƻΣ 
ǾŜƭƪƻǳ őłǎǘ ǇƻƭƻƳǳ Ǿ ǊŜȊŜǊǾŀŎƛ 
ƧŜŘƻǾŀǘȇƳ ǇŜǎǘƛŎƛŘŜƳ ǎǘƛƘƭƛ ǇƻǎǘǌƝƪŀǘΦ 
{ǇǊłǾŀ /IYh ~ǳƳŀǾŀ ǘƻǘƛȌ Ǿȅƭƻǳőƛƭŀ 
ƻŘƪƭŀŘƴȇ ǵőƛƴŜƪ ƻŘǾƻƭłƴƝ IƴǳǘƝ 5¦I!Φ  

     {ǇǊłǾŀ /IYh ~ǳƳŀǾŀ ōƭŜǎƪǳǊȅŎƘƭŜ 
όŘǾŀ Řƴȅ Ǉƻ ƻōŘǊȌŜƴƝ ƻǇŀƪƻǾŀƴŞ ȌłŘƻǎǘƛύ 
ǾȅŘŀƭŀ [ŜǎǻƳ 2w ǎǘŀƴƻǾƛǎƪƻΣ ǾŜ ƪǘŜǊŞm 
ǘǾǊŘƝΣ ȌŜ ŎƘŜƳƛŎƪŞ Ǉƻǎǘǌƛƪȅ Ǿ ƘƻǊǎƪȇŎƘ 
ƭŜǎƝŎƘ ƳŜȊƛ 2ŜǊƴȇƳ ŀ 2ŜǊǘƻǾȇƳ ƧŜȊŜǊŜƳ 
ƴŜƳƻƘƻǳ ƳƝǘ ƴŀ ǘŀƪ ƳŀƭŞƳ ǵȊŜƳƝ ǾȇȊƴŀƳƴȇ ƴŜƎŀǘƛǾƴƝ ǾƭƛǾ ƴŀ ŎƘǊłƴŠƴƻǳ ǇǌƝǊƻŘǳΦ yŀŘŀ ƻŘōƻǊƴȇŎƘ ǎǘǳŘƛƝ 
ǇǌƛǘƻƳ ǳƪŀȊǳƧŜΣ ȌŜ ǇƻǳȌƛǘƝ ǇŜǎǘƛŎƛŘǻ Ƴł ŎŜƭƻǳ ǌŀŘǳ ȊƧƛǑǘŠƴȇŎƘ ƛ ƴŜǇǌŜŘǾƝŘŀƴȇŎƘ ƴŜƎŀǘƛǾƴƝŎƘ ŘǻǎƭŜŘƪǻ ƴŀ 
ŎƘǊłƴŠƴƻǳ ǇǌƝǊƻŘǳΦ bŜŘłǾƴŞ ǎƻǳŘƴƝ ǊƻȊƘƻŘƴǳǘƝ ƴŀǾƝŎ ƧŀǎƴŠ ƪƻƴǎǘŀǘǳƧŜΣ ȌŜ ȊłƳŠǊ ǇƻǳȌƛǘƝ ŎƘŜƳƛŜ Ǿ ŎŜƭŞƳ 
ǑǳƳŀǾǎƪŞƳ ǵȊŜƳƝ ŎƘǊłƴŠƴŞƳ Ǿ ǊłƳŎƛ ŜǾǊƻǇǎƪŞ ǎƻǳǎǘŀǾȅ bŀǘǳǊŀ нллл ǇƻŘƭŞƘł ƧŜǑǘŠ ǇǌŜŘ ƧŜƧƝƳ ǇƻǳȌƛǘƝƳ 



 
5 ω 6łōƭƝƪ őΦ мум 

ƴǳǘƴƻǎǘƛ ŘŜǘŀƛƭƴƝƘƻ ǇƻǎƻǳȊŜƴƝ ǾƭƛǾǳ ƴŀ ȌƛǾƻǘƴƝ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝΦ hōƻƧƝ ǎǾȇƳ ŘƻǎŀǾŀŘƴƝƳ ǊƻȊƘƻŘƻǾłƴƝƳ [Ŝǎȅ 2w ŀ 
{ǇǊłǾŀ /IYh ƻǇŀƪƻǾŀƴŠ ƴŜǊŜǎǇŜƪǘǳƧƝΦ 

     ±ȇǑŜ ȊƳƝƴŠƴŞ ǎǘŀƴƻǾƛǎƪƻ ƧŜ ƪƭƝőƻǾȇƳ ǇƻŘƪƭŀŘŜƳ ǇǊƻ ŘŀƭǑƝ ǊƻȊƘƻŘƴǳǘƝ {ǇǊłǾȅ /IYh ~ǳƳŀǾŀ ƻ ǾƭŀǎǘƴƝ 
ǾȇƧƛƳŎŜ ƪ ǇƻǳȌƛǘƝ ǘƻȄƛŎƪȇŎƘ ŎƘŜƳƛŎƪȇŎƘ ǇǌƝǇǊŀǾƪǻΦ IƴǳǘƝ 5¦I! ƪ ǘƻƳǳ ǾŜ ǎǾŞƳ ǾȅƧłŘǌŜƴƝ ǾŜ ǎǇǊłǾƴƝƳ 
ǌƝȊŜƴƝ ŘƻƭƻȌƛƭƻΣ ȌŜ ǾȇȊƴŀƳƴȇ ƴŜƎŀǘƛǾƴƝ ǾƭƛǾ ŎƘŜƳƛŜ ƴŜƭȊŜ Ǿȅƭƻǳőƛǘ ŀ ȌŜ {ǇǊłǾŀ /IYh ǇƻǎǘǳǇǳƧŜ ŎƘȅōƴŠ 
a v ǊƻȊǇƻǊǳ ǎŜ ȊłƪƻƴŜƳΦ tǊƻǘƛ ǇǌƝǇŀŘƴŞƳǳ ƪƭŀŘƴŞƳǳ ǊƻȊƘƻŘƴǳǘƝ {ǇǊłǾȅ ǎŜ ǇǊƻǘƻ ƻǇŠǘ ƻŘǾƻƭłΦ IƴǳǘƝ 5¦I! 
{ǇǊłǾǳ ƻǇŀƪƻǾŀƴŠ ǳǇƻȊƻǊƶǳƧŜΣ ȌŜ ǘƻǘƻ ǇƻǾƻƭŜƴƝ ƧŜ ǾŠŎƴŠ ƛ ǇǊłǾƴŠ ƴŜƻōƘŀƧƛǘŜƭƴŞΣ ŀ ǾȅȊȇǾł ƧƛΣ ŀōȅ ǇƻǳȌƛǘƝ 
ŎƘŜƳƛŎƪȇŎƘ ǇǌƝǇǊŀǾƪǻ Ǿ ǵȊŜƳƝ ŎƘǊłƴŠƴŞƳ bŀǘǳǊƻǳ нллл ōǳř ȊŎŜƭŀ ȊŀƳƝǘƭŀ, ƴŜōƻ ƴŜŎƘŀƭŀ ƴŜȊłǾƛǎƭŜ 
ǇƻǎƻǳŘƛǘ ƧŜƘƻ ǾƭƛǾȅ ƴŀ ǇǌƝǊƻŘǳ ǘŀƪΣ Ƨŀƪ ǘƻ Ȋłƪƻƴ ǇƻȌŀŘǳƧŜΣ ŀ ǇƻŘƭŜ ǘƻƘƻ ƴŀƪƻƴŜŎ ǊƻȊƘƻŘƭŀΦ 

     hŘōƻǊƴŞ ǎǘǳŘƛŜ ŘƭƻǳƘƻŘƻōŠ ǳƪŀȊǳƧƝΣ ȌŜ ǇƻǳȌƛǘƝ ŎƘŜƳƛŎƪȇŎƘ ǇǊƻǎǘǌŜŘƪǻ ƴŀ ƘǳōŜƴƝ ƪǻǊƻǾŎŜ ƳŀƧƝ ǾŜƭƳƛ 
ȊłǾŀȌƴŞ ǑƪƻŘƭƛǾŞ ŘǻǎƭŜŘƪȅΦ /ƘŜƳƛŎƪȇ Ǉƻǎǘǌƛƪ ƴŜȊŀōƛƧŜ ǇƻǳȊŜ ƪǻǊƻǾŎŜΣ ŀƭŜ ǾŜǑƪŜǊȇ ƘƳȅȊΣ ƪǘŜǊȇ ǎ ƴƝƳ ǇǌƛƧŘŜ 
Řƻ ƪƻƴǘŀƪǘǳΦ hōŠǘƝ ǎŜ ǾȌŘȅ ǎǘŀƴƻǳ ǾŜ ǾȇȊƴŀƳƴŞƳ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ƛ ŘǊǳƘȅΣ ƪǘŜǊŞ ƪǻǊƻǾŎŜ ǇƻȌƝǊŀƧƝΦ .ȅƭƻ ǇǊƻƪłȊłƴƻΣ 
ȌŜ Ǿ ƳƝǎǘŜŎƘ ǇƻǳȌƛǘƝ ǘŠŎƘǘƻ ƭłǘŜƪ ŘƻŎƘłȊƝ ƛ ƪŜ ȊǾȇǑŜƴŞƳǳ ǵƘȅƴǳ Ƴƭłřŀǘ ƘƳȅȊƻȌǊŀǾȇŎƘ ǇǘłƪǻΣ ƪǘŜǌƝ 
ƻǘǊłǾŜƴȇ ƘƳȅȊ ǎŜȊƻōŀƧƝΦ Y ǘŠƳ ǇŀǘǌƝ Ǿ ǘŞǘƻ ƻōƭŀǎǘƛ ƛ ƪǊƛǘƛŎƪȅ ƻƘǊƻȌŜƴȇ ǘŜǘǌŜǾ ƘƭǳǑŜŎΦ L ǎǘƻǇƻǾł ƳƴƻȌǎǘǾƝ 
ƻǘǊłǾƝ ǾƻŘǳΣ ƪŘŜ ƻƪŀƳȌƛǘŠ ȊŀōƛƧƝ ǾǑŜŎƘƴȅ ǾƻŘƴƝ ƻǊƎŀƴƛȊƳȅΦ !ƳŜǊƛŎƪł ŀƎŜƴǘǳǊŀ ǇǊƻ ȌƛǾƻǘƴƝ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ ǳǾłŘƝΣ 

ȌŜ ƧŜƧƛŎƘ ǘƻȄƛŎƛǘŀ ƧŜ ǇǊƻ 
ǎƭŀŘƪƻǾƻŘƴƝ ƻǊƎŀnismy tak 
ǾȅǎƻƪłΣ ȌŜ ǾȊƘƭŜŘŜƳ ƪ jejich 
ǘǊŀƴǎǇƻǊǘǳ Ǿ ǇǻŘŠ ƴŜƭȊŜ 
navrhnout takovou ochrannou 
ǾȊŘłƭŜƴƻǎǘ ƻŘ ǾƻŘƴƝŎƘ ǘƻƪǻ 
a ǾƻŘƴƝŎƘ ǇƭƻŎƘ őƛ ƧƛƴȇŎƘ ǾƻŘƻǳ 
ƻǾƭƛǾƴŠƴȇŎƘ ǎǘŀƴƻǾƛǑǙΣ ƪǘŜǊł ōȅ 
s jistotou vedla k ŘƻǎǘŀǘŜőƴŞƳǳ 
ǎƴƝȌŜƴƝ ǾȇǎƭŜŘƴŞ ƪƻƴŎŜƴǘǊŀŎŜ 
v ǇǊƻǎǘǌŜŘƝΦ 

     tƻǳȌƛǘƝ ŎƘŜƳƛŜ Ƴł őŀǎǘƻ 
ƴŜǇǌŜŘǾƝŘŀƴł ǊƛȊƛƪŀΦ hŘōƻǊƴŞ 
ǾȇȊƪǳƳȅ ǳƪłȊŀƭȅΣ ȌŜ Ȋōȅǘƪȅ 
ǘŠŎƘǘƻ ǘƻȄƛŎƪȇŎƘ ǇŜǎǘƛŎƛŘǻ 
ve ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘƛ ǇǌŜǘǊǾłǾŀƧƝ 
v ƭŜǎƴƝƳ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ 
ƳƴƻƘƻƴłǎƻōƴŠ ŘŞƭŜΣ ƴŜȌ ƧŜ ƧŜƧƛŎƘ 

ǳǾłŘŠƴł Řƻōŀ ǊƻȊƪƭŀŘǳΦ bŀǾȊŘƻǊȅ ōŠȌƴŠ ǳǾłŘŠƴȇƳ сл ŘƴǻƳ ƳƻƘƻǳ Ǿ ǇǻŘŠΣ ƪŀƳ ǎŜ Řƻǎǘŀƴƻǳ ƛ Ǉǌƛ 
ŘƻŘǊȌŜƴƝ ǘŜŎƘƴƻƭƻƎƛŜ ŀǇƭƛƪŀŎŜ ŀ ǾǑŜŎƘ ōŜȊǇŜőƴƻǎǘƴƝŎƘ ƻǇŀǘǌŜƴƝΣ ǎŜǘǊǾŀǘ ŀȌ опм ŘƴƝΦ WŜƧƛŎƘ ƴŜƎŀǘƛǾƴƝ ŘƻǇŀŘȅ 
se tŀƪ ƴłǎƻōƴŠ ǇǊƻŘƭǳȌǳƧƝΦ 

     IƴǳǘƝ 5¦I! ƴŜǎƻǳƘƭŀǎƝ ǎ ǘǾǊȊŜƴƝƳ {ǇǊłǾȅ /IYhΣ ȌŜ ƧŜ ƳƻȌƴŞ ǾȇȊƴŀƳƴȇ ƴŜƎŀǘƛǾƴƝ ǾƭƛǾ ǇƻǳȌƛǘƝ 
ŎƘŜƳƛŎƪȇŎƘ ǇǌƝǇǊŀǾƪǻ ǾȅƭƻǳőƛǘΦ L Ǉǌƛ ƳŀƭȇŎƘ ǇƻŎƘȅōƴƻǎǘŜŎƘ ƻ ǑƪƻŘƭƛǾȇŎƘ ǵőƛƴŎƝŎƘ ŎƘŜƳƛŜ ōȅ ƳŠƭŀ {ǇǊłǾŀ 
ǾȅǎǘŀǾƛǘ ǘŜƴǘƻ ȊłƳŠǊ ƴŜȊłǾƛǎƭŞƳǳ ǇƻǎƻǳȊŜƴƝ ǾƭƛǾǻ ƴŀ ŎƘǊłƴŠƴŞ ŘǊǳƘȅ ŀ ǇǌƝǊƻŘƴƝ ǎǘŀƴƻǾƛǑǘŠΦ ¢ƻ ƻǎǘŀǘƴŠ 
ƧŜŘƴƻȊƴŀőƴŠ ƪƻƴǎǘŀǘƻǾŀƭ ƛ ǾȇǑŜ ȊƳƝƴŠƴȇ ǊƻȊǎǳŘŜƪ YǊŀƧǎƪŞƘƻ ǎƻǳŘǳ Ǿ 2ŜǎƪȇŎƘ .ǳŘŠƧƻǾƛŎƝŎƘΣ ƪǘŜǊȇƳ ōȅƭŀ Ǿ 
Ƴƛƴǳƭƻǎǘƛ ȊǊǳǑŜƴŀ Ƨƛƴł ǊƻȊƘƻŘƴǳǘƝ ƻ ǇƻǳȌƛǘƝ ŎƘŜƳƛŜ ƴŀ ƧƛƴȇŎƘ ƳƝǎǘŜŎƘ ~ǳƳŀǾȅΦ IƴǳǘƝ 5¦I! ǇƻǾŀȌǳƧŜ 
za ƴŜǇǌƛƧŀǘŜƭƴŞΣ ŀōȅ {ǇǊłǾŀ /IYh ǇƻǎǘǳǇƻǾŀƭŀ ǇǊƻǘƛ ǇǊŀǾƻƳƻŎƴŞƳǳ ǊƻȊƘƻŘƴǳǘƝ ǎƻǳŘǳΦ 

     IƴǳǘƝ 5¦I! ǎŜ ǎǇǊłǾƴƝƘƻ ǌƝȊŜƴƝ ƻ ǇƻǳȌƛǘƝ ŎƘŜƳƛŎƪȇŎƘ Ǉƻǎǘǌƛƪǻ ŀ ƳŜŎƘŀƴƛŎƪŞ ϦŀǎŀƴŀŎƛϦ ǇƻƭƻƳǳ ǵőŀǎǘƴƝ 
ƻŘ ƧŜƘƻ ȊŀƘłƧŜƴƝ ƭŜǘƻǎ Ǿ ȊƛƳŠ. bŀ ȊłƪƭŀŘŠ ƻŘǾƻƭłƴƝ IƴǳǘƝ 5¦I! aƛƴƛǎǘŜǊǎǘǾƻ ȌƛǾƻǘƴƝƘƻ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ ŘǾŀƪǊłǘ 
ȊǊǳǑƛƭƻ ƪƭŀŘƴŞ ǊƻȊƘƻŘƴǳǘƝ {ǇǊłǾȅ /IYh ŀ ǾȅȊǾŀƭƻ Ƨƛ ƪ ǵǇǊŀǾłƳ ǊƻȊƘƻŘƴǳǘƝΦ bȅƴƝ ƘƻŘƭł {ǇǊłǾŀ ǾŜ ǾŠŎƛ 
ǊƻȊƘƻŘƴƻǳǘ ƧƛȌ ǇƻǘǌŜǘƝΦ 



 
6 ω 6łōƭƝƪ őΦ мум 

     ϦWŜŘƻǾŀǘŞ ǇŜǎǘƛŎƛŘȅ ōȅ ǎŜ ƴŜƳŠƭȅ ǇƻǳȌƝǾŀǘ ŀƴƛ Ǿ ƘƻǎǇƻŘłǌǎƪŞƳ ƭŜǎŜΣ ƴŀǘƻȌ Ǿ ŎƘǊłƴŠƴȇŎƘ ǵȊŜƳƝŎƘΦ ¢ŀƳ 
ƧŜ ǊƛȊƛƪƻ ǊƻȊƳƴƻȌŜƴƝ ƪǻǊƻǾŎŜ ǾȇǊŀȊƴŠ ƳŜƴǑƝƳ ǇǊƻōƭŞƳŜƳ ƴŜȌ ƴłǎƭŜŘƪȅ ŎƘŜƳƛŎƪȇŎƘ ǇƻǎǘǌƛƪǻΦ hǘǊłǾŜƴŞ 
ǎǘǊƻƳȅ ǘƻǘƛȌ ȊŀōƛƧƝ őŀǎǘƻ ǾƝŎ ƧƛƴŞƘƻ ƘƳȅȊǳ ƴŜȌ ǎŀƳƻǘƴȇŎƘ ƪǻǊƻǾŎǻΦ ¦ƳƝǊŀƧƝ ǘŀƪ ƛ ǇǌƛǊƻȊŜƴƝ ƴŜǇǌłǘŜƭŞ ƪǻǊƻǾŎŜΣ 
ƪǘŜǌƝ ƧŜƧ ƘǳōƝΣ Ƨŀƪƻ Ƨǎƻǳ ƴŀǇǌƝƪƭŀŘ ōǊƻǳŎƛ ǇŜǎǘǊƻƪǊƻǾŜőƴƝŎƛΣ ƭǳƳőƝŎƛΣ ŎƘŀƭŎƛŘƪȅ ŀ ƳƴƻƘƻ ŘŀƭǑƝŎƘΦ WŜŘȅ ǎŜ Ǉŀƪ 
ŘƻǎǘłǾŀƧƝ ǇǌŜǎ ǇǻŘǳ Řƻ ǾƻŘȅ ŀ ǇǌŜǎ ƻǘǊłǾŜƴŞ ōǊƻǳƪȅ Řłƭ Řƻ ǇƻǘǊŀǾƴƝŎƘ ǌŜǘŠȊŎǻΦ .ȅƭƻ ǇǊƻƪłȊłƴƻΣ ȌŜ Ǿ ƭŜǎƝŎƘΣ 
ƪŘŜ ōȅƭȅ Ǉƻǎǘǌƛƪȅ ǇƻǳȌƛǘŞΣ ƪǾǻƭƛ ǘƻƳǳ ǳƳƝǊŀƧƝ Ƴƭłřŀǘŀ ƘƳȅȊƻȌǊŀǾȇŎƘ ǇǘłƪǻΣ ƴŀǇǌƝƪƭŀŘ ǎȇƪƻǊŜƪΦ ± ƻōƭŀǎǘƛ 
2ŜǊƴŞƘƻ ŀ 2ŜǊǘƻǾŀ ƧŜȊŜǊŀ ǘŀƪǘƻ ƳƻƘƻǳ Ǉǻǎƻōƛǘ ƴŀ ƪǊƛǘƛŎƪȅ ƻƘǊƻȌŜƴŞ ǘŜǘǌŜǾȅΦ ±ȇȊƪǳƳȅ ǳƪłȊŀƭȅΣ ȌŜ ǎǳŎƘŞ 
ǎǘǊƻƳȅ Ǉƻ ƪǻǊƻǾŎƛ ƭŜǎƴƝƳ ȊǾƝǌŀǘǻƳΣ ƘƻǳōłƳ ƛ ǊƻǎǘƭƛƴłƳ ƴŜǾŀŘƝ ŀ ƳƴƻƘȇƳ ŘƻƪƻƴŎŜ ǇǊƻǎǇƝǾŀƧƝΣ ŀƭŜ ƴƛőƛǾŞ 
ŘƻǇŀŘȅ ƴŀ ƴŠ Ƴł ǘŠȌōŀ ǎŜ ǾȊƴƛƪŜƳ Ƙƻƭƛƴ ŀ ŘŜƎǊŀŘƻǾŀƴƻǳ ƭŜǎƴƝ ǇǻŘƻǳ ƴŜōƻ ŘƻƪƻƴŎŜ ƧŜŘƻǾŀǘł ŎƘŜƳƛŜΣϦ 
ǌƝƪł WŀǊƻƳƝǊ .ƭłƘŀ Ȋ IƴǳǘƝ 5¦I!Φ 

     ϦIƴǳǘƝ 5¦I! ƧƛȌ ŘǌƝǾŜ Ǿ ǇƻŘƻōƴŞƳ ǇǌƝǇŀŘŠ ŘƻǎłƘƭƻ ǎƻǳŘƴƝƘƻ ȊǊǳǑŜƴƝ ƴŜȊłƪƻƴƴȇŎƘ ǾȇƧƛƳŜƪ ƪ ŀǇƭƛƪŀŎƛ 
ŎƘŜƳƛŎƪȇŎƘ Ǉƻǎǘǌƛƪǻ ǾȅŘŀƴȇŎƘ Ȋŀ ǇǌŜŘŎƘƻȊƝƘƻ ǌŜŘƛǘŜƭŜ ƴŀ ǵȊŜƳƝ ƴłǊƻŘƴƝƘƻ ǇŀǊƪǳΦ bŜǊƻȊǳƳƝƳΣ Ƨŀƪ ǎŜ ƳǻȌŜ 
{ǇǊłǾŀ Ǉƻ ǑŜǎǘƛ ƭŜǘŜŎƘ ǎƴŀȌƛǘ ƪƭƛŘƴŠ ȊƻǇŀƪƻǾŀǘ ǇƻŘƻōƴȇ ǇƻǎǘǳǇΦ tǌŜŘŜǾǑƝƳ ƧŘŜ ŀƭŜ ƻ ŘŀƭǑƝ ǇƻǑƪƻȊƻǾłƴƝ 
ǊŜȊŜǊǾŀŎŜΣ ƪǘŜǊł ǳȌ ƧŜ Řƻ ǾŜƭƪŞ ƳƝǊȅ ǇƻƴƛőŜƴł ǇǌŜŘŎƘƻȊƝƳ ǊƻȊǎłƘƭȇƳ ƪłŎŜƴƝƳΣ ǘŀƪȌŜ ƳƝǎǘƻ ǇǌƝǊƻŘƴƝŎƘ 
ƘƻǊǎƪȇŎƘ ǎƳǊőƛƴ ǘǳ Ƨǎƻǳ ǊƻȊǎłƘƭŞ ƘƻƭƛƴȅΣϦ ŘƻŘłǾł WŀǊƻƳƝǊ .ƭłƘŀΦ 

     Ϧhōƭŀǎǘ WŜȊŜǊƴƝ ƘƻǊȅ ŀ ŎŜƭŞƘƻ YǊłƭƻǾǎƪŞƘƻ ƘǾƻȊŘǳ ǇŀǘǌƝ ƳŜȊƛ ƴŜƧŘǻƭŜȌƛǘŠƧǑƝ ƭƻƪŀƭƛǘȅ Ǿȇǎƪȅǘǳ ǘŜǘǌŜǾŀ ƘƭǳǑŎŜ 
Ǿ 2wΦ tǌŜǎǘƻ ȊŘŜ ŘƻŎƘłȊƝ ǳȌ ƴŠƪƻƭƛƪ ƭŜǘ ƪŜ ȊŎŜƭŀ ƴŜǾƘƻŘƴȇƳ ȊłǎŀƘǻƳ Řƻ ƧŜƘƻ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝΦ ±ȇȊƴŀƳ ƭƻƪŀƭƛǘȅ ǇǊƻ 
ƻŎƘǊŀƴǳ ǘŜǘǌŜǾǻΣ ŀƭŜ ƛ ŘŀƭǑƝŎƘ ǊƻǎǘƭƛƴƴȇŎƘ ƛ ȌƛǾƻőƛǑƴȇŎƘ ŘǊǳƘǻ ǎŜ ǇǌƛǘƻƳ ǇƭƴŠ ǾȅǊƻǾƴł ǘŠƳ ƴŜƧŎŜƴƴŠƧǑƝƳ 
őłǎǘŜƳ ƴłǊƻŘƴƝƘƻ ǇŀǊƪǳΣϦ ǾȅǎǾŠǘƭǳƧŜ hƴŘǌŜƧ ±ƻƭŦ Ȋ 2ŜǎƪŞ ǎǇƻƭŜőƴƻǎǘƛ ƻǊƴƛǘƻƭƻƎƛŎƪŞΦ 

¢ƛǎƪƻǾł ȊǇǊłǾŀ IƴǳǘƝ 5¦I! όǊŜŘŀƪőƴŠ ǳǇǊŀǾŜƴƻύ 
 

 
 

hǎƳƛƴƻƘȇ ƘƳȅȊ 
 

bŀǎǘŀƭŀ Řƻōŀ ǾƘƻŘƴł ǇǊƻ ƻőƪƻǾłƴƝ ǇǊƻǘƛ ƪƭƝǑǙƻǾŞ 
ŜƴŎŜŦŀƭƛǘƛŘŠΣ ƴŜōƻǙ ƪƭƝǑǙŀǘŀ ǎƭŀŘŎŜ ǎǇƝ ŀ őŜƪŀƧƝ ƴŀ ƧŀǊƻΦ 
tƻŘƝǾŜƧƳŜ ǎŜ ǘŜŘȅ ǎ ƻŘǎǘǳǇŜƳ ƴŀ ƭŜǘƴƝ ƻƳȅƭ ǎǇƻƧŜƴȇ 
s ǘŠƳƛǘƻ ǘǾƻǊŜőƪȅ: α½Ŝ ǾǑŜŎƘ ǎǘǊŀƴ ǎŜ ƴŀ ƴłǎ ǾŀƭƝ 
ǳǇƻȊƻǊƴŠƴƝΣ ȌŜ ǎƛ ƭŜǘƻǎ ƳǳǎƝƳŜ ŘłǾŀǘ ǇƻȊƻǊ ƴŀ ƴŜōŜȊǇŜőƴȇ 
ƘƳȅȊΣ ȊŜƧƳŞƴŀ ƴŀ ƪƭƝǑǙŀǘŀΣά ǾŀǊƻǾŀƭ ŘǊŀƳŀǘƛŎƪȅ ǇƻǊǘłƭ 
¿Ŝƴŀ-LƴΦ ! ŘƻǇǳǎǘƛƭ ǎŜ ǘŀƪ ƪƭŀǎƛŎƪŞƘƻ ƻƳȅƭǳΣ ƪŘȅȌ ƧŜ ƳŜȊƛ 
ƘƳȅȊ ǌŀȊŜƴ Ƨŀƪȇƪƻƭƛ ȌƛǾƻőƛŎƘ ǎ ǇƻőǘŜƳ ƪǊłőƛǾȇŎƘ ƪƻƴőŜǘƛƴ 
ǾȅǑǑƝƳ ƴŜȌ ŘǾŀ ǇłǊȅΦ 

     ¦ǾŞǎǘ ƴŀ ǇǊŀǾƻǳ ƳƝǊǳ ǎŜ Ǉƻƪǳǎƛƭ ǘŜƴǘƻ ƻƳȅƭ 
wŀŘƛƻȌǳǊƴłƭΣ ƴŀ ƧŜƘƻȌ ǿŜōǳ ǎŜ Ǿ őƭłƴƪǳ αbŜƧǾŠǘǑƝ ƘƳȅȊƝ 
ŎƘȅǘłƪΦ 5łǾŀƭƛ ƧǎǘŜ Ǉǌƛ ōƛƻƭƻƎƛƛ ǇƻȊƻǊΚά ǎǇǊłǾƴŠ ǇƝǑŜΣ ȌŜ 
ƳŜȊƛ ƘƳȅȊ ǌŀŘƝ ƭƛŘŞ Ȋ ƴŜȊƴŀƭƻǎǘƛ ƛ ǇŀǾƻǳƪȅ ƴŜōƻ ǎǘƻƴƻȌƪȅΦ 
!ǳǘƻǊ ǾǑŀƪ ƴŀŘŠƧƴȇ őƭłƴŜƪ ǾȊłǇŠǘƝ ƪŀȊƝ ǘǾǊȊŜƴƝƳΣ ȌŜ 
ǎǘƻƴƻȌƪȅ ς ƴŀ ǊƻȊŘƝƭ ƻŘ ƘƳȅȊǳ ς ǇŀǘǌƝ Řƻ ǇƻŘƪƳŜƴŜ 
ǾȊŘǳǑƴƛŎƻǾŎƛΦ YŘȅōȅ ŘłǾŀƭ Ǉǌƛ ōƛƻƭƻƎƛƛ ǇƻȊƻǊΣ ǾŠŘŠƭ ōȅΣ ȌŜ 
ǘŀƳ ǎǘƻƴƻȌƪȅ ǇŀǘǌƝ ǎǇƻƭŜőƴŠ ǎ ƘƳȅȊŜƳΦ 

     ! Ŏƻ ƴŀǑŜ ƪƭƝǑǘŠΚ bƻȌƛőŜƪ Ƴł őǘȅǌƛ ǇłǊȅ ŀ ǇƻŘƪƳŜƴƻǾŠ 
ƧŜ ǘƻ ƪƭŜǇƝǘƪŀǘŜŎΦ ¢ŀƪȌŜ ŀȌ ǎƛ ǇǌƝǑǘŠ Ǉǌƛ ƧŜƘƻ ǾȅǘŀƘƻǾłƴƝ 
ƴŜōǳŘŜǘŜ ƧƛǎǘƝΣ ƪŀƳ ǇŀǘǌƝΣ ǎǇƻőƝǘŜƧǘŜ Ƴǳ ƴƻȌƛőƪȅΦ 

WƛǌƝ yŜƘƻǳƴŜƪ 

a![º htw!±bNY .Lh[hDL/Yº/I ha¸[® 



 
7 ω 6łōƭƝƪ őΦ мум 

hǎƭŀǾȅ {ƛƭǾŜǎǘǊŀ ŀ bƻǾŞƘƻ Ǌƻƪǳ Ǿ ƴłǊƻŘƴƝŎƘ ǇŀǊŎƝŎƘ ƻǇŠǘ ōez 
ƻƘƶƻǎǘǊƻƧǻ 
 

bŀ ǵȊŜƳƝ ǾǑŜŎƘ őǘȅǌ ƴłǊƻŘƴƝŎƘ ǇŀǊƪǻ 2ŜǎƪŞ ǊŜǇǳōƭƛƪȅΣ ǘŜŘȅ bt ~ǳƳŀǾŀΣ bt tƻŘȅƧƝΣ bt 2ŜǎƪŞ ~ǾȇŎŀǊǎƪƻ 
a YǊƪƻƴƻǑǎƪŞƘƻ ƴłǊƻŘƴƝƘƻ ǇŀǊƪǳΣ ǎŜ ƻǎƭŀǾȅ ǇǌƝŎƘƻŘǳ bƻǾŞƘƻ Ǌƻƪǳ ƳǳǎŜƭȅ ǳȌ ǇƻŘǊǳƘŞ ƻōŜƧƝǘ ōŜȊ ȊłōŀǾƴƝ 
ǇȅǊƻǘŜŎƘƴƛƪȅΦ bƻǾŜƭŀ Ȋłƪƻƴŀ őΦ ммп ƻ ƻŎƘǊŀƴŠ ǇǌƝǊƻŘȅ ŀ ƪǊŀƧƛƴȅ Ƨƛ ȊŀƪŀȊǳƧŜ ƴŀ ŎŜƭŞƳ ǵȊŜƳƝ ƴłǊƻŘƴƝŎƘ ǇŀǊƪǻ 
ŀ ǘƻ ǾőŜǘƴŠ ƻōŎƝΦ 

     α¢ƻǘƻ ƻƳŜȊŜƴƝ ƧǎƳŜ ƧŜŘƴƻȊƴŀőƴŠ ǳǾƝǘŀƭƛΦ tǊƻ ŘƛǾƻƪł ȊǾƝǌŀǘŀ ƧŜ ǇƻǳȌƝǾłƴƝ ȊłōŀǾƴƝ ǇȅǊƻǘŜŎƘƴƛƪȅΣ ƪǘŜǊŞ 
ŘƻǇǊƻǾłȊƝ ƘƭŀǎƛǘŞ ǾȇōǳŎƘȅ ŀ ƻǎǘǊŞ ǎǾŠǘŜƭƴŞ ŜŦŜƪǘȅΣ ǾŜƭƳƛ ǎǘǊŜǎǳƧƝŎƝΦ tǌƛ ǵǘŠƪǳΣ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ƴƻőƴƝ ƪǊŀƧƛƴƻǳΣ ǘŀƪ 
ǾȅŘłǾŀƧƝ ǾŜƭƪƻǳ ǎǇƻǳǎǘǳ ǇƻǘǌŜōƴŞ ŜƴŜǊƎƛŜ ŀ ǘŀƪŞ ƧƛƳ ƘǊƻȊƝ ȊǊŀƴŠƴƝΣϦ ǾȅǎǾŠǘƭǳƧŜ ƳƭǳǾőƝ Ywb!t wŀŘŜƪ 5ǊŀƘƴȇΦ 

     α½ŀ ǇǌƝƪƭŀŘȅ ƴŜƳǳǎƝƳŜ ŎƘƻŘƛǘ ƴƛƪǘŜǊŀƪ ŘŀƭŜƪƻΦ {ƴŀŘ ƪŀȌŘȇΣ ƪŘƻ Ƴł ǇǎŀΣ ƪƻőƪǳ ƴŜōƻ Ƨƛƴł ŘƻƳłŎƝ ȊǾƝǌŀǘŀΣ 
ǾƛŘŠƭΣ Ƨŀƪ ƧŜ ǇƻǳȌƝǾłƴƝ ǇȅǊƻǘŜŎƘƴƛƪȅ ŘŠǎƝΦ ! ǘƻ Ƨǎƻǳ ŘƻƳłŎƝ ȊǾƝǌŀǘŀΣ ƪǘŜǊł Ƨǎƻǳ ƻŘ ƴłǎ ȊǾȅƪƭł ƴŀ ǎǇƻǳǎǘǳ 
ƴŜǇǌƛǊƻȊŜƴȇŎƘ ȊǾǳƪǻ ŀ ǎǾŠǘŜƭƴȇŎƘ ŜŦŜƪǘǻΦ ¦ ŘƛǾƻƪȇŎƘ ȊǾƝǌŀǘ ƧŜ ǘƻ ƧŜǑǘŠ ƘƻǊǑƝΣϦ ŘƻǇƭƶǳƧŜ ¢ƻƳłǑ {ŀƭƻǾΣ ƳƭǳǾőƝ 
błǊƻŘƴƝƘƻ ǇŀǊƪǳ 2ŜǎƪŞ ~ǾȇŎŀǊǎƪƻΦ 

     ½łƪŀȊ ǇƭŀǘƝ ƻŘ őŜǊǾƴŀ нлмт ŀ ǘŀƪ ǳȌ ƭƻƶǎƪŞ ƻǎƭŀǾȅ ǇǌƝŎƘƻŘǳ ƴƻǾŞƘƻ Ǌƻƪǳ ǎŜ ƴŀ ǵȊŜƳƝ ƴłǊƻŘƴƝŎƘ ǇŀǊƪǻ 
ƳŠƭȅ ƻōŜƧƝǘ ōŜȊ ȊłōŀǾƴƝ ǇȅǊƻǘŜŎƘƴƛƪȅΦ 
aƴƻȊƝ ƴłǾǑǘŠǾƴƝŎƛ ƛ ƳƝǎǘƴƝ ƻōȅǾŀǘŜƭŞ ǎƛ 
ǘŀƪ ƳƻƘƭƛ ƻǇǊŀǾŘǳ ǾǻōŜŎ ǇƻǇǊǾŞ 
ǾȅŎƘǳǘƴŀǘ ǾŜǎŜƭȇΣ ŀƭŜ ȊłǊƻǾŜƶ ƪƭƛŘƴȇ 
ǇƻǎƭŜŘƴƝ ǾŜőŜǊ ǎǘŀǊŞƘƻ ǊƻƪǳΦ 

     αYƭƛŘƴŞ ƻǎƭŀǾȅ ǇǌƝŎƘƻŘǳ bƻǾŞƘƻ Ǌƻƪǳ 
ȊŀőƝƴŀƧƝ ōȇǘ ǘǊŜƴŘŜƳΦ hŘ ƪƻƴŎŜ 
ƭƛǎǘƻǇŀŘǳ ƧǎŜƳ ƻŘǇƻǾƝŘŀƭ ƴŀ ƴŠƪƻƭƛƪ 
ŘƻǘŀȊǻ ƴłǾǑǘŠǾƴƝƪǻΣ ȊŘŀ ȊłƪŀȊ 
ǇȅǊƻǘŜŎƘƴƛƪȅ ƴŀ ~ǳƳŀǾŠ ǎǘłƭŜ ǇƭŀǘƝΣ 
ǇǊƻǘƻȌŜ ōȅ ǊłŘƛ ōyli tam, kde je 
o {ƛƭǾŜǎǘǊǳ ŀ ƴŀ bƻǾȇ Ǌƻƪ ƪƭƛŘΦ !ƴƻΣ 
ȊłƪŀȊ ǇƻŎƘƻǇƛǘŜƭƴŠ ǇƭŀǘƝ ŀ ƪƭƛŘ ōȅ ǘǳ ƳŠƭ 
ōȇǘ ŀ ƧŜƴ ŘƻǳŦłƳŜΣ ȌŜ ǾǑƛŎƘƴƛ 
ƴłǾǑǘŠǾƴƝŎƛ ƛ ƳƝǎǘƴƝ ōǳŘƻǳ Ȋłƪƻƴ 
ŘƻŘǊȌƻǾŀǘΦ tƻƪǳŘ ƴŜΣ ƘǊƻȊƝ 
ǇƻŎƘƻǇƛǘŜƭƴŠ ǎŀƴƪŎŜΣϦ ȊƳƛƶǳƧŜ ƳƭǳǾőƝ 
błǊƻŘƴƝƘƻ ǇŀǊƪǳ ~ǳƳŀǾŀ Wŀƴ 5ǾƻǌłƪΦ 

     ±ǑŜŎƘƴȅ ƴłǊƻŘƴƝ ǇŀǊƪȅ ǎłȊŜƧƝ 
ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ƴŀ ǇǊŜǾŜƴŎƛ 
a ƛƴŦƻǊƳƻǾŀƴƻǎǘ ƴłǾǑǘŠǾƴƝƪǻΦ tǊƻǘƻ 
ǾȅŘŀƭȅ ǎǇƻƭŜőƴȇ ƛƴŦƻǊƳŀőƴƝ ǇƭŀƪłǘΣ ƪǘŜǊȇ ǇǳǘǳƧŜ ƴŜƧŜƴ ƴŀ ƛƴŦƻǊƳŀőƴƝ ŀ ƴłǾǑǘŠǾƴƛŎƪł ǎǘǌŜŘƛǎƪŀ ƴłǊƻŘƴƝŎƘ 
ǇŀǊƪǻΣ ŀƭŜ ǘŀƪŞ Řƻ ƳƝǎǘƴƝŎƘ ƘƻǘŜƭǻ ŀ ǇŜƴȊƛƻƴǻΦ  

α{ƻǳőłǎǘƝ ǘŞǘƻ ŘǊƻōƴŞ ƪŀƳǇŀƴŠ ƧŜ ƛ ǾƛŘŜƻ Ȋ ŘƝƭƴȅ ǎǇƻƭŜőƴƻǎǘƛ hw/IL{ CƛƭƳΣ Ǿ őŜƭŜ ǎ ǊŜȌƛǎŞǊŜƳ tŜǘǊŜƳ YǊŜƧőƝƳΣ 
ƪǘŜǊł ƴŀǘƻőƛƭŀ ŘƻƪǳƳŜƴǘłǊƴƝ Ŏȅƪƭǳǎ YǊŀƧƛƴƻǳ ŘƻƳƻǾŀΦ tǊłǾŠ Ǿ ǘƻƳǘƻ ƪǊłǘƪŞƳ ǾƛŘŜǳ ƧŜ ǾȅǎǾŠǘƭŜƴƻΣ ǇǊƻő ƧŜ 
ǇƻǳȌƝǾłƴƝ ȊłōŀǾƴƝ ǇȅǊƻǘŜŎƘƴƛƪȅ ƴŀ ƴŀǑƛŎƘ ŎƘǊłƴŠƴȇŎƘ ǵȊŜƳƝŎƘ ƻƳŜȊŜƴƻ ȊłƪƻƴŜƳΣϦ ŘƻǇƭƶǳƧŜ ƳƭǳǾőƝ 
błǊƻŘƴƝƘƻ ǇŀǊƪǳ tƻŘȅƧƝ 5ŀǾƛŘ DǊƻǎǎƳŀƴƴ 

     ½ŀ ǇƻǊǳǑŜƴƝ ȊłƪŀȊǳ ƘǊƻȊƝ ǇŜƴŠȌƛǘŞ ǇƻƪǳǘȅΣ ƴŀ ƳƝǎǘŠ ŀȌ Řƻ ǾȇǑŜ ŘŜǎŜǘƛ ǘƛǎƝŎ ƪƻǊǳƴΦ 

¢ƛǎƪƻǾł ȊǇǊłǾŀ ǎǇǊłǾ ƴłǊƻŘƴƝŎƘ ǇŀǊƪǻ όǊŜŘŀƪőƴŠ ǳǇǊŀǾŜƴƻύ 

 



 
8 ω 6łōƭƝƪ őΦ мум 

{ǘłƭŜ ǾƝŎŜ ƭƛŘƝ ǾƴƝƳł ǎƪƭŀ Ƨŀƪƻ ƴŜƧǾŠǘǑƝ ƘǊƻȊōǳ ǇǊƻ Ǉǘłƪȅ ŀ ŀƪǘƛǾƴŠ ƧŜ 
ȊŀōŜȊǇŜőǳƧŜ 
 

WŜ ǾŀǑŜ ȊŀǎǘłǾƪŀ ōŜȊǇŜőƴł ǇǊƻ ǇǘłƪȅΚ hǘłȊƪǳΣ ƪǘŜǊƻǳ 2Ŝǎƪł ǎǇƻƭŜőƴƻǎǘ ƻǊƴƛǘƻƭƻƎƛŎƪł ǇƻƪƭłŘŀƭŀ Ǿ projektu 
{ƝŘƭŀ ōŜȊǇŜőƴł ǇǊƻ ǇǘłƪȅΣ ƳǻȌŜ ǎǘłƭŜ ǾƝŎŜ ŘƻǘłȊŀƴȇŎƘ ƻŘǇƻǾŠŘŠǘ ƪƭŀŘƴŠΦ bŠƪŘŜ ŘƝƪȅ ŘƻōǊƻǾƻƭƴƝƪǻƳΣ ƧƛƴŘŜ 
Ȋŀ ōŜȊǇŜőƴȇƳƛ ȊŀǎǘłǾƪŀƳƛ ǎǘƻƧƝ ƻōŎŜ őƛ ƳŠǎǘŀΦ ¢ŀƪŞ ŘƝƪȅ ŀƪǘƛǾƛǘŠ 2{h ǎŜ ǇƻŘŀǌƛƭƻ ȊŀƘǊƴƻǳǘ ǇƻŘƳƝƴƪǳ 
ōŜȊǇŜőƴƻǎǘƛ ǇǊƻ Ǉǘłƪȅ Řƻ ǾȇōŠǊƻǾŞƘƻ ǌƝȊŜƴƝ ƘƭŀǾƴƝƘƻ ƳŠǎǘŀ ŀ ōǊȊȅ ǘŀƪ ōǳŘŜ ƳƝǘ ƛ tǊŀƘŀ ȊŀǎǘłǾƪȅ ōŜȊǇŜőƴŞ 
ǇǊƻ ǇǘłƪȅΦ ¢ǊŜƴŘ ȊŀōŜȊǇŜőƻǾłƴƝ ǎƪƭŜƴŠƴȇŎƘ ǇƭƻŎƘ ǇƻǘǾǊȊǳƧŜ ǾȇǎƭŜŘƪȅ ǇǊǻȊƪǳƳǳ 2{hΣ ǇƻŘƭŜ ƪǘŜǊŞƘƻ ǎǘłƭŜ 
ǾƝŎŜ ƭƛŘƝ ǾƴƝƳł ǎƪƭŀ Ƨŀƪƻ ƴŜƧǾŠǘǑƝ ƘǊƻȊōǳ ǇǊƻ Ǉǘłƪȅ ƴŀǑƛŎƘ ǎƝŘŜƭΦ 

     2{h Ǿ ƴȅƴƝ ƪƻƴőƝŎƝƳ ŘǾƻǳƭŜǘŞƳ ǇǊƻƧŜƪǘǳ {ƝŘƭŀ ōŜȊǇŜőƴł ǇǊƻ Ǉǘłƪȅ ǳǇƻȊƻǊƶƻǾŀƭŀ ƴŀ ƴŜōŜȊǇŜőƝΣ ƪǘŜǊł 
ƴŀǑŜ ǎƝŘƭŀ ȌƛǾƻőƛŎƘǻƳ ŎƘȅǎǘŀƧƝΦ ±ƭŀƧƪƻǾƻǳ ƭƻŘƝ ōȅƭŀ ƪŀƳǇŀƶ .ŜȊǇŜőƴŞ ȊŀǎǘłǾƪȅΦ αtǊƻƧŜƪǘ ƘƻŘƴƻǘƝƳŜ Ƨŀƪƻ 
ǵǎǇŠǑƴȇ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ǇǊƻǘƻΣ ȌŜ ǎŜ ƴłƳ ŜŦŜƪǘƛǾƴŠ ǇƻŘŀǌƛƭƻ ǳǇƻȊƻǊƴƛǘ ǾŜǌŜƧƴƻǎǘ ƴŀ ǾłȌƴŞ ǇǊƻōƭŞƳȅΣ Ƨŀƪƻ Ƨǎƻǳ 
ƴŀǇǌƝƪƭŀŘ ƪƻƭƛȊŜ Ǉǘłƪǻ ǎ ǇǊƻǎƪƭŜƴȇƳƛ ǇƭƻŎƘŀƳƛΦ [ƛŘŞ ǎƛ ǇǊƻōƭŞƳǻ ƴŜƧŜƴ ǾǑƝƳŀƧƝΣ ŀƭŜ ŘƻƪƻƴŎŜ ǎŜ ƧŜ ǎŀƳƛ ǎƴŀȌƝ 
ǌŜǑƛǘΣ ŎƻȌ ƧŜ ǎƪǾŠƭŞΣά ƘƻŘƴƻǘƝ ƪƻƻǊŘƛƴłǘƻǊƪŀ ǇǊƻƧŜƪǘǳ DŀōǊƛŜƭŀ 5ƻōǊǳǎƪłΦ 

     Jako jeden z ǇǌƝƪƭŀŘǻ ŜŦŜƪǘƛǾƴƝƘƻ ȊŀōŜȊǇŜőŜƴƝ ǇǊƻǎƪƭŜƴȇŎƘ ǇƭƻŎƘ ǳǾłŘƝ ǇƭłƴƻǾŀƴŞ ȊŀǎǘłǾƪȅ ǇǊŀȌǎƪŞ 
MHD (https://www.birdlife.cz/praha-predstavila-novou-podobu-zastavek-mhd-bezpecnou-pro-ptaky/). 
błǾǊƘΣ ƪǘŜǊȇ ǾȅƘǊłƭ ǾȇōŠǊƻǾŞ ǌƝȊŜƴƝΣ ōǳŘŜ ōŜȊǇŜőƴȇ ǇǊƻ Ǉǘłƪȅ ŘƝƪȅ ŘŜŎŜƴǘƴƝƳ ǘŜőƪłƳΣ ǇƻƪǊȇǾŀƧƝŎƝƳ 

ǎƻǳǾƛǎƭŜ ǎƪƭŜƴŠƴŞ 
plochy. α.ŜȊǇŜőƴƻǎǘ ǇǊƻ Ǉǘłƪȅ 
ōȅƭŀ ƧŜŘƴƻǳ Ȋ ǇƻŘƳƝƴŜƪ 
ǾȇōŠǊƻǾŞƘƻ ǌƝȊŜƴƝΣ ǳ ƪǘŜǊŞƘƻ 
ƧǎƳŜ ōȅƭƛ ƻŘ ǎŀƳŞƘƻ 
ǇƻőłǘƪǳΣά ǾȅǎǾŠǘƭǳƧŜ [ǳƪłǑ 
±ƛƪǘƻǊŀ Ȋ 2{hΦ 

     {ƪǳǘŜőƴƻǎǘΣ ȌŜ ƭƛŘŞ ǾƝŎŜ 
ǾƴƝƳŀƧƝ ǎƪƭŀ Ƨŀƪƻ ƘǊƻȊōǳ ǇǊƻ 
ǇǘłƪȅΣ ǇƻǘǾǊȊǳƧƝ ƛ ȊłǾŠǊȅ 
z  ǇǊƻƧŜƪǘƻǾŞƘƻ ŘƻǘŀȊƴƝƪǳΦ 
WŜƘƻ ǇǊǾƴƝ ƪƻƭƻ ǇǊƻōŠƘƭƻ ƴŀ 
Ȋŀőłǘƪǳ ǇǊƻƧŜƪǘǳΣ ŘǊǳƘŞ ƻ ŘǾŀ 
Ǌƻƪȅ ǇƻȊŘŠƧƛ ƴŀ ƧŜƘƻ 
konci. α½ŀǘƝƳŎƻ Ǿ ǇǊǾƴƝƳ ƪƻƭŜ 
ǳǾŜŘƭƻ ƴŜƧǾƝŎŜ ǊŜǎǇƻƴŘŜƴǘǻ 
Ƨŀƪƻ ƴŜƧǾŠǘǑƝ ƘǊƻȊōǳ ǵōȅǘŜƪ 
ȊŜƭŜƴŠΣ Ǿ ŘǊǳƘŞƳ ƪƻƭŜ ƧŜƧƛŎƘ 

ƻŘǇƻǾŠŘƛ ǳƪŀȊǳƧƝ ƴŀ ȊƳŠƴǳ ƴłȊƻǊǳ ς ƴŀ ǇƻƳȅǎƭƴŞƳ ǇǊǾƴƝƳ ƳƝǎǘŠ ǎŜ ǳƳƝǎǘƛƭŀ ǎƪƭŀΦ błǊǻǎǘ ōȅƭ ŘƻƪƻƴŎŜ 
o ǾƝŎŜ ƴŜȌ рл % ς z 22 na 34 ҈ ŘƻǘłȊŀƴȇŎƘΦ bŀǑŜ ƪŀƳǇŀƶ ǘŜŘȅ ƳŠƭŀ ŜŦŜƪǘΣά ƪƻƳŜƴǘǳƧŜ ƪƻƻǊŘƛƴłǘƻǊ 
ƪŀƳǇŀƴŠ .ŜȊǇŜőƴŞ ȊŀǎǘłǾƪȅ ½ōȅƴŠƪ WŀƴƻǑƪŀΦ 

     V ƴłǾŀȊƴƻǎǘƛ ƴŀ ƪŀƳǇŀƴŠ .ŜȊǇŜőƴŞ ȊŀǎǘłǾƪȅ a Jedna silueta nefunguje Ȋŀőŀƭƛ ƭƛŘŞ ǎǇǊłǾƴȇƳ ȊǇǻǎƻōŜƳ 
ȊŀōŜȊǇŜőƻǾŀǘ ȊŀǎǘłǾƪȅ Ǿ ƧŜƧƛŎƘ ōȅŘƭƛǑǘƝŎƘΦ ά½Ǉƻőłǘƪǳ ǎŜ ƴłƳ Ƙƭłǎƛƭƛ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾŎƛΣ ǇƻǎǘǳǇƴŠ ǎŜ ȊŀǇƻƧƛƭƻ ǾƝŎŜ 
ƴŜȌ нл Ǒƪƻƭ ŀ ŘŠǘǎƪȇŎƘ ƪƻƭŜƪǘƛǾǻΦ 2ƝƳ Řłƭ őŀǎǘŠƧƛ ǎŜ ƧŜŘƴł ƻ ǎȅǎǘŞƳƻǾł ȊŀōŜȊǇŜőƻǾłƴƝ ȊŜ ǎǘǊŀƴȅ ƻōŎƝ ŀ ƳŠǎǘΦ 
bŀƳłǘƪƻǳ ƳǻȌŜƳŜ ǳǾŞǎǘ tƭȊŜƶΣ ¢ǌŜōƻƶ őƛ aƭŀŘƻǳ .ƻƭŜǎƭŀǾΣ ōǊȊȅ ǎŜ ǇǌƛŘł tǊŀƘŀΦ /ŜƭƪŜƳ ŜǾƛŘǳƧŜƳŜ ǾƝŎŜ 
ƴŜȌ мнл ȊŀōŜȊǇŜőŜƴȇŎƘ ȊŀǎǘłǾŜƪ ŀ ƪŀȌŘŞ ǎƴŀƘȅ ƻ ȊŀōŜȊǇŜőŜƴƝ ǎƛ ǾŜƭƳƛ ǾłȌƝƳŜΣά ȊŘǻǊŀȊƶǳƧŜ 5ƻōǊǳǎƪł 
a ǳǇƻȊƻǊƶǳƧŜΣ ȌŜ ȊŀǘƝƳŎƻ ȊŀōŜȊǇŜőƻǾłƴƝ ȊŀǎǘłǾŜƪ ǎŜ ŘŀǌƝΣ ǇǊƻǎƪƭŜƴŞ ǇƭłǑǘŠ ōǳŘƻǾ ƴŀŘłƭŜ ȊǻǎǘłǾŀƧƝ ǾŜƭƪƻǳ 
ǾȇȊǾƻǳ ǇǊƻ ŀǊŎƘƛǘŜƪǘȅΦ 

¢ƛǎƪƻǾł ȊǇǊłǾŀ 2{h όǊŜŘŀƪőƴŠ ǳǇǊŀǾŜƴƻ ŀ ƪǊłŎŜƴƻύ 

https://www.birdlife.cz/praha-predstavila-novou-podobu-zastavek-mhd-bezpecnou-pro-ptaky/


 
9 ω 6łōƭƝƪ őΦ мум 

± ŎŜƭŞ 9ǾǊƻǇǎƪŞ ǳƴƛƛ ǎŜ ǎƴƝȌƝ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ƧŜŘƴƻǊłȊƻǾȇŎƘ ǇƭŀǎǘǻΦ .ƻƘǳȌŜƭ 
ƳŞƴŠΣ ƴŜȌ ƧŜ ǇƻǘǌŜōŀ 
 

½łǎǘǳǇŎƛ 9ǾǊƻǇǎƪŞ ƪƻƳƛǎŜΣ 9ǾǊƻǇǎƪŞƘƻ ǇŀǊƭŀƳŜƴǘǳ ŀ wŀŘȅ 9ǾǊƻǇǎƪŞ ǳƴƛŜΣ ǎƭƻȌŜƴŞ ȊŜ ȊłǎǘǳǇŎǻ ǾƭłŘ 
őƭŜƴǎƪȇŎƘ ȊŜƳƝ 9¦Σ ǎŜ Ǉƻ ƳŠǎƝŎƝŎƘ ƛƴǘŜƴȊƛǾƴƝŎƘ ƧŜŘƴłƴƝ ŘƻƘƻŘƭƛ ƴŀ ȊƴŠƴƝ ǎƳŠǊƴƛŎŜ ƴŀ ƻƳŜȊŜƴƝ 
ƧŜŘƴƻǊłȊƻǾȇŎƘ ǇƭŀǎǘǻΦ ± ǇǌƝǊƻŘŠ ǾǑŀƪ ƪǾǻƭƛ ǘƭŀƪǳ ǇǊǻƳȅǎƭǳΣ ƧŜƘƻȌ ȊłƧƳȅ ƘłƧƛƭȅ ƴŠƪǘŜǊŞ őƭŜƴǎƪŞ ȊŜƳŠ 9¦Σ 

ǎƪƻƴőƝ ǾƝŎ Ǉƭŀǎǘǻ, nŜȌ ƴŀǾǊƘƻǾŀƭŀ 9ǾǊƻǇǎƪł ƪƻƳƛǎŜ 
a 9ǾǊƻǇǎƪȇ ǇŀǊƭŀƳŜƴǘΦ  

     tƻƪǳŘ ŘƻƘƻŘǳ ǎŎƘǾłƭƝ ƪƻƴŎŜƳ ƭŜŘƴŀ нлмф 9ǾǊƻǇǎƪȇ 
ǇŀǊƭŀƳŜƴǘΣ ōǳŘŜ ǎƳŠǊƴƛŎŜ ƻōǎŀƘƻǾŀǘ ǘȅǘƻ ƘƭŀǾƴƝ ōƻŘȅΥ 

 /ŜƭƻŜǾǊƻǇǎƪȇ ȊłƪŀȊ ƧŜŘƴƻǊłȊƻǾȇŎƘ ǇƭŀǎǘƻǾȇŎƘ ōǊőŜƪΣ 
ǇǌƝōƻǊǻΣ ǘŀƭƝǌǻΣ ƳƝŎƘŀŘŜƭ ƴŀ ƴłǇƻƧŜΣ őƛǎǘƝǘŜƪ Řƻ ǳǑƝΣ ǘȅőŜƪ ƴŀ 
ōŀƭƽƴƪȅΣ ƻȄƻ-ŘŜƎǊŀŘŀōƛƭƴƝŎƘ Ǉƭŀǎǘǻ ŀ ƪǊŀōƛŎ ƴŀ ƻŘƴƻǎ ƧƝŘƭŀ 
a ƪŜƭƝƳƪǻ Ȋ ǇŠƴƻǾŞƘƻ ǇƻƭȅǎǘȅǊŜƴǳ ƻŘ Ǌƻƪǳ нлнмΦ 

 ±ȇǊƻōŎƛ ōǳŘƻǳ ŦƛƴŀƴőƴŠ ȊƻŘǇƻǾŠŘƴƛ Ȋŀ őƛǑǘŠƴƝ ȌƛǾƻǘƴƝƘƻ 
ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ ƻŘ ǎǾȇŎƘ ǾȇǊƻōƪǻΦ ± ǇǌƝǇŀŘŠ ǊȅōłǌǎƪŞƘƻ ǾȅōŀǾŜƴƝ 
ǎƛ ǎŀƳȅ őƭŜƴǎƪŞ ȊŜƳŠ 9¦ ǳǊőƝ ŎƝƭ ǇǊƻ ƧŜƧƛŎƘ ǎōŠǊΦ 

 tƻǳȊŜ тт ҈ ƴłǇƻƧƻǾȇŎƘ ƭŀƘǾƝ Ƴł ōȇǘ ǾȅǎōƝǊłƴƻ Řƻ Ǌƻƪǳ 
2025, respektive 90 ҈ ƭŀƘǾƝ Řƻ Ǌƻƪǳ нлолΦ błǇƻƧƻǾŞ ƭŀƘǾŜ 
ƳŀƧƝ ƻŘ Ǌƻƪǳ нлол ƻōǎŀƘƻǾŀǘ ƳƛƴƛƳłƭƴŠ ол ҈ ǊŜŎȅƪƭłǘǳ ŀ od 
Ǌƻƪǳ нлнп ƳǳǎƝ ōȇǘ ǾƝőƪŀ ƭŀƘǾƝ ƧŜƧƛŎƘ ƴŜƻŘŘŠƭƛǘŜƭƴƻǳ ǎƻǳőłǎǘƝΦ 

 2ƭŜƴǎƪŞ ǎǘłǘȅ ƳŀƧƝ ǎƴƝȌƛǘ ǇƻǳȌƝǾłƴƝ ƧŜŘƴƻǊłȊƻǾȇŎƘ ƪŜƭƝƳƪǻ 
ŀ ǇƭŀǎǘƻǾȇŎƘ ƪǊŀōƛŎ ƴŀ ƻŘƴƻǎ ƧƝŘƭŀΣ ŀƭŜ ƴŜƴƝ ǎǘŀƴƻǾŜƴ ȌłŘƴȇ 
ƪƻƴƪǊŞǘƴƝ ŎƝƭΦ 

     ϦaƴƻȌǎǘǾƝ ƧŜŘƴƻǊłȊƻǾȇŎƘ Ǉƭŀǎǘǻ Ǿ 9ǾǊƻǇŠ ǎŜ ǎƴƝȌƝΦ aŞƴŠ 
ƧŜŘƴƻǊłȊƻǾȇŎƘ Ǉƭŀǎǘǻ ōǳŘŜ ȊƴŜőƛǑǙƻǾŀǘ ŜǾǊƻǇǎƪł ƳƻǌŜΣ ǌŜƪȅ 

a leǎȅΦ tƻŘƭŜ ƴłǾǊƘǻ ŜǳǊƻǇƻǎƭŀƴŎǻ ŀ 9ǾǊƻǇǎƪŞ ƪƻƳƛǎŜ ƳƻƘƭƻ ōȇǘ ǇƻǘǌŜōƴŞ ƻƳŜȊŜƴƝ Ǉƭŀǎǘǻ ǾŠǘǑƝΣ ŀƭŜ őƭŜƴǎƪŞ 
ȊŜƳŠ ¦ƴƛŜ ōƻƘǳȌŜƭ ǳǇǌŜŘƴƻǎǘƴƛƭȅ ȊłƧƳȅ ǇǊǻƳȅǎƭǳ ǇǌŜŘ ǇǌƝǊƻŘƻǳ ŀ őƛǎǘȇƳ ȌƛǾƻǘƴƝƳ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝƳΣϦ ǌŜƪƭ LǾƻ 
YǊƻǇłőŜƪ Ȋ IƴǳǘƝ 5¦I!Φ 

¢ƛǎƪƻǾł ȊǇǊłǾŀ IƴǳǘƝ 5¦I! 

 
 

.ƻƧƪƻǘ ǇŀƭƳƻǾŞƘƻ ƻƭŜƧŜ ƧŜ ǎǇǊłǾƴł ŎŜǎǘŀΥ tŀƭƳŀ ƻƭŜƧƴł ǇǻǎƻōƝ ǾŠǘǑƝ 
ǑƪƻŘȅ ƴŜȌ ƻǎǘŀǘƴƝ ƻƭŜƧƴŀǘŞ ǇƭƻŘƛƴȅ 
 

V tomto roce se v ŎŜƭƻǎǾŠǘƻǾȇŎƘ ƳŞŘƛƝŎƘ ƻōƧŜǾƛƭȅ ŘǾŠ ǘƛǎƪƻǾŞ ȊǇǊłǾȅΣ ǾŜ ƪǘŜǊȇŎƘ ǇǌŜŘǎǘŀǾƛǘŜƭŞ L¦/b 
όaŜȊƛƴłǊƻŘƴƝ ǳƴƛŜ ǇǊƻ ƻŎƘǊŀƴǳ ǇǌƝǊƻŘȅ ŀ ǇǌƝǊƻŘƴƝŎƘ ȊŘǊƻƧǻύ ǾȅȊȇǾŀƧƝ ƪ ǳƪƻƴőŜƴƝ ōƻƧƪƻǘǳ ǇŀƭƳƻǾŞƘƻ ƻƭŜƧŜΦ 
tƻŘƭŜ ƴƛŎƘ ōȅ ōƻƧƪƻǘ ǇŀƭƳƻǾŞƘƻ ƻƭŜƧŜ ƴǳǘƴŠ ƴŀǾȇǑƛƭ ǇƭƻŎƘǳ ǇƻǘǌŜōƴƻǳ ǇǊo ǇŠǎǘƻǾłƴƝ ƻǎǘŀǘƴƝŎƘ ƻƭŜƧƴƛƴ 
s ƴƛȌǑƝ ǾȇƴƻǎƴƻǎǘƝΦ hŘǾƻƭłǾŀƧƝ ǎŜ Ǉǌƛ ǘƻƳ ƴŀ ǇƻŘǊƻōƴȇ ƻŦƛŎƛłƭƴƝ ŘƻƪǳƳŜƴǘ L¦/b αOil Palm and Biodiversity. 
! ǎƛǘǳŀǘƛƻƴ !ƴŀƭȅǎƛǎ ōȅ ǘƘŜ L¦/b hƛƭ tŀƭƳ ¢ŀǎƪ CƻǊŎŜάΣ ǾȅŘŀƴȇ Ǿ ǘƻƳǘƻ ǊƻŎŜΣ ƪǘŜǊȇ ƻǾǑŜƳ ǾŜ ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘƛ 
k ȊŀǎǘŀǾŜƴƝ ōƻƧƪƻǘǳ ƴŜǾȅȊȇǾłΦ tƻŘƭŜ ƴŀǑŜƘƻ ƴłȊƻǊǳ ƧŘŜ ƻ ȊƴŜǳȌƛǘƝ ǊŜǇǳǘŀŎŜ L¦/b ƪ ƳŀƴƛǇǳƭŀŎƛ ǎǾŠǘƻǾŞƘƻ 
ǾŜǌŜƧƴŞƘƻ ƳƝƴŠƴƝ ǾŜ ǇǊƻǎǇŠŎƘ ǇƻŘǇƻǊȅ ǇŀƭƳƻǾŞƘƻ ƻƭŜƧŜΦ ±Ȋƴƛƪł ŘƻƧŜƳΣ ȌŜ ƧŜ ƻŘƳƝǘƴǳǘƝ ōƻƧƪƻǘǳ 
ǇŀƭƳƻǾŞƘƻ ƻƭŜƧŜ ƻŦƛŎƛłƭƴƝƳ ǇƻǎǘƻƧŜƳ L¦/bΣ ǎŘƝƭŜƴȇƳ ǾȇȊƴŀƳƴƻǳ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ƧŜƘƻ őƭŜƴǻ.  

     {ǘŀƴƛǎƭŀǾ [ƘƻǘŀΣ ƻŘōƻǊƴȇ ƎŀǊŀƴǘ YƻŀƭƛŎŜ ǇǊƻǘƛ ǇŀƭƳƻǾŞƳǳ ƻƭŜƧƛ ŀ őƭŜƴ L¦/b tǊƛƳŀǘŜ {ǇŜŎƛŀƭƛǎǘ DǊƻǳǇΣ 
ƪǘŜǊȇ ǎŜ ǇƻŘƝƭŜƭ ƴŀ ǊŜǾƛȊƛ ŘƻƪǳƳŜƴǘǳ L¦/b Ǿ ǇǊƻǎƛƴŎƛ нлмтΣ ǎŜ ƪ ŎŜƭŞ ŀŦŞǌŜ ǾȅƧŀŘǌǳƧŜ ǘŀƪǘƻΥ α.ŠƘŜƳ 



 
10 ω 6łōƭƝƪ őΦ мум 

ǇǊƻƧŜŘƴłǾłƴƝ ƧŜƘƻ ƻōǎŀƘǳ ǎƪǳǘŜőƴŠ ǇŀŘƭ ƴłǾǊƘΣ ŀōȅ Ǿ ƴŠƳ ōȅƭ ōƻƧƪƻǘ ǇŀƭƳƻǾŞƘƻ ƻƭŜƧŜ ƻŘǎƻǳȊŜƴΦ 
błǎƭŜŘƻǾŀƭŀ ǾŜƭƳƛ ǾȅƻǎǘǌŜƴł ŘŜōŀǘŀΣ ƴŜōƻǙ Ǒƭƻ ƻ ƴłǾǊƘ ǇƻǎǘŀǾŜƴȇ ǎǇƝǑŜ ƴŀ ŦƛǊŜƳƴƝƳ ƭƻōōƛƴƎǳ ƴŜȌ ƴŀ 
ǾŠŘŜŎƪȇŎƘ ŘǻƪŀȊŜŎƘ ŀ ȊŀƘǊƴǳƧƝŎƝ ŀǊƎǳƳŜƴǘȅΣ ƪǘŜǊŞ ōȅƭȅ ƴŜƻōƧŜƪǘƛǾƴƝΣ ȊŀǾłŘŠƧƝŎƝΣ ƳƻȌƴł ŀȌ ƴŀ ƘǊŀƴƛŎƛ 
ƭȌƛǾƻǎǘƛΦ tƻ ǘŞǘƻ Řƛǎƪǳǎƛ ōȅƭƻ ŘƻǇƻǊǳőŜƴƝ ǇǊƻ ǳƪƻƴőŜƴƝ ōƻƧƪƻǘǳ Ȋ ŘƻƪǳƳŜƴǘǳ ǾȅƳŀȊłƴƻ ŀ ǇƻƴŜŎƘłƴŀ ōȅƭŀ 
ƧŜƴ ƻōƧŜƪǘƛǾƴƝ ŀ ƴŜǎǘǊŀƴƴł ŀƴŀƭȇȊŀ ŎŜƭŞƘƻ ǇǊƻōƭŞƳǳΦ h ǘƻ ǾŠǘǑƝƳ ȊŘŠǑŜƴƝƳ ǇǊƻ ƳƴŜ ōȅƭƻΣ ȌŜ ǎŜ ǾȇȊǾŀ ǇǊƻǘƛ 
ōƻƧƪƻǘǳ ƛ ǇǌŜǎǘƻ ƻōƧŜǾƛƭŀ Ȋ ǵǎǘ ǾŜŘƻǳŎƝƘƻ ŀǳǘƻǊǎƪŞƘƻ ƪƻƭŜƪǘƛǾǳ 9Ǌƛƪŀ aŜƛƧŀŀǊŘŀ Ǿ ǇǊǾƴƝ ǘƛǎƪƻǾŞ ȊǇǊłǾŠΣ ƪǘŜǊł 
ǾȅŘłƴƝ ŘƻƪǳƳŜƴǘǳ ǇǊƻǾłȊŜƭŀΣ ŀ ƻ ƴŠƪƻƭƛƪ ƳŠǎƝŎǻ Ǿ ŘŀƭǑƝ ǘƛǎƪƻǾŞ ȊǇǊłǾŠΣ ǘŜƴǘƻƪǊłǘ Ȋ ǵǎǘ ƎŜƴŜǊłƭƴƝ ǌŜŘƛǘŜƭƪȅ 
L¦/bΦ !őƪƻƭƛ ǎƛ ƻōƻǳ ǘŠŎƘǘƻ ƪƻƭŜƎǻ ǾłȌƝƳΣ ǇƻǾŀȌǳƧƛ ƧŜƧƛŎƘ ƧŜŘƴłƴƝ Ȋŀ ƴŜŜǘƛŎƪŞΦ tǊƻǎŀȊƻǾŀǘ ǎǾŞ ƻǎƻōƴƝ ƴłzory 

ŀ ȊłƧƳȅ Ŏƻōȅ ƴłȊƻǊ ƴŜƧǾŠǘǑƝ ǎǾŠǘƻǾŞ 
ƻǊƎŀƴƛȊŀŎŜ ǇǊƻ ƻŎƘǊŀƴǳ ǇǌƝǊƻŘȅ ƧŜ 
ǇƻŘƭŜ ƳŠ ƴŜǇǌƝǇǳǎǘƴŞΦ tǊƻǇŀƎŀŎŜ 
ǇŀƭƳƻǾŞƘƻ ƻƭŜƧŜ ōȅ ƳƻƘƭŀ ƳƝǘ 
ƴŜŘƻȊƝǊƴŞ ƴŜƎŀǘƛǾƴƝ ƴłǎƭŜŘƪȅΦ ¢ȅǘƻ 
ǾȇǊƻƪȅ ŘƴŜǎ ǘƻǘƛȌ ǾŜ ǾŜƭƪŞƳ ǇǌŜōƝǊŀƧƝ 
a ǑƝǌƝ ǎǾŠǘƻǾł ƳŞŘƛŀ ōŜȊ ǘƻƘƻΣ ȌŜ ōȅ ǎƛ 
ƪǘŜǊȇƪƻƭƛ Ȋ ƴƻǾƛƴłǌǻ ǇǌŜőŜǘƭ ŎŜƭȇ 
ŘƻƪǳƳŜƴǘΣ ŀōȅ ȊƧƛǎǘƛƭΣ ȌŜ ǎŜ Ǿ ƴŠƳ ƴƛŎ 
ǘŀƪƻǾŞƘƻ ƴŜǇƝǑŜΦά  

     ±ŜŘƭŜ ŀǊƎǳƳŜƴǘǻ ǇǊƻǘƛ ōƻƧƪƻǘǳ ȊŘŜ 
ǇǌƛǘƻƳ ŜȄƛǎǘǳƧƝ őŜǘƴŞ ǎƛƭƴŞ ŀǊƎǳƳŜƴǘȅΣ 
ƪǘŜǊŞ ƴŀƻǇŀƪ ǇƻƪǊŀőǳƧƝŎƝ ōƻƧƪƻǘ 

ǇŀƭƳƻǾŞƘƻ ƻƭŜƧŜΣ ǊŜǎǇΦ ǎƴƝȌŜƴƝ ƴŀŘōȅǘŜőƴŞ ǎǇƻǘǌŜōȅ ŀ ǇǌŜŘŎƘłȊŜƴƝ ƴłǊǻǎǘǳ ǇƻǇǘłǾƪȅ Ǉƻ ƴŠƳΣ ǇƻŘǇƻǊǳƧƝΥ  

     1) tǌŜŘƴŠΣ ōƻƧƪƻǘ ǇŀƭƳƻǾŞƘƻ ƻƭŜƧŜ ƴŜƳǳǎƝ ȊƴŀƳŜƴŀǘ ǎǇƻǘǌŜōǳ ƧƛƴȇŎƘ ǊƻǎǘƭƛƴƴȇŎƘ ƻƭŜƧǻ ƧŜƘƻ 
ƴŀƘǊŀȊŜƴƝƳΦ ¢ŀƪƻǾł ǵǾŀƘŀ ƧŜ ǇƻǎǘŀǾŜƴł ƴŀ ƴŜǇƻŎƘƻǇŜƴƝ ƴŜƧȊłƪƭŀŘƴŠƧǑƝŎƘ ǇǊƛƴŎƛǇǻ ŜƪƻƭƻƎƛŎƪȅ 
ȊƻŘǇƻǾŠŘƴŞƘƻ ŎƘƻǾłƴƝΦ bŜƪƻǳǇƛǘ ǎƛ ǾȇǊƻōŜƪ ǎ ǇŀƭƳƻǾȇƳ ƻƭŜƧŜƳ ōȅ ƴŜƳŠƭƻ ƴǳǘƴŠ ȊƴŀƳŜƴŀǘ ƪƻǳǇƛǘ 
si ƴŠƧŀƪȇ ƧƛƴȇΦ ±Ŝƭƪł ǾŠǘǑƛƴŀ ǇƻǘǊŀǾƛƴ ƻōǎŀƘǳƧƝŎƝŎƘ ǇŀƭƳƻǾȇ ƻƭŜƧ ǎǇŀŘł Řƻ ƪŀǘŜƎƻǊƛŜ ƴŜȊŘǊŀǾȇŎƘ ŀ ȊōȅǘƴȇŎƘ 
ǇƻǘǊŀǾƛƴ όƧǳƴƪ ŦƻƻŘΣ ǇǊłȊŘƴŞ ƪŀƭƻǊƛŜΣ ǘƧΦ ǇƻǘǊŀǾƛƴȅ ǎ Ǿȅǎƻƪƻǳ ŜƴŜǊƎŜǘƛŎƪƻǳΣ ŀƭŜ ǎ Ƴŀƭƻǳ ǾȇȌƛǾƴƻǳ ƘƻŘƴƻǘƻǳΣ 
ƪǘŜǊȇƳ ǎŜ ƭȊŜ ƧŜŘƴƻŘǳǑŜ ǾȅƘƴƻǳǘ ōŜȊ ƴłƘǊŀŘȅύΦ aŞƴŠ ǇŀƭƳƻǾŞƘƻ ƻƭŜƧŜ ōȅ ǘŀƪ ƳƻƘƭƻ ǇƻƳƻŎƛ ȊŀǾŜŘŜƴƝ 
ƴłǊƻŘƴƝŎƘ ǎǘǊŀǘŜƎƛƝ ǇǊƻ ȊŘǊŀǾŠƧǑƝ ǾȇȌƛǾǳΦ tƻŘƻōƴŠ ƛ ǌŀŘŀ ƪƻǎƳŜǘƛŎƪȇŎƘ ǇǌƝǇǊŀǾƪǻ ƧŜ ȊōȅǘƴȇŎƘ ŀ mohli 
ōȅŎƘƻƳ ǘŀƪ ǇƻƪǊŀőƻǾŀǘ ŘłƭŜΦ tŀƭƳƻǾȇ ƻƭŜƧ ƴŜǇƻǘǌŜōǳƧŜƳŜ ŀƴƛ Řƻ ōƛƻǇŀƭƛǾΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ǎŜ ƧŜŘƴł ƻ ǌŜǑŜƴƝ 
ƴŜŜƪƻƭƻƎƛŎƪŞΣ ƴŜŜƪƻƴƻƳƛŎƪŞ ŀ ǘŜŎƘƴƻƭƻƎƛŎƪȅ ƴŜǾȅǎǇŠƭŞ ǌŜǑŜƴƝΦ .ƛƻǇŀƭƛǾŀ ǇǊǾƴƝ ƎŜƴŜǊŀŎŜ Ƨǎƻǳ ǇǌŜƪƻƴŀƴƻǳ 
ǎƭŜǇƻǳ ǳƭƛőƪƻǳΦ 

     2) tǌƛǇƻǳǑǘƝƳŜΣ ȌŜ Ǿ ǌŀŘŠ ǇǌƝǇŀŘǻ ōƻƧƪƻǘ ōǳŘŜ ȊƴŀƳŜƴŀǘ ƴŀƘǊŀȊŜƴƝ ǇŀƭƳƻǾŞƘƻ ƻƭŜƧŜ ƧƛƴȇƳ ƻƭŜƧŜƳΦ WŜƘƻ 
ǊŜƭŀǘƛǾƴƝ αǑƪƻŘƭƛǾƻǎǘά Ǉŀƪ ŀƭŜ ƴŜƭȊŜ ǇƻǎǳȊƻǾŀǘ ǇƻǳƘȇƳ ǎǊƻǾƴłƴƝƳ ƘŜƪǘŀǊƻǾȇŎƘ ǾȇƴƻǎǻΦ WŜ ȊŎŜƭŀ ƴŜƳƻȌƴŞ 
ǎǊƻǾƴłǾŀǘ ƘŜƪǘŀǊ ǘǊƻǇƛŎƪŞƘƻ ŘŜǑǘƴŞƘƻ ǇǊŀƭŜǎŀ ǎ ƘŜƪǘŀǊŜƳ ǘǊƻǇƛŎƪŞƘƻ ǎǳŎƘŞƘƻ ƭŜǎŀ ƴŜōƻ ȊŜƳŠŘŠƭǎƪŞ 
ƪǊŀƧƛƴȅ ƳƝǊƴŞƘƻ ǇłǎƳŀ ǎƭƻǳȌƝŎƝ ƪ ǇŠǎǘƻǾłƴƝ ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ƧƛƴȇŎƘ ƻƭŜƧǻΦ 5ŜǑǘƴŞ ǇǊŀƭŜǎȅ ǇƻƪǊȇǾŀƧƝ ǇƻǳȊŜ т ҈ 
ŎŜƭƪƻǾŞ ǇƭƻŎƘȅ ȊŜƳŠΣ ǇǌŜǎǘƻ Ƨǎƻǳ ǘƻ ƳƝǎǘŀ ǎ ƳƛƳƻǌłŘƴŠ Ǿȅǎƻƪƻǳ ōƛƻƭƻƎƛŎƪƻǳ ǊƻȊƳŀƴƛǘƻǎǘƝΣ ǎ ǾŜƭƪȇƳ 
ǇƻŘƝƭŜƳ ǎǳŎƘƻȊŜƳǎƪȇŎƘ ȌƛǾƻőƛǑƴȇŎƘ ŀ ǊƻǎǘƭƛƴƴȇŎƘ ŘǊǳƘǻΣ ǾőŜǘƴŠ ǌŀŘȅ ŘǊǳƘǻ ŜƴŘŜƳƛŎƪȇŎƘΦ 5łƭŜ ƘǊŀƧƝ 
ƴŜǎǊƻǾƴŀǘŜƭƴŠ ŘǻƭŜȌƛǘŠƧǑƝ ǵƭƻƘǳ Ǉǌƛ ǳŘǊȌƻǾłƴƝ ȊŘǊŀǾŞƘƻ ƎƭƻōłƭƴƝƘƻ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ ŀ ǳƪǊȇǾŀƧƝ ǘƛǎƝŎŜ ǇƻǘŜƴŎƛłƭƴƝŎƘ 
ƭŞƪǻ ǇǊƻǘƛ ǊǻȊƴȇƳ ȊłǾŀȌƴȇƳ ƻƴŜƳƻŎƴŠƴƝƳΦ ¢ǾǊŘƛǘΣ ȌŜ ȊƴƛőŜƴƝ ƧŜŘƴƻƘƻ ƘŜƪǘŀǊǳ ǘǊƻǇƛŎƪŞƘƻ ǇǊŀƭŜǎŀ ƧŜ 
ǎǊƻǾƴŀǘŜƭƴŞ ǎ ǾȅǳȌƛǘƝƳ ƧŜŘƴƻƘƻ ƘŜƪǘŀǊǳ ƴŀǑƝ ȊŜƳŠŘŠƭǎƪŞ ƪǊŀƧƛƴȅ ǇǊƻ ǇŠǎǘƻǾłƴƝ ƻƭŜƧƴƛƴΣ ōȅ ōȅƭƻ ǎǘŜƧƴŞΣ Ƨŀƪƻ 
ƪŘȅōȅŎƘƻƳ ǘǾǊŘƛƭƛΣ ȌŜ ǇƻƪǳŘ ŘƻǇŀŘƴŜ ƳŜǘŜƻǊƛǘ ƴŀ ƴłǑ ŘǻƳΣ ǳǘǊǇƝƳŜ ǎǘŜƧƴƻǳ ǑƪƻŘǳΣ Ƨŀƪƻ ƪŘȅōȅ ŘƻǇŀŘƭ 
ǾŜŘƭŜ ƴŀ ƴŀǑƛ ȊŀƘǊŀŘǳΦ 

     3) ±Ŝƭƪȇ ƻƳȅƭ ǇǌŜŘǎǘŀǾǳƧŜ ǵǾŀƘŀΣ ȌŜ ǇƻƪǳŘ ǇǌŜǎǘŀƴŜƳŜ ƪǳǇƻǾŀǘ ǇŀƭƳƻǾȇ ƻƭŜƧΣ ōǳŘŜ ƧŜƘƻ ǇǊƻŘǳƪŎŜ 
ƴŀƘǊŀȊŜƴŀ ǇǊƻŘǳƪŎƝ ǎƽƧƛΦ tǊƻŘǳƪŎŜ ǎƽƧƛ Ǿ ǘǊƻǇƛŎƪŞ !ƳŜǊƛŎŜ ǎƪǳǘŜőƴŠ ǇǌŜŘǎǘŀǾǳƧŜ ƻōǊƻǾǎƪȇ ŜƪƻƭƻƎƛŎƪȇ 
ǇǊƻōƭŞƳΦ ¢ŀǘƻ ǎƽƧŀ ƧŜ ǾǑŀƪ ǾȅǳȌƝǾłƴŀ ƴŀ ǾȇǊƻōǳ ƪǊƳƛǾ ǇǊƻ ƘƻǎǇƻŘłǌǎƪł ȊǾƝǌŀǘŀΣ ŀ ƧŜƧƝ ƴŜȊƻŘǇƻǾŠŘƴƻǳ 
ǇǊƻŘǳƪŎƛ ǘŀƪ ǇƻŘǇƻǊǳƧŜƳŜ ƴłƪǳǇŜƳ ƳŀǎŀΣ ǾŀƧŜŎ ŀ ƳƭŞőƴȇŎƘ ǾȇǊƻōƪǻΦ aƴƻƘƻ ƭŜǘ ƳƻƴƛǘƻǊƛƴƎǳ ǎƭƻȌŜƴƝ 



 
11 ω 6łōƭƝƪ őΦ мум 

ǇƻǘǊŀǾƛƴ Ǿ 2ŜǎƪŞ ǊŜǇǳōƭƛŎŜ ŀƭŜ ƧŀǎƴŠ ŘƻƪƭłŘłΣ ȌŜ ǇǊƻōƝƘŀƧƝŎƝ ƻŘƪƭƻƴ ƻŘ ǇŀƭƳƻǾŞƘƻ ƻƭŜƧŜ ƴŜȊƴŀƳŜƴł 
ǇƻŘǇƻǊǳ ǇǊƻŘǳƪŎŜ ǎƽƧƛΦ tŀƭƳƻǾȇ ƻƭŜƧ ƧŜ ƴŀƘǊŀȊƻǾłƴ Ǿ ǇǌŜǾłȌƴŞ ǾŠǘǑƛƴŠ ǇǌƝǇŀŘǻ ǌŜǇƪƻǾȇƳ ƴŜōƻ 
ǎƭǳƴŜőƴƛŎƻǾȇƳ ƻƭŜƧŜƳ ŀ Ǿ ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ǇǌƝǇŀŘŜŎƘ ƛ ƪƻƪƻǎƻǾȇƳ ƻƭŜƧŜƳ ŀ ōŀƳōǳŎƪȇƳ ƳłǎƭŜƳ ς tukem 
z ƳłǎƭƻǾƴƝƪǳΣ ƴƛƪƻƭƛ ǾǑŀƪ ǎƽƧƻǾȇƳ ƻƭŜƧŜƳΦ 

     4) WŜ ǘǌŜōŀ ȊǾłȌƛǘ ƛ ǵǊƻŘƴƻǎǘ ǇǻŘȅΦ tǌŜǎǘƻȌŜ ǎǘłǾŀƧƝŎƝ ǇƭŀƴǘłȌŜ ōǳŘƻǳ ƧŜǑǘŠ ƴŠƪƻƭƛƪ ƭŜǘ ǇǊƻŘǳƪƻǾŀǘ ǇŀƭƳƻǾȇ 
ƻƭŜƧΣ ƻōǊƻǾǎƪł Ǿȇƴƻǎƴƻǎǘ ǇŀƭŜƳ ƻƭŜƧƴȇŎƘ ƴŀ ŎƘǳŘȇŎƘ ǘǊƻǇƛŎƪȇŎƘ ǇǻŘłŎƘ ōǳŘŜ Ǿ ōǳŘƻǳŎƴǳ ǾȅȌŀŘƻǾŀǘ 
ǾȅǎƻƪŞ ƴłƪƭŀŘȅΦ bŀ YŀƭƛƳŀƴǘŀƴǳ ȊǇǻǎƻōǳƧŜ ƛƴǘŜƴȊƛǾƴƝ ǇǊƻŘǳƪŎŜ ǇŀƭƳƻǾŞƘƻ ƻƭŜƧŜ ǾŜƭƳƛ ǊȅŎƘƭƻǳ ŘŜƎǊŀŘŀŎƛ 
ǇǻŘȅ όƴŀǇǌΦ ƻƪȅǎŜƭŜƴƝ ƪǾǻƭƛ ǇƻǳȌƝǾłƴƝ ƳƻőƻǾƛƴȅ ŀ ƧƛƴȇŎƘ ƘƴƻƧƛǾ ŀ ƪǾǻƭƛ ŜǊƻȊƛύΣ ȊǘǊłǘǳ ǇƻŘȊŜƳƴƝŎƘ ǾƻŘ ŀ 
ȊƴŜőƛǑǘŠƴƝ ǌŜƪΦ bŠƪǘŜǊŞ Ȋ ǘǌƛŎŜǘ ƭŜǘ ǎǘŀǊȇŎƘ ǇƭŀƴǘłȌƝ ƴŀ ƧƛȌƴƝƳ ŀ ǾȇŎƘƻŘƴƝƳ YŀƭƛƳŀƴǘŀƴǳ ǎŜ ƴȅƴƝ ǎǘłǾŀƧƝ 
ƴŜǇǊƻŘǳƪǘƛǾƴƝ ǇǳǎǘƛƴƻǳΦ ±ȇƴƻǎƴƻǎǘ ƻƭŜƧƻǾȇŎƘ ǇŀƭŜƳ ǇǊƻǘƻ ƴŜƴƝ ǾȅǑǑƝ ƴŜȌ ǳ ƧƛƴȇŎƘ ƻƭŜƧƴŀǘȇŎƘ ǇƭƻŘƛƴΣ ƧŜ ƧŜƴ 
αǊȅŎƘƭŜƧǑƝά ŀ ǘŀƪŞ ōǳŘŜ ǊȅŎƘƭŜƧƛ ƪƭŜǎŀǘΦ ½ŀǘƝƳŎƻ ƴŀǇǌΦ Ǿ ƳƝǊƴŞƳ Ǉłǎǳ 9ǾǊƻǇȅ ŀ {ŜǾŜǊƴƝ !ƳŜǊƛƪȅ ƭȊŜ Ǉǌƛ 
ǎǇǊłǾƴŞ ǇŞőƛ ǇƻƭŜ ǇǊƻ ǇǊƻŘǳƪŎƛ ƻƭŜƧƴƛƴ ǾȅǳȌƝǾŀǘ ǘƛǎƝŎŜ ƭŜǘΣ ƴŀ ŎƘǳŘȇŎƘ ǎǘŀǊȇŎƘ ǘǊƻǇƛŎƪȇŎƘ ǇǻŘłŎƘ 
(ultisolecƘύΣ ǊŀǑŜƭƛƴƴȇŎƘ ǇǻŘłŎƘ ŀ ƴŀ ǇƝǎőƛǘȇŎƘ ǇǻŘłŎƘ ǇǻƧŘŜ ƧŜƴ ƻ ŘŜǎƝǘƪȅ ƭŜǘΣ ǇƻƪǳŘ ōȅ ƳŠƭŀ ǇǊƻŘǳƪŎŜ 
Ȋǻǎǘŀǘ ǘŀƪǘƻ ǾȅǎƻƪłΦ 

     5) Wŀƪƻ ŀƭǘŜǊƴŀǘƛǾŀ ōƻƧƪƻǘǳ ǇŀƭƳƻǾŞƘƻ ƻƭŜƧŜ ƧŜ ƴŀōƝȊŜƴŀ ƧŜƘƻ ŎŜǊǘƛŦƛƪŀŎŜ ƴŀ ȊłƪƭŀŘŠ ǇǊƛƴŎƛǇǻ ŀ ƪǊƛǘŞǊƛƝ 
w{th όYǳƭŀǘŞƘƻ ǎǘƻƭǳ ǇǊƻ ǇǊƻŘǳƪŎƛ ǳŘǊȌƛǘŜƭƴŞƘƻ ǇŀƭƳƻǾŞƘƻ ƻƭŜƧŜύΦ LƎƴƻǊǳƧŜ ǎŜ ǾǑŀƪ Ǉǌƛ ǘƻƳ ŦŀƪǘΣ ȌŜ 
ǎŀƳƻǘƴł w{th ŎŜǊǘƛŦƛƪŀŎŜ ƧŜ ǾȅǎƻŎŜ ƪƻƴǘǊƻǾŜǊȊƴƝ ǌŜǑŜƴƝΣ Ǿǻőƛ ƪǘŜǊŞƳǳ ŘƻǇƻǎǳŘ ǇŀƴǳƧŜ Ȋƴŀőƴł ƴŜŘǻǾŠǊŀΦ 
!ƴŀƭȇȊȅ ǇǊƻƪŀȊǳƧƝΣ ȌŜ ǎŜ őƭŜƴǎƪŞ ƪƻǊǇƻǊŀŎŜ w{th ƪ ȌƛǾƻǘƴƝƳǳ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ ŎƘƻǾŀƧƝ ƭŞǇŜ ƴŜȌ ƴŜőƭŜƴǎƪŞΣ ƴƛŎƳŞƴŠ 
ƴŜ ƻ ƳƴƻƘƻ ƭŞǇŜΦ bŀ ǵȊŜƳƝ ƧŜƧƛŎƘ ƪƻƴŎŜǎƝ ƛ ƴŀŘłƭŜ ŘƻŎƘłȊƝ ƪ ƛƴǘŜƴȊƛǾƴƝƳǳ ƴƛőŜƴƝ ŘŜǑǘƴȇŎƘ ǇǊŀƭŜǎǻ ŀ ǎƛǘǳŀŎŜ 
ǎŜ Ǿ ǇƻǎƭŜŘƴƝ ŘƻōŠ ǎǇƝǑŜ ȊƘƻǊǑǳƧŜΣ ƴŜōƻǙ ǎŜ w{th ȊŀőƝƴł ǎǇƝǑŜ ƴŜȌ ƴŀ ǌŜǑŜƴƝ ǎŀƳƻǘƴȇŎƘ ǇǊƻōƭŞƳǻ 
ȊŀƳŠǌƻǾŀǘ ƴŀ ȊŜƭŜƴƻǳ ǇǊƻǇŀƎŀƴŘǳΣ ƪŘȅ ǎŜ ƳǻȌŜ ȊŘłǘΣ ȌŜ ƴŜƴƝ ǇƻǘǌŜōŀ ǾȅǾƝƧŜǘ ŘŀƭǑƝ ǘƭŀƪ ƴŀ ȊƭŜǇǑƻǾłƴƝΦ Y 
ǘƻƳǳǘƻ ƴŜǑǙŀǎǘƴŞƳǳ ǘǊŜƴŘǳ ōƻƘǳȌŜƭ ǇƻǎƭŜŘƴƝ ǘƛǎƪƻǾŞ ȊǇǊłǾȅ L¦/b ǾȇȊƴŀƳƴŠ ǇǌƛǎǇƝǾŀƧƝΦ .ŜȊ ƻƳŜȊŜƴƝ 
ǎǇƻǘǌŜōȅ w{th ŎŜǊǘƛŦƛƪƻǾŀƴȇ ƻƭŜƧ ƴŜōǳŘŜ ƴƛƧŀƪ ǌŜǑƛǘ ǇǊƻōƭŞƳȅ ƪƻƴǾŜƴőƴƝ όƴŜȊƻŘǇƻǾŠŘƴŞύ ǇǊƻŘǳƪŎe 
ǇǌŜǾłȌƴŞ ǾŠǘǑƛƴȅ ǇŀƭƳƻǾŞƘƻ ƻƭŜƧŜΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ƴŜŘƻƪłȌŜ 
ǘŀƪ ƻōǊƻǾǎƪƻǳ ǇƻǇǘłǾƪǳ ǇƻƪǊȇǘΣ ŀƴƛȌ ōȅ ƪǾǻƭƛ ǘƻƳǳ 
ƴŜƳǳǎŜƭŀ ōȇǘ ȊŀōƝǊłƴŀ ŘŀƭǑƝ ǇǻŘŀ ƴŀ ǵƪƻǊ ŘŜǑǘƴȇŎƘ 
ǇǊŀƭŜǎǻΦ  

     bŀ ȊłǾŠǊ ŘƻŘłǾłƳŜΣ ȌŜ ƴŜƪǊƛǘƛȊǳƧŜƳŜ ȊǇǊłǾǳ Ƨŀƪƻ 
ǘŀƪƻǾƻǳΣ ŀƭŜ ƧŜƴ ƧŜƧƝ ȊƪǊŜǎƭŜƴŞ ǾȇǎǘǳǇȅ Ǿ ǇƻŘƻōŠ 
ǘƛǎƪƻǾȇŎƘ ȊǇǊłǾ ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ őƭŜƴǻ L¦/b ŀ ƧŜƧƝŎƘ ŘŀƭǑƝŎƘ 
ƛƴǘŜǊǇǊŜǘŀŎƝ ƴŀ ȊǇǊŀǾƻŘŀƧǎƪȇŎƘ ǇƻǊǘłƭŜŎƘΦ  

     {ŀƳƻǘƴł ǎǘǳŘƛŜ L¦/b ƴŜǇǌƛƴłǑƝ ƴƻǾł őƛ ǇǌŜǾǊŀǘƴł 
ȊƧƛǑǘŠƴƝΣ ȊŜƧƳŞƴŀ ǳǇƻȊƻǊƶǳƧŜ ƴŀ ƴǳǘƴƻǎǘ ǇƻƪǊŀőƻǾŀǘ 
ǾŜ ǾȇȊƪǳƳŜŎƘ ŀ ȊŘǻǊŀȊƶǳƧŜ ƪƻƳǇƭŜȄƛǘǳ ƧŜǾǳ 
v glƻōłƭƴƝƳ ƳŠǌƝǘƪǳΦ L¦/b ƻǇŀƪƻǾŀƴŠ ǳǾłŘƝΣ ȌŜ 
ǾŠǘǑƛƴŀ ǇŀƭƳƻǾŞƘƻ ƻƭŜƧŜ ƧŜ ǇǊƻŘǳƪƻǾłƴŀ 
s ƳƛƴƛƳłƭƴƝƳƛ ƻƘƭŜŘȅ ƴŀ ȌƛǾƻǘƴƝ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ ŀ ȊŀŎƘƻǾłƴƝ 
ōƛƻƭƻƎƛŎƪŞ ǊƻȊƳŀƴƛǘƻǎǘƛ ǇƭŀƴŜǘȅΦ .ǳŘƻǳŎƴƻǎǘ ǾƛŘƝ ǾŜ 
ǾȅǘǾƻǌŜƴƝ ǇƻǇǘłǾƪȅ Ǉƻ ǇŀƭƳƻǾŞƳ ƻƭŜƧƛΣ ƪǘŜǊȇ ōǳŘŜ 
αőƛǎǘȇά Ȋ ƘƭŜŘƛǎƪŀ ŘƻǇŀŘǻ ƴŀ ǇǌƝǊƻŘǳΦ Wŀƪ L¦/b ƻǾǑŜƳ 
ȊłǊƻǾŜƶ ƪƻƴǎǘŀǘǳƧŜΣ ŘƴŜǑƴƝ ǎȅǎǘŞƳ ŎŜǊǘƛŦƛƪŀŎŜ ȌłŘƴƻǳ ǘŀƪƻǾƻǳ Ƨƛǎǘƻǘǳ ǎǇƻǘǌŜōƛǘŜƭǻƳ ƴŜŘłǾł ŀ ƧŜ ǘǌŜōŀ 
Ǉǌƛƴǳǘƛǘ ǇǊƻŘǳŎŜƴǘȅ ƪŜ ȊƳŠƴŠ ǇǌƝǎǘǳǇǳΦ { ǘƝƳǘƻ ǎǘŀƴƻǾƛǎƪŜƳ ǇƭƴŠ ǎƻǳƘƭŀǎƝƳŜ ŀ ƧǎƳŜ ǘƻƘƻ ƴłȊƻǊǳΣ ȌŜ ƛ 
ƻƳŜȊƻǾłƴƝ ǎǇƻǘǌŜōȅ ǇŀƭƳƻǾŞƘƻ ƻƭŜƧŜ ƧŜ Ȋŀ ǘŠŎƘǘƻ ǇƻŘƳƝƴŜƪ ƭƻƎƛŎƪŞ ŀ ŘłǾł ǎƳȅǎƭΣ ȊŜƧƳŞƴŀ Ǉŀƪ Ǿ ȊŜƳƝŎƘΣ 
ƪǘŜǊŞ ǎŀƳȅ ȌłŘƴȇ ǇŀƭƳƻǾȇ ƻƭŜƧ ƴŜǇǊƻŘǳƪǳƧƝΦ  

¢ƛǎƪƻǾł ȊǇǊłǾŀ YƻŀƭƛŎŜ ǇǊƻǘƛ ǇŀƭƳƻǾŞƳǳ ƻƭŜƧƛ 

 



 
12 ω 6łōƭƝƪ őΦ мум 

błǊƻŘƴƝ ŜƴŜǊƎŜǘƛŎƪƻ-ƪƭƛƳŀǘƛŎƪȇ Ǉƭłƴ 2w ς ǇŀǊƻŘƛŜ ƴŀ ǾŜǌŜƧƴƻǳ 
konzultaci 
 

±ȌŘȅŎƪȅΣ ƪŘȅȌ ǎŜ ōƭƝȌƝ ȊłǾŠǊ Ǌƻƪǳ ŀ ǎ ƴƛƳƛ ǾłƴƻőƴƝ ŀ ƴƻǾƻǊƻőƴƝ ǾƻƭƴŀΣ ȊōȅǎǘǌƝƳ ŀ ƻőŜƪłǾłƳΣ Ƨŀƪȇ ǇǊƻƧŜƪǘ 
őƛ ǾƭłŘƴƝ ƪƻƴŎŜǇŎƛ ǇǌŜŘƭƻȌƝ őŜǑǘƝ ǵǌŜŘƴƝŎƛ ƻōőŀƴǻƳΣ ŀōȅ Ŏƻ ƴŜƧǾƝŎŜ ǳƴƛƪƭŀ ǇƻȊƻǊƴƻǎǘƛΦ ! ƪŘȅȌ ǳȌ ƴŜǳƴƛƪƴŜΣ 
ǘŀƪ ŀōȅ ƴŜōȅƭƻ ƳƻŎ őŀǎǳΣ ŎƘǳǘƝ ŀ ƴŠƪŘȅ ŀƴƛ ǊŜłƭƴȇŎƘ ƳƻȌƴƻǎǘƝ Řŀƴƻǳ ǾŠŎ Ǿ ǘŞǘƻ ŘƻōŠ ǌłŘƴŠ ǇǊƻǎǘǳŘƻǾŀǘΣ 
ǎŜǇǎŀǘ ǇǌƛǇƻƳƝƴƪȅ őƛ ǾȅƧłŘǌŜƴƝ ŀ ǇǌƝǇŀŘƴŠ ƛ ƳƻōƛƭƛȊƻǾŀǘ ŘŀƭǑƝ ȊŀƛƴǘŜǊŜǎƻǾŀƴŞ ƭƛŘƛΦ 5ŠƧŜ ǎŜ ǘƻ ǇǊŀǾƛŘŜƭƴŠ 
z ǇƻǘǌŜōȅ ǵǌŀŘǻ ŀ ƧƛƳ ǾƭłŘƴƻǳŎƝŎƘ Ǉƻƭƛǘƛƪǻ ŘƻŘǊȌŜǘ ŦƻǊƳłƭƴŠ ǇƻȌŀŘŀǾƪȅ ȊłƪƻƴŀΣ ŀƭŜ ǾŜ ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘƛ ǾǻōŜŎ 
ƴŜǎǘłǘ ƻ ȊŀǇƻƧƻǾłƴƝ ǾŜǌŜƧƴƻǎǘƛΦ   

     YƻƴŜŎ Ǌƻƪǳ нлму ƴŜōȅƭ ǾȇƧƛƳƪƻǳΦ aƛƴƛǎǘŜǊǎǘǾƻ ǇǊǻƳȅǎƭǳ ŀ ƻōŎƘƻŘǳ Ǿ ǇłǘŜƪ нмΦ ǇǊƻǎƛƴŎŜ Ǿ tichosti bez 
ǘƛǎƪƻǾŞ ȊǇǊłǾȅ őƛ ǳǇƻȊƻǊƴŠƴƝ ƴŀ ƘƭŀǾƴƝ ǎǘǊłƴŎŜ ƧŜƧƛŎƘ ǿŜōǳ ŀ ǇƻǳȊŜ ǎƪǊȅǘŞ ƴŀ ǇƻŘǎǘǊłƴƪłŎƘ ȊǾŜǌŜƧƴƛƭƻ ƴłǾǊƘ 
±ƴƛǘǊƻǎǘłǘƴƝƘƻ Ǉƭłƴǳ Ǿ ƻōƭŀǎǘƛ ŜƴŜǊƎŜǘƛƪȅ ŀ ƪƭƛƳŀǘǳ 2ŜǎƪŞ ǊŜǇǳōƭƛƪȅ ŀ ȊŀƘłƧƛƭƻ ƻŦƛŎƛłƭƴƝ ǾŜǌŜƧƴƻǳ ƪƻƴȊǳƭǘŀŎƛ 

s ǘŜǊƳƝƴŜƳ Řƻ ммΦ ƭŜŘƴŀΦ {ƪǊȊŜ ǘŜƴǘƻ ŘƻƪǳƳŜƴǘ 
ƳŀƧƝ őƭŜƴǎƪŞ ǎǘłǘȅ ƳƛƳƻ ƧƛƴŞ ǇƻǾƛƴƴƻǎǘ 
informovat Evropskou komisi o ƪƻƴƪǊŞǘƴƝŎƘ 
ƻǇŀǘǌŜƴƝŎƘ ŀ ǎǾȇŎƘ ŎƝƭŜŎƘ Ǿ ƻōƭŀǎǘƛ ǎƴƛȌƻǾłƴƝ ŜƳƛǎƝ 
ǎƪƭŜƴƝƪƻǾȇŎƘ ǇƭȅƴǻΣ ȊǾȅǑƻǾłƴƝ ǇƻŘƝƭǳ 
ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴȇŎƘ ȊŘǊƻƧǻ ŜƴŜǊƎƛŜΣ ƴŀǾȅǑƻǾłƴƝ 
ŜƴŜǊƎŜǘƛŎƪŞ ǵőƛƴƴƻǎǘƛ ǇƻǎƛƭƻǾłƴƝ ŜƴŜǊƎŜǘƛŎƪŞ 
ōŜȊǇŜőƴƻǎǘƛ ŀ ǘŀƪŞ ƻǇŀǘǌŜƴƝ ǇǊƻ ǾȊƴƛƪ ǎǇƻƭŜőƴŞ 
9ƴŜǊƎŜǘƛŎƪŞ ǳƴƛŜΦ YƻƳƛǎŜ ƴłǎƭŜŘƴŠ Řł 2ŜǎƪŞ 
ǊŜǇǳōƭƛŎŜ ǎǾł ŘƻǇƻǊǳőŜƴƝ ŀ ƳŠƭƛ ōȅŎƘƻƳ ƧŜ 
ǇǊƻƳƝǘƴƻǳǘ Řƻ ǎǾȇŎƘ ǾƴƛǘǊƻǎǘłǘƴƝŎƘ 
ŜƴŜǊƎŜǘƛŎƪȇŎƘ ŀ klimatickȇŎƘ ǎǘǊŀǘŜƎƛƝΦ 

     aŀǘŜǊƛłƭΣ ǎŜ ƪǘŜǊȇƳ ǎŜ ƳƛƴƛǎǘŜǊǎǘǾƻ ǘŀƧƛƭƻΣ Ƴł 
ǘŀƪǌƪŀ олл ǎǘǊŀƴ ŀ ǇǌƛǇƻƳƝƴƪȅ ƳǳǎƝ ōȇǘ ǇƻŘłƴȅ 
v ǇǌŜŘŜǇǎŀƴŞ ŦƻǊƳŠ ŀ ŦƻǊƳłǘǳΣ Ƨƛƴŀƪ ƴŀ ƴŠ 
ƴŜōǳŘŜ ōǊłƴ ȊǌŜǘŜƭΣ ǳǇƻȊƻǊƶǳƧŜ ǵǌŀŘΦ /ŀƭƭŀ ƛ ŘŀƭǑƝ 
ŜƴŜǊƎŜǘƛƪƻǳ ǎŜ ȊŀōȇǾŀƧƝŎƝ ƴŜǾƭłŘƴƝ ƻǊƎŀƴƛȊŀŎŜ 
budoǳ Ǉƭłƴ ǇǌƛǇƻƳƝƴƪƻǾŀǘ ƴŀǾȊŘƻǊȅ ǾŜƭƳƛ 
ƻƳŜȊŜƴȇƳ őŀǎƻǾȇƳ ƳƻȌƴƻǎǘŜƳ ŀ ŎƘŎŜƳŜ ǘŀƪŞ 
9ǾǊƻǇǎƪƻǳ ƪƻƳƛǎƛ ǳǇƻȊƻǊƴƛǘ ƴŀ őŜǎƪŞ ȊƴłǎƛƭƴŠƴƝ 
ǇƻȌŀŘŀǾƪǻ ǇƭȅƴƻǳŎƝŎƘ Ȋ bŀǌƝȊŜƴƝ 9ǾǊƻǇǎƪŞƘƻ 
ǇŀǊƭŀƳŜƴǘǳ ŀ wŀŘȅ ό9¦ύ нлмуκмфффΣ ƻ ǎǇǊłǾŠ 
ŜƴŜǊƎŜǘƛŎƪŞ ǳƴƛŜ ƻǇŀǘǌŜƴƝ Ǿ ƻōƭŀǎǘƛ ƪƭƛƳŀǘǳΣ ƴa 
ƪǘŜǊȇŎƘ ǎŜ ǇǌƛǘƻƳ 2Ŝǎƪƻ ǎƘƻŘƭƻΦ ± 2ƭłƴƪǳ мл Ƨǎƻǳ 
ǇƻȌŀŘŀǾƪȅ ƴŀ ǾŜǌŜƧƴƻǳ ƪƻƴȊǳƭǘŀŎƛ ŦƻǊƳǳƭƻǾłƴȅ 
takto: αYŀȌŘȇ őƭŜƴǎƪȇ ǎǘłǘ ȊŀƧƛǎǘƝΣ ȌŜ ƧŜ ǾŜǌŜƧƴƻǎǘƛ 
Ǉƻǎƪȅǘƴǳǘŀ Ǿőŀǎƴł ŀ ǵőƛƴƴł ǇǌƝƭŜȌƛǘƻǎǘ ǇƻŘƝƭŜǘ ǎ 

ƴŀ ǇǌƝǇǊŀǾŠ ƴłǾǊƘ ƛƴǘŜƎǊƻǾŀƴŞƘƻ ǾƴƛǘǊƻǎǘłǘƴƝƘƻ Ǉƭłƴǳ Ǿ oblŀǎǘƛ ŜƴŜǊƎŜǘƛƪȅ ŀ ƪƭƛƳŀǘǳΣ ŀ ǇƻƪǳŘ ƧŘŜ ƻ Ǉƭłƴȅ 
ƴŀ ƻōŘƻōƝ нлнм ŀȌ нлолΣ ƴŀ ǇǌƝǇǊŀǾŠ ƪƻƴŜőƴȇŎƘ Ǉƭłƴǻ ǎ ŘƻǎǘŀǘŜőƴȇƳ ǇǌŜŘǎǘƛƘŜƳ ǇǌŜŘ ƧŜƧƛŎƘ ǇǌƛƧŜǘƝƳΦ YŀȌŘȇ 
őƭŜƴǎƪȇ ǎǘłǘ ȊŀƧƛǎǘƝΣ ȌŜ ƧŜ ƛƴŦƻǊƳƻǾłƴŀ ǾŜǌŜƧƴƻǎǘΦ YŀȌŘȇ őƭŜƴǎƪȇ ǎǘłǘ ǎǘŀƴƻǾƝ ǇǌƛƳŠǌŜƴŞ őŀǎƻǾŞ ƭƘǻǘȅΣ ƪǘŜǊŞ 
ǾŜǌŜƧƴƻǎǘƛ Ǉƻǎƪȅǘƴƻǳ ŘƻǎǘŀǘŜƪ őŀǎǳΣ ŀōȅ ǎŜ ƛƴŦƻǊƳƻǾŀƭŀΣ ȊŀǇƻƧƛƭŀ ŀ ǾȅƧłŘǌƛƭŀ ǎǾŞ ƴłȊƻǊȅΦά 

     /ƻ ƳłƳŜ ƪ ƻōǎŀƘǳ ƴłǾǊƘǳ őŜǎƪŞƘƻ ƴłǊƻŘƴƝƘƻ ŜƴŜǊƎŜǘƛŎƪƻ-ƪƭƛƳŀǘƛŎƪŞƘƻ ǇƭłƴǳΣ ǎŜ ŘƻȊǾƝǘŜ Ǿ ǇǌƝǑǘƝƳ őƝǎƭŜ 
6łōƭƝƪŀΦ  
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13 ω 6łōƭƝƪ őΦ мум 

9ƪƻƭƻƎƛŎƪŞ ƻǊƎŀƴƛȊŀŎŜ ǇǌƛƧŀƭȅ ǎǘŀƴƻǾƛǎƪƻ ƪ ƧŀŘŜǊƴŞ ŜƴŜǊƎŜǘƛŎŜ 
 

Vzhledem k ǇǊƻōƝƘŀƧƝŎƝ ƎƭƻōłƭƴƝ ƪƻƴŦŜǊŜƴŎƛ h{b ƻ ȊƳŠƴŠ ƪƭƛƳŀǘǳ ǾȅȊǾŀƭŀ !ǎƻŎƛŀŎŜ őŜǎƪȇŎƘ ŜƪƻƭƻƎƛŎƪȇŎƘ 
ƻǊƎŀƴƛȊŀŎƝ ½ŜƭŜƴȇ ƪǊǳƘ ƧƳŞƴŜƳ ǎǾȇŎƘ ур őƭŜƴǎƪȇŎƘ ƻǊƎŀƴƛȊŀŎƝ ǇǌŜŘǎŜŘȅ ǾƭłŘƴƝŎƘ ǇƻƭƛǘƛŎƪȇŎƘ ǎǘǊŀƴ ƪŜ ȊƳŠƴŠ 
ǾƭłŘƴƝ ŜƴŜǊƎŜǘƛŎƪŞ ǇƻƭƛǘƛƪȅΦ tǊƛƻǊƛǘƻǳ Ƴł ōȇǘ Ŏƻ ƴŜƧǾŠǘǑƝ ŀ ƴŜƧǊȅŎƘƭŜƧǑƝ ǎƴƝȌŜƴƝ ŜƳƛǎƝ ǎƪƭŜƴƝƪƻǾȇŎƘ Ǉƭȅƴǻ ŀ 
ƴŀǎǘŀǊǘƻǾłƴƝ ƛƴǾŜǎǘƛŎ Řƻ 
ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴȇŎƘ ȊŘǊƻƧǻ ŀ ŎŜƭƪƻǾł 
modernizacŜ őŜǎƪŞ ŜƴŜǊƎŜǘƛƪȅΦ 
V ǇƻŘǊƻōƴŞƳ stanovisku 
ƪƻƴƪǊŞǘƴƝƳƛ ǾŠŎƴȇƳƛ ŀǊƎǳƳŜƴǘȅ 
ŘƻƪƭłŘŀƧƝΣ ȌŜ Řƻ ƳƻŘŜǊƴƝ 
ŜƴŜǊƎŜǘƛŎƪŞ ƪƻƴŎŜǇŎŜ ǎǘŀǾōŀ 
ƴƻǾȇŎƘ ŀǘƻƳƻǾȇŎƘ ǊŜŀƪǘƻǊǻ 
ƴŜǇŀǘǌƝΦ ½Ǉǻǎƻōƛƭŀ ōȅ ǾƝŎŜ ǑƪƻŘȅ 
ƴŜȌ ǳȌƛǘƪǳΦ  
     WłŘǊƻ ƧŜ ƻȊƴŀőƻǾłƴƻ Ȋŀ őƛǎǘŞ 
a ƧŜƘƻ ǇǊƻǘŀƎƻƴƛǎǘŞ ǎŜ ƧŜƧ ǎƴŀȌƝ 
ǇǊƻǎŀŘƛǘ ƳŜȊƛ ƴłǎǘǊƻƧŜ ƴŀ 
ǇǌŜŘŎƘłȊŜƴƝ ƎƭƻōłƭƴƝ ȊƳŠƴŠ ƪƭƛƳŀǘǳΦ 5ƻƴŜŘłǾƴŀ ƧǎƳŜ ǎƭȇŎƘŀƭƛΣ Ƨŀƪ ƧŜ ƭŜǾƴŞ ŀ ōŜȊǇŜőƴŞ ŀ ƴŀǾƝŎ Ƴł ǇƻǎƝƭƛǘ 
ƴŀǑƛ ŜƴŜǊƎŜǘƛŎƪƻǳ ƴŜȊłǾƛǎƭƻǎǘΦ 9ƪƻƭƻƎƛŎƪŞ ƻǊƎŀƴƛȊŀŎŜ ŘƻƪƭłŘŀƧƝΣ ȌŜ ǘŀƪƻǾł ǘǾǊȊŜƴƝ ƴŜƧǎƻǳ ǇǊŀǾŘƛǾłΦ 
V ǑŜǎǘƛōƻŘƻǾŞƳ ǎǘŀƴƻǾƛǎƪǳ ǳƪŀȊǳƧƝΣ ȌŜ ƧŀŘŜǊƴł ŜƴŜǊƎƛŜ ƴŜǌŜǑƝ ƪƭƛƳŀǘƛŎƪƻǳ ƪǊƛȊƛΣ ȌŜ ƧŜ ŘǊŀƘłΣ ǑǇƛƴŀǾłΣ 
ǊƛȊƛƪƻǾłΣ ƎŜƻǇƻƭƛǘƛŎƪȅ ƴŜōŜȊǇŜőƴł ŀ ȌŜ ƪƻƴȊŜǊǾǳƧŜ ŜƴŜǊƎŜǘƛŎƪƻǳ ȊłǾƛǎƭƻǎǘ ƛ ȊŀǎǘŀǊŀƭƻǳ ŜƴŜǊƎŜǘƛƪǳΦ 

     WŀŘŜǊƴŞ ǊŜŀƪǘƻǊȅ ǎƛŎŜ ǇǌƝƳƻ ƴŜǇǊƻŘǳƪǳƧƝ ŜƳƛǎŜ ǎƪƭŜƴƝƪƻǾȇŎƘ ǇƭȅƴǻΣ ƧŜƴȌŜ ǘŠȌōŀΣ ȊǇǊŀŎƻǾłƴƝ ŀ ǇǌŜǇǊŀǾŀ 
ǳǊŀƴǳ Ƨǎƻǳ ŜƴŜǊƎŜǘƛŎƪȅ ƴłǊƻőƴŞΦ ±ȇǎǘŀǾōŀ ǊŜŀƪǘƻǊǻ ȊǇǻǎƻōǳƧŜ ŘŀƭǑƝ ŜƳƛǎŜΦ WŀŘŜǊƴł ŜƴŜǊƎŜǘƛƪŀ ǘŀƪ 
ǇǊƻŘǳƪǳƧŜ ф ŀȌ нр ƪǊłǘ ǾƝŎŜ ŜƳƛǎƝ /h2 ƴŜȌ ǾŠǘǊƴŞ ŜƭŜƪǘǊłǊƴȅΦ  

     wƻȊƘƻŘƴǳǘƝ ƻ ǎǘŀǾōŠ ƴƻǾȇŎƘ ǊŜŀƪǘƻǊǻ ōȅ ȊƴŀƳŜƴŀƭƻ Ǿƻƭōǳ ŎŜƴǘǊŀƭƛȊƻǾŀƴŞ ŜƴŜǊƎŜǘƛƪȅ ŀ ǇƻǎƝƭŜƴƝ ǾƭƛǾǳ 
ǾŜƭƪȇŎƘ ŜƭŜƪǘǊłǊŜƴǎƪȇŎƘ ŦƛǊŜƳ ƛ ǎǘłǘǳ ƴŀ ŎŜƭŞ ƧŜŘƴƻ ǎǘƻƭŜǘƝ ŀ to v ŘƻōŠΣ ƪŘȅ ǎŜ ŜƴŜǊƎŜǘƛƪŀ ǾŜƭƳƛ ǊȅŎƘƭŜ 
ǇǊƻƳŠƶǳƧŜΦ {łȊƪŀ ƴŀ ƴƻǾŞ ǊŜŀƪǘƻǊȅ ōȅ ǘŀƪ ȊƴŀƳŜƴŀƭŀ ƴŜƧŜƴ ȊǾȇǑŜƴƝ ƴŀǑƝ ŜƴŜǊƎŜǘƛŎƪŞ ȊłǾƛǎƭƻǎǘƛΣ ŀƭŜ ƳƻȌƴł 
ǘŀƪŞ ǇǊƻōƭŞƳȅ ǎŜ ȊŀőƭŜƴŠƴƝƳ Řƻ ōǳŘƻǳŎƝ ǎǇƻƭŜőƴŞ ŜǾǊƻǇǎƪŞ ŜƭŜƪǘǊƻŜƴŜǊƎŜǘƛƪȅΦ  

     wǻȊƴŞ ǘȅǇȅ ŜƭŜƪǘǊłǊŜƴ ǾȅȌŀŘǳƧƝ ǊǻȊƴŠ ƪƻƴŎƛǇƻǾŀƴŞ ŜƭŜƪǘǊƛŎƪŞ ǎƝǘŠΦ WŀŘŜǊƴŞ ŜƭŜƪǘǊłǊƴȅ ǇƻǘǌŜōǳƧƝ ǎǘŀōƛƭƴƝ 
ƻŘōȅǘΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ƧŜ ǇǊƻ ƴŠ ŜŦŜƪǘƛǾƴƝ ǾȅǊłōŠǘ ƴŀ ƳŀȄƛƳǳƳ ŀ ƧŜƧƛŎƘ ƳƻȌƴƻǎǘƛ ǇǊǳȌƴŠ ǎƴƛȌƻǾŀǘ ŀ ȊǾȅǑƻǾŀǘ Ǿȇƪƻƴ 
Ƨǎƻǳ ǾŜƭƳƛ ƻƳŜȊŜƴŞΦ ± ǇǌƝǇŀŘŠ ƧŜƧƛŎƘ ƻŘǎǘłǾŜƪ őƛ ȊǾȇǑŜƴƝ ǎǇƻǘǌŜōȅ ǾŜ ǑǇƛőƪłŎƘ ƳǳǎƝ ōȇǘ ǊƻȊǎłƘƭȇ ǾȇǇŀŘŜƪ 
őƛ ƻƪŀƳȌƛǘł ǇƻǘǌŜōŀ ǾȅǑǑƝƘƻ Ǿȇƪƻƴǳ ȊƝǎƪłǾłƴ ȊŜ ȊłƭƻȌƴƝŎƘ ȊŘǊƻƧǻ ς ǾŠǘǑƛƴƻǳ ǾŜƭƪȇŎƘ ŦƻǎƛƭƴƝŎƘ ŜƭŜƪǘǊłǊŜƴΦ 

     hǘŜǇƭƻǾłƴƝ ǇƻŘƴŜōƝ ƻƘǊƻȌǳƧŜ ǇǊƻǾƻȊ ƧŀŘŜǊƴȇŎƘ ŜƭŜƪǘǊłǊŜƴ - omezuje dostupnost vody na ƧŜƧƛŎƘ ŎƘƭŀȊŜƴƝΦ 
! ƴŀǇǌƝƪƭŀŘ Ǿ ƘƻǊƪŞƳ ƭŞǘŠ Ǌƻƪǳ нлму ƳǳǎŜƭŀ ŦǊŀƴŎƻǳȊǎƪł ǎǇƻƭŜőƴƻǎǘ 95C ŘƻőŀǎƴŠ ƻŘǎǘŀǾƛǘ п reaktory ve 
ǘǌŜŎƘ ŜƭŜƪǘǊłǊƴłŎƘΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ǾƻŘŀ Ǿ ǌŜƪłŎƘ ǇƻǳȌƝǾŀƴł ƪŜ ŎƘƭŀȊŜƴƝ ōȅƭŀ ǇǌƝƭƛǑ ǘŜǇƭłΦ 

     tƻŘƭŜ ŘƻǎŀǾŀŘƴƝŎƘ ǾƭłŘƴƝŎƘ ǇǌŜŘǎǘŀǾ ōȅ ƳŠƭŀ Ǌǻǎǘ őŜǎƪł ȊłǾƛǎƭƻǎǘ ƴŀ ƧŀŘŜǊƴŞ ŜƴŜǊƎŜǘƛŎŜΦ ± ǊƻŎŜ нлпл 
ōȅŎƘƻƳ ǇƻƳƻŎƝ ǑǘŠǇŜƴƝ ǳǊŀƴǳ ƳŠƭƛ ȊƝǎƪłǾŀǘ ŀȌ ǇƻƭƻǾƛƴǳ ǘǳȊŜƳǎƪŞ ŜƭŜƪǘǌƛƴȅ ŀ ǾŜŘƭŜ ƻōǎǘŀǊƻȌƴƝŎƘ ǊŜŀƪǘƻǊǻ 
Ǿ 5ǳƪƻǾŀƴŜŎƘ ŀ ƴƻǾŠƧǑƝŎƘ Ǿ ¢ŜƳŜƭƝƴŠ ōȅ ƳŠƭƻ Ǉǌƛōȇǘ ƴŠƪƻƭƛƪ ŘŀƭǑƝŎƘΦ  

bŜǾƭłŘƴƝ ŜƪƻƭƻƎƛŎƪŞ ƻǊƎŀƴƛȊŀŎŜ ǇǊƻǘƻ ǇƻȌŀŘǳƧƝ Ǉƻ ǾƭłŘŠΣ ŀōȅΥ 

- ƻŘƭƻȌƛƭŀ ǊƻȊƘƻŘƴǳǘƝ ƻ ȊǇǻǎƻōǳ ŦƛƴŀƴŎƻǾłƴƝ ŀ ǎǘŀǾōȅ ƴƻǾȇŎƘ ƧŀŘŜǊƴȇŎƘ ǊŜŀƪǘƻǊǻ ŀ ȊŀƧƛǎǘƛƭŀΣ ȌŜ Řƻōŀ 
ŘŀƭǑƝƘƻ ǇǊƻǾƻȊǳ ǎǘłǾŀƧƝŎƝŎƘ ƧŀŘŜǊƴȇŎƘ ǊŜŀƪǘƻǊǻ ōǳŘŜ ǇƻǎǳȊƻǾłƴŀ ǎǘǊƛƪǘƴŠ ƻŘōƻǊƴŠ ŀ ƪƭƝőƻǾƻǳ 
ƻǘłȊƪƻǳ ōǳŘŜ ōŜȊǇŜőƴƻǎǘ ǇǊƻǾƻȊǳΣ 

- ǇǌƛǇǊŀǾƛƭŀ ƴƻǾƻǳ ǎǘłǘƴƝ ŜƴŜǊƎŜǘƛŎƪƻǳ ƪƻƴŎŜǇŎƛΣ ƧŜƧƝƳȌ ƘƭŀǾƴƝƳ ŎƝƭŜƳ ōǳŘŜ Ŏƻ ƴŜƧǾŠǘǑƝ ŀ ƴŜƧǊȅŎƘƭŜƧǑƝ 
ǎƴƛȌƻǾłƴƝ ŜƳƛǎƝ ǎƪƭŜƴƝƪƻǾȇŎƘ Ǉƭȅƴǻ ŀ ƪǘŜǊł ǳǊȅŎƘƭƝ ƻŘǎǘŀǾŜƴƝ ǳƘŜƭƴȇŎƘ ŜƭŜƪǘǊłǊŜƴΣ ǾȅǳȌƛƧŜ ƳƻȌƴƻǎǘƝ 
ŜƴŜǊƎŜǘƛŎƪŞ ŜŦŜƪǘƛǾƛǘȅΣ ǵǎǇƻǊ ŀ ŘƻǎǘǳǇƴŞƘƻ ǇƻǘŜƴŎƛłƭǳ ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴȇŎƘ ȊŘǊƻƧǻΣ 

http://www.zelenykruh.cz/wp-content/uploads/2018/12/Stanovisko-ZK_Nove-jaderne-reaktory-nejsou-reseni.pdf
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- ƻǘŜǾǌŜƭŀ ŘŜōŀǘǳ ƻ ƴƻǾŞ ƪƻƴŎŜǇŎƛ ƴŜȊłǾƛǎƭȇƳ ŜȄǇŜǊǘǻƳ ƛ ǾŜǌŜƧƴƻǎǘƛ ŀ ǳƳƻȌƴƛƭŀ ǇǌŜŘƪƭłŘłƴƝ 
a ǇƻǎƻǳȊŜƴƝ ǾŠŎƴȇŎƘ ŀǊƎǳƳŜƴǘǻΣ 

- ƻŘōƭƻƪƻǾŀƭŀ ǎǘŀƎƴŀŎƛ Ǿ ǎŜƪǘƻǊǳ ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴȇŎƘ ȊŘǊƻƧǻΣ ǇǌƛƧŀƭŀ ƴƻǾŜƭǳ Ȋłƪƻƴŀ ǇƻŘǇƻǊǳƧƝŎƝ ǾȅǳȌƝǾłƴƝ 
ŘƻƳłŎƝŎƘ ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴȇŎƘ ȊŘǊƻƧǻ ŀ ƴŀƳƝǎǘƻ ŘƻǘƻǾłƴƝ ƴƻǾȇŎƘ ƧŀŘŜǊƴȇŎƘ ōƭƻƪǻ ǇƻŘǇƻǌƛƭŀ ŘƻƳłŎƝ 
ǾȇǊƻōǳ őƛǎǘŞ ŜƴŜǊƎƛŜΣ 

- ȊƳŠƴƛƭŀ ǾƭłŘƴƝ ǾȇōƻǊ ŀ ȊƳƻŎƴŠƴŎŜ ǇǊƻ ƧŀŘŜǊƴƻǳ ŜƴŜǊƎŜǘƛƪǳ ƴŀ ǾȇōƻǊ ƛ ȊƳƻŎƴŠƴŎŜ ǇǊƻ ŜƴŜǊƎŜǘƛŎƪƻǳ 
ōǳŘƻǳŎƴƻǎǘ ŀ ȊŀƘǊƴǳƭŀ Řƻ ƧŜƘƻ ŎƝƭǻ ƘƭŀǾƴŠ ŜƴŜǊƎŜǘƛŎƪƻǳ ŜŦŜƪǘƛǾƛǘǳΣ ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴŞ ȊŘǊƻƧŜ ŜƴŜǊƎƛŜ ŀ 
ǎƴƛȌƻǾłƴƝ ŜƳƛǎƝ ǎƪƭŜƴƝƪƻǾȇŎƘ ǇƭȅƴǻΣ 

- ƛƴǾŜǎǘƻǾŀƭŀ Řƻ ƳƻŘŜǊƴƛȊŀŎŜ ŘƛǎǘǊƛōǳőƴƝ ǎƻǳǎǘŀǾȅΣ ƪǘŜǊł ƳǳǎƝ ōȇǘ ǇǌƛǇǊŀǾŜƴŀ ǾȅǳȌƝǘ ǇƻǘŜƴŎƛłƭ 
ǊȅŎƘƭŞƘƻ ƴłǎǘǳǇǳ ŘŜŎŜƴǘǊłƭƴƝ ǾȇǊƻōȅ ŀ ŀƪǳƳǳƭŀŎŜ ŜƴŜǊƎƛƝΣ ŀƭŜ ǘŀƪŞ ǌŜǑƛǘ ǇƻǘǌŜōȅ ƴŀōƝƧŜƴƝ 
ŜƭŜƪǘǊƻƳƻǘƻǊǻ Ǿ ŘƻǇǊŀǾŠΣ 

- ǇǊƻōƭŞƳ ǾȅƘƻǌŜƭŞƘƻ ƧŀŘŜǊƴŞƘƻ ǇŀƭƛǾŀΣ ƪǘŜǊŞ ǘǳ ȊǻǎǘłǾł Ǉƻ ƧŀŘŜǊƴŞ ŜƴŜǊƎŜǘƛŎŜΣ ǾȅǌŜǑƛƭŀ s rozvahou, 
ȊŎŜƭŀ ǘǊŀƴǎǇŀǊŜƴǘƴŠ ŀ ǎ ŘǻǊŀȊŜƳ ƴŀ ŘƭƻǳƘƻŘƻōƻǳ ƎŀǊŀƴŎƛ ōŜȊǇŜőƴƻǎǘƛ ƛ ǎƻǳƘƭŀǎ ŘƻǘőŜƴȇŎƘ 
komunit. 

     5ŀƴƛŜƭ ±ƻƴŘǊƻǳǑΣ ǌŜŘƛǘŜƭ ½ŜƭŜƴŞƘƻ ƪǊǳƘǳΣ ǌŜƪƭΥ α2ŜǎƪŞ ǊŜǇǳōƭƛŎŜ ǳƧƝȌŘƝ ǾƭŀƪΦ CǊŀƴŎƻǳȊƛΣ bŠƳŎƛ 
őƛ .ŜƭƎƛőŀƴŞ ƻŘǎǘŀǾǳƧƝ ǳƘŜƭƴŞ ŜƭŜƪǘǊłǊƴȅΣ ƻǇƻǳǑǘŠƧƝ Ǉƭłƴȅ ƴŀ ǾȇǎǘŀǾōǳ ƴƻǾȇŎƘ ƧŀŘŜǊƴȇŎƘ ōƭƻƪǻ ŀ ƴŀƻǇŀƪ 
ŎƘȅǘǊƻǳ ǇƻŘǇƻǊƻǳ ǾȅǳȌƝǾłƴƝ ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴȇŎƘ ȊŘǊƻƧǻ ŜƴŜǊƎƛŜ ȊǾŠǘǑǳƧƝ ǎǾǻƧ ǘŜŎƘƴƻƭƻƎƛŎƪȇ ŀ ƛƴƻǾŀőƴƝ ƴłǎƪƻƪΦ 
RozvoƧ őƛǎǘȇŎƘ ŘƻƳłŎƝŎƘ ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴȇŎƘ ȊŘǊƻƧǻ ŜƭŜƪǘǌƛƴȅ ǳ ƴłǎ ǎǘŀƎƴǳƧŜΦ yŀŘŀ őŜǎƪȇŎƘ Ǉƻƭƛǘƛƪǻ ƴŀƻǇŀƪ 
ǇǊƻǎŀȊǳƧŜ ǊƻȊǑƛǌƻǾłƴƝ ǘŠȌōȅ ǳƘƭƝΣ ǾȇƧƛƳƪȅ Ȋ ǾȅǇƻǳǑǘŠƴƝ ƧŜŘƻǾŀǘŞ Ǌǘǳǘƛ ŀ ǇǊŀŎƘǳ ǇǊƻ ƴŜƧǎǘŀǊǑƝ ŀ ƴŜƧǇƭȇǘǾŀǾŠƧǑƝ 
ǳƘŜƭƴŞ ŜƭŜƪǘǊłǊƴȅ ŀ ǇǌŜƳȇǑƭƝΣ ƪŘŜ ǾȊƝǘ ǎǘƻǾƪȅ ƳƛƭƛŀǊŘ ƴŀ ŘƻǘƻǾłƴƝ ǾȇǎǘŀǾōȅ ƴƻǾȇŎƘ ƧŀŘŜǊƴȇŎƘ ǊŜŀƪǘƻǊǻΦ 
9ƪƻƭƻƎƛŎƪŞ ƻǊƎŀƴƛȊŀŎŜ ǇƻȌŀŘǳƧƝΣ ŀōȅ ǎŜ Ȋ ƴŀǑƝ ȊŜƳŠ ƴŜǎǘŀƭ ŜƴŜǊƎŜǘƛŎƪȇ ǎƪŀƴȊŜƴ ǳǇǊƻǎǘǌŜŘ ƳƻŘŜǊƴƝ 9ǾǊƻǇȅΦά 

¢ƛǎƪƻǾł ȊǇǊłǾŀ !ǎƻŎƛŀŎŜ ŜƪƻƭƻƎƛŎƪȇŎƘ ƻǊƎŀƴƛȊŀŎƝ ½ŜƭŜƴȇ ƪǊǳƘ 

 
 

½ǇǊŀǾƻŘŀƧ W!59wbº h5t!5 őΦ нκнлму  
 

/ŀƭƭŀ ȊłǾŠǊŜƳ Ǌƻƪǳ ǾȅŘŀƭŀ ŘǊǳƘŞ ƭŜǘƻǑƴƝ őƝǎƭƻ ȊǇǊŀǾƻŘŀƧŜ ƻ ǘƻƳΣ Ŏƻ 
Ƴł Ȋǻǎǘŀǘ ǎƪǊȅǘƻ W!59wbº h5t!5Σ ƪǘŜǊȇ ƧŜ ǳǊőŜƴȇ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ 
ƻōȅǾŀǘŜƭǻƳ ƭƻƪŀƭƛǘΣ ƪŘŜ ǎǘłǘ ƘƭŜŘł ƳƝǎǘƻ ǇǊƻ ǘǊǾŀƭŞ ǳƭƻȌŜƴƝ ǾȅǎƻŎŜ 
ǊŀŘƛƻŀƪǘƛǾƴƝŎƘ ƻŘǇŀŘǻΦ  {ǇǊłǾŀ ǵƭƻȌƛǑǙ ǳȌ ōǊȊȅ ƻȊƴŀőƝ ŘƻƳƻǾƛƴǳ 
mƴƻƘȇŎƘ Ȋ ƴƛŎƘΣ Ƨŀƪƻ ǾƘƻŘƴƻǳ ǇǊƻ ƘƭǳōƻƪŞ ǾǊǘȅ ŀ ŘŀƭǑƝ ƎŜƻƭƻƎƛŎƪŞ 
ǇǊłŎŜ ǎƳŠǌǳƧƝŎƝ ƪ ƴŀƭŜȊŜƴƝ ƳƝǎǘŀ ǇǊƻ ƘƭǳōƛƴƴŞ ǵƭƻȌƛǑǘŠΦ ½ŎŜƭŀ 
ƴŜǇǊǻƘƭŜŘƴȇ ǾȇōŠǊ ǇǊƻǾłȊŜƭƻ ƴŜǳǾŠǌƛǘŜƭƴŞ ǳǘŀƧƻǾłƴƝΣ ƪǘŜǊŞ 
ǇƻǎƛƭǳƧŜ ǇƻŘŜȊǌŜƴƝΣ ȌŜ ƻȊƴŀőŜƴŞ ƭƻƪŀƭƛǘȅ ƴŜƳǳǎƝ ƎŀǊŀƴǘƻǾŀǘ ƴŜƧƭŜǇǑƝ 
ƳƻȌƴƻǎǘ ōŜȊǇŜőƴƻǎǘ Ǉƻ ŘŀƭǑƝŎƘ ǎǘŀǘƛǎƝŎŜ ƭŜǘΦ  !ǊƻƎŀƴŎƛ ǎǘłǘƴƝ ƳƻŎƛ 
ǳƪŀȊǳƧŜ ƛ ƛƎƴƻǊŀŎŜ ŘŀƴȇŎƘ ǎƭƛōǻ ƻ ǾȊƴƛƪǳ ȊłƪƻƴŀΣ ƪǘŜǊȇ ōȅ Řŀƭ 
ƻōȅǾŀǘŜƭǻƳ ƻōŎƝ ƭŜǇǑƝ ƳƻȌƴƻǎǘƛ ƘłƧƛǘ ǎǾŞ ƻǇǊłǾƴŠƴŞ ȊłƧƳȅΦ ±Ŝ 
ȊǇǊŀǾƻŘŀƧƛ ǎŜ ǘƻƳǳ ǾŠƴǳƧŜƳŜ ǇƻŘǊƻōƴŠƧƛΦ aƛƳƻ ǘƻ őŜƪł őǘŜƴłǌŜ 
ȊŀƧƝƳŀǾȇ  rozhovor s ƳƭǳǾőƝƳ ǎǇƻƭƪǳ {h{ bŀ ǎƪŀƭƴƝƳ tŜǘǊŜƳ 
!ƴŘǊȇǎƪŜƳΦ  2Ɲǎƭƻ ǎƛ ƳǻȌŜǘŜ ǎǘłƘƴƻǳǘ ȊŘŜΥ 
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Atlas energie ς Cŀƪǘŀ ŀ őƝǎƭŀ ƻ ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴȇŎƘ ȊŘǊƻƧƝŎƘ Ǿ 9ǾǊƻǇŠ 
 

bƻǾȇ α!ǘƭŀǎ ŜƴŜǊƎƛŜά, ƴŀǾŀȊǳƧƝŎƝ ƴŀ ǇǌŜŘŎƘƻȊƝ ǵǎǇŠǑƴȇ α!ǘƭŀǎ 
ǳƘƭƝά a α!ǘƭŀǎ Ƴŀǎŀά ǾȅŘŀƭȅ ǇǊŀȌǎƪł ƪŀƴŎŜƭłǌ Heinrich-.ǀƭƭ-
{ǘƛŦǘǳƴƎ ŀ IƴǳǘƝ 5¦I!Φ tǌŜƪƭŀŘ ŀǘǊŀƪǘƛǾƴƝ ŜŘƛőƴƝ ǌŀŘȅ ǇǳōƭƛƪŀŎƝ 
ǎƘǊƴǳƧƝŎƝŎƘ ŜǾǊƻǇǎƪƻǳ ǎƛǘǳŀŎƛ ǎ ƴƻǾŠ ȊŀǌŀȊŜƴȇƳ ǘŜȄǘŜƳ 
o ȊŜƳƝŎƘ ±ƛǎŜƎǊŀŘǳ ǳƪŀȊǳƧŜ ǾŜ ǎǾȇŎƘ ŘǾŀŎŜǘƛ ƪŀǇƛǘƻƭłŎƘ ƴa 
ƪƻƴƪǊŞǘƴƝŎƘ őƝǎƭŜŎƘ ŀ ǇǌƝƪƭŀŘŜŎƘ, jak sŜ ŜǾǊƻǇǎƪł ŜƴŜǊƎŜǘƛƪŀ 
v ǇƻǎƭŜŘƴƝŎƘ ŘǾŀŎŜǘƛ ƭŜǘŜŎƘ ǾȇǊŀȊƴŠ ƳŠƴƝΦ {ƴƛȌǳƧŜ ǎŜ ǇƻŘƝƭ 
ŦƻǎƛƭƴƝ ŜƴŜǊƎƛŜΣ ǾȇǊŀȊƴŠ ǇǌƛōȇǾł ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴȇŎƘ ȊŘǊƻƧǻΣ 
ŜƴŜǊƎŜǘƛƪŀ ǎŜ ŘŜŎŜƴǘǊŀƭƛȊǳƧŜ ŀ ƳŠƴƝ ǎŜ ǾƭŀǎǘƴƛŎƪł ǎǘǊǳƪǘǳǊŀΦ  

    bƻǾł ǇǳōƭƛƪŀŎŜ tŀƪŞ ǇǌƛōƭƛȌǳƧŜ ǎǘǌŜŘƴƝ 9ǾǊƻǇǳ 
v ŎŜƭƻŜǾǊƻǇǎƪŞƳ ƪƻƴǘŜȄǘǳΦ tŜǘǊŀ aŀǊƛŜ !ƴŘǊłǑƛƪ ǇƻŘǊƻōƴŠ 
ǾȅƪǊŜǎƭǳƧŜ ǎǘŀǾ Ǿ 2ŜǎƪŞ ǊŜǇǳōƭƛŎŜ ŀ YŀǊŜƭ tƻƭŀƴŜŎƪȇ ǎƘǊƴǳƧŜ 
siǘǳŀŎƛ Ǿ ȊŜƳƝŎƘ ±пΣ ƪŘŜ ƴŀŘłƭŜ Ǿ ƻōƭŀǎǘƛ ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴȇŎƘ ȊŘǊƻƧǻ 
ǇǌŜǘǊǾłǾł ȌŜƭŜȊƴł ƻǇƻƴŀΦ  

    .ŀƭƝőŜƪ ŜǾǊƻǇǎƪȇŎƘ ǎƳŠǊƴƛŎ ǎƛŎŜ ƧŀǎƴŠ ƴŀǎǘŀǾƛƭ ȊǾȇǑŜƴƝ ǇƻŘƝƭǳ 
ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴȇŎƘ ȊŘǊƻƧǻ Ǿ ŜƴŜǊƎŜǘƛŎƪŞƳ ƳƛȄǳΣ ƴŜȊŀǊǳőǳƧŜ ǾǑŀƪ 
ǊȅŎƘƭƻǎǘ ȊƳŠƴȅ Ǿ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇŎƘ ǎǘłǘŜŎƘΦ WŜŘƴƻǘƭƛǾŞ őƭŜƴǎƪŞ ǎǘłǘȅ 
ŀȌ ŘƻǎǳŘ ǊŀȊƛƭȅ ǾƭŀǎǘƴƝ ŎŜǎǘȅ ǎǾŞ ŜƴŜǊƎŜǘƛŎƪŞ ǘǊŀƴǎŦƻǊƳŀŎŜΦ 
bŀǇǌƝƪƭŀŘ bŠƳŜŎƪƻ ƴŀǎŀŘƛƭƻ ǇǊǳŘƪŞ ǘŜƳǇƻ ƛƴƻǾŀŎƝ ŀ ǾǎŀŘƛƭƻ ƴŀ 
ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴŞ ȊŘǊƻƧŜΣ ƴŀǇǊƻǘƛ ǘƻƳǳ tƻƭǎƪƻ ƴŀŘłƭŜ ƛƴǾŜǎǘǳƧŜ Řƻ ȊŀŎƘƻǾłƴƝ ȊŀǎǘŀǊŀƭȇŎƘ ŀ ǑƪƻŘƭƛǾȇŎƘ ǳƘŜƭƴȇŎƘ 
ȊŘǊƻƧǻΦ ¢ȅǘƻ ŘǾŠ ȊŜƳŠ ǇǌŜŘǎǘŀǾǳƧƝ ƪǊŀƧƴƝ ǇƽƭȅΣ ƴŀǑŜ ȊŜƳŠ ǎǘłƭŜ ǇǌŜǑƭŀǇǳƧŜ ƴŀ ƳƝǎǘŠ ŀ ǇŀǘǌƝ Ǿ ǌŀŘŠ 
ŜƴŜǊƎŜǘƛŎƪȇŎƘ ƪǊƛǘŞǊƛƝ ƴŀ ŜǾǊƻǇǎƪȇ ŎƘǾƻǎǘΦ  

     !ǘƭŀǎ ŜƴŜǊƎƛŜ ǘŀƪŞ ǾȅǾǊŀŎƝ Ƴȇǘȅ ǇŀƴǳƧƝŎƝ Ǿ ƴŀǑŜƳ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝΣ ƴŀǇǌƝƪƭŀŘ ȌŜ ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴŞ ȊŘǊƻƧŜ Ƨǎƻǳ 
neeŦŜƪǘƛǾƴƝΣ ȌŜ Ƨǎƻǳ ǇǌƝƭƛǑ ȊłǾƛǎƭŞ ƴŀ ǇƻőŀǎƝ ŀ ǘŜŘȅ ƴŜƧƛǎǘŞ ƴŜōƻ ȌŜ ōǳŘŜ ƴŀǾȌŘȅ ƴǳǘƴŞ ƧŜ ŘƻǘƻǾŀǘΦ {ƘǊƴǳƧŜ 
Ŧŀƪǘŀ ƴŀ ǇǌŜƘƭŜŘƴȇŎƘ ƎǊŀŦƛƪłŎƘ ŀ ǇƻǇƛǎǳƧŜ ǊǻȊƴŞ ŀǎǇŜƪǘȅ ŜƴŜǊƎŜǘƛŎƪŞ ǘǊŀƴǎŦƻǊƳŀŎŜΣ Ƨŀƪƻ ƴŀǇǌƝƪƭŀŘΥ 

¶ hōőŀƴǎƪŞ ŀ ƪƻƳǳƴƛǘƴƝ ǇǊƻƧŜƪǘȅ ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴȇŎƘ ȊŘǊƻƧǻ Ǿ 9¦ ƳŀƧƝ ǇƻǘŜƴŎƛłƭ Řƻ Ǌƻƪǳ нлрл ǾȅǊłōŠǘ 
1 рру ¢²Ƙ ŜƴŜǊƎƛŜΦ tǊƻ ǎǊƻǾƴłƴƝ ƧŀŘŜǊƴł ŜƴŜǊƎŜǘƛƪŀ Ǿ ǊƻŎŜ нлмс ǾȅǊłōŠƭŀ упл ¢²ƘΦ 

¶ aŠǎǘŀ Ƨǎƻǳ ŘƴŜǎ ǇǌŜŘƴƝƳƛ ŀƪǘŞǊȅ Ǿ ǵǎƛƭƝ ƻ ǇǌƛȊǇǻǎƻōŜƴƝ ǎŜ ƪƭƛƳŀǘƛŎƪȇƳ ȊƳŠƴłƳ ŀ ȊƳƝǊƶƻǾłƴƝ ƧŜƧƛŎƘ 
ŘƻǇŀŘǻΥ tŀƪǘ ǎǘŀǊƻǎǘǻ ŀ ǇǊƛƳłǘƻǊǻ ǇǊƻ klima a ŜƴŜǊƎŜǘƛƪǳ ŘƴŜǎ ǎǇƻƧǳƧŜ ǇǌŜǎ т тлл ƳƝǎǘƴƝŎƘ ǵǌŀŘǻ 
ǾőŜǘƴŠ нн őŜǎƪȇŎƘ ƻōŎƝΦ 

¶ ± ǊƻŎŜ нлмс ǇǊŀŎƻǾŀƭƻ Ǿ 9¦ Ǿ ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴŞ ŜƴŜǊƎŜǘƛŎŜ сст ллл ƭƛŘƝΣ ǇǌƛőŜƳȌ ǾƝŎŜ ƴŜȌ ǇƻƭƻǾƛƴǳ 
ȊŀƳŠǎǘƴłǾŀƭƛ Ǿ bŠƳŜŎƪǳΦ 

¶ hōƴƻǾƛǘŜƭƴŞ ȊŘǊƻƧŜ ǎǇƻƭǳ ǎ ƴŜƧƳƻŘŜǊƴŠƧǑƝƳƛ ǘŜŎƘƴƻƭƻƎƛŜƳƛΣ ƪǾŀƭƛǘƴŠƧǑƝ ƛȊƻƭŀŎƝ ŀ ǵőƛƴƴŠƧǑƝƳƛ 
ǎǇƻǘǌŜōƛőƛ ōȅ Řƻ Ǌƻƪǳ нлрл ƳƻƘƭȅ ǇƻƪǊȇǘ ŀȌ тс ҈ ǇƻǇǘłǾƪȅ Ǉƻ ŜƭŜƪǘǌƛƴŠ όƻǇǊƻǘƛ мнΣу ҈ Ǿ ǊƻŎŜ нлмрύ 
Ǿ 2ŜǎƪŞ ǊŜǇǳōƭƛŎŜΦ 

     ¦ƘƭƝ Ǿ ŜƴŜǊƎŜǘƛŎƪŞƳ ƳƛȄǳ ǑƪƻŘƝ ȊŘǊŀǾƝ ŀ ȌƛǾƻǘƴƝƳǳ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝΦ tǌƛǘƻƳ ƴŀƘǊŀŘƛǘ ǳƘƭƝ ƴƻǾȇƳƛ ƧŀŘŜǊƴȇƳƛ 
rŜŀƪǘƻǊȅ ƴŜƴƝ Ȋ ǌŀŘȅ ŘǻǾƻŘǻΣ ƴŜƧŜƴ ōŜȊǇŜőƴƻǎǘƴƝŎƘ ŀ ŜƪƻƴƻƳƛŎƪȇŎƘΣ ȌłŘƴƻǳ ŎŜǎǘƻǳΦ ± ōǳŘƻǳŎƴƻǎǘƛ ƳƻƘƻǳ 
ǾƭƛǾŜƳ ǊȅŎƘƭŞƘƻ ǾȇǾƻƧŜ ǘŜŎƘƴƻƭƻƎƛƝ ƻōǎǘłǘ ǇƻǳȊŜ ŦƭŜȄƛōƛƭƴƝ ȊŘǊƻƧŜ ǎ ǾŜƭƪȇƳ ǇƻŘƝƭŜƳ ŘŜŎŜƴǘǊłƭƴƝ ǾȇǊƻōȅ ŀ 
ǎǇƻǘǌŜōȅΦ 

α!ǘƭŀǎȅά Ƨǎƻǳ ǘǊŀŘƛőƴƝƳ ŦƻǊƳłǘŜƳ ƻǊƎŀƴƛȊŀŎe Heinrich-.ǀƭƭ-{ǘƛŦǘǳƴƎΦ ± Ƴƛƴǳƭƻǎǘƛ ǾȅǑƭȅ ƴŀǇǌΦ α!ǘƭŀǎ ƻŎŜłƴǻά 
őƛ α!ǘƭŀǎ ǇǻŘȅάΣ ǾŜ ǎǇƻƭǳǇǊłŎƛ ǎ IƴǳǘƝƳ 5¦I! α!ǘƭŀǎ Ƴŀǎŀά a α!ǘƭŀǎ ǳƘƭƝάΦ !ƴƎƭƛŎƪȇ ƻǊƛƎƛƴłƭ (α9ƴŜǊƎȅ !ǘƭŀǎά) 
ǾȅǑŜƭ Ǿ Řǳōƴǳ нлму ǾŜ ǎǇƻƭǳǇǊłŎƛ IŜƛƴǊƛŎƘ-.ǀƭƭ-Stiftung European Union s Friends of the Earth Europe, 
European Renewable Energies Federation a Green European Foundation.   

     YƭłǊŀ .ǳƭŀƴǘƻǾł Ȋ ǇǊŀȌǎƪŞ ƪŀƴŎŜƭłǌŜ IŜƛƴǊƛŎƘ-.ǀƭƭ-{ǘƛŦǘǳƴƎ ǌŜƪƭŀΥ α!ǘƭŀǎȅ ŘƻƪłȌƻǳ ǎǊƻȊǳƳƛǘŜƭƴŠ 

https://cz.boell.org/cs/Atlas-energie
http://www.foeeurope.org/energy-atlas


 
16 ω 6łōƭƝƪ őΦ мум 

a obrazem vyǎǾŠǘƭƛǘ ǎƭƻȌƛǘŞ ǇƻƧƳȅΦ ± őŜǎƪŞƳ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ ǎǘłƭŜ ǇŀƴǳƧŜ Ǿǻőƛ ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴȇƳ ȊŘǊƻƧǻƳ ǾŜƭƪł ǎƪŜǇǎŜΦ 
5ƻǳŦłƳŜΣ ȌŜ α!ǘƭŀǎ ŜƴŜǊƎƛάŜ ƴŀōƝŘƴŜ ƴŜƧŜƴ ǾŜǌŜƧƴƻǎǘƛΣ ŀƭŜ ƛ ǇƻƭƛǘƛƪǻƳ ƛƴŦƻǊƳŀŎŜ ƻ ǘƻƳΣ ȌŜ ƧŜ ƴŜƧǾȅǑǑƝ őŀǎ 
ȊŀǾŞǎǘ ǇƻŘǇƻǊǳ ǇǊƻ h½9Σ ŘŜŎŜƴǘǊŀƭƛȊŀŎƛΣ ǾȅǑǑƝ ŜƴŜǊƎŜǘƛŎƪƻǳ ǵőƛƴƴƻǎǘ őƛ ǇǊƻǇƻƧƻǾłƴƝ ǎŜƪǘƻǊǻΦ ¢ƻ ǾǑŜ ǎǇƻƭǳ 
ǵȊŎŜ ǎƻǳǾƛǎƝ ŀ ƧŜ ǇƻǘǌŜōŀ ǘƻ ǇǊƻǎŀȊƻǾŀǘ Ǿ ŜǾǊƻǇǎƪŞƳ ƪƻƴǘŜȄǘǳΦέ 

     YŀǊŜƭ tƻƭŀƴŜŎƪȇΣ ŜƴŜǊƎŜǘƛŎƪȇ ŜȄǇŜǊǘ IƴǳǘƝ 5¦I!Σ ǌŜƪƭΥ α¦ƪƻƴőŜƴƝ ǎǘŀƎƴŀŎŜ ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴȇŎƘ ȊŘǊƻƧǻ ƧŜ 
ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ Ǿ ƴŀǑŜƳ ȊłƧƳǳΦ 2Ŝǎƪł ǇƻƭƛǘƛŎƪł ǊŜǇǊŜȊŜƴǘŀŎŜ ƴŜǇƻŎƘƻǇƛǘŜƭƴŠ ǇǌŜƘƭƝȌƝ ŦŀƪǘΣ ȌŜ ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴŞ ȊŘǊƻƧŜ 
Ƨǎƻǳ ǎǘłƭŜ ǊƻǎǘƻǳŎƝƳ ƘƛǘŜƳΦ { ƴŀǎǘǳǇǳƧƝŎƝƳƛ ƪƭƛƳŀǘƛŎƪȇƳƛ ȊƳŠƴŀƳƛ ƧŜ ƴŜƧǾȅǑǑƝ őŀǎ ǇǌƛƭƻȌƛǘ Ǌǳƪǳ ƪ ŘƝƭǳ ŀ 
ƴŜǎŎƘƻǾłǾŀǘ ǎŜ ǾŜ ±ƛǎŜƎǊŀŘǎƪŞ ǇŀǎƛǾƴƝ ǳƭƛǘŠΦ α!ǘƭŀǎ ŜƴŜǊƎƛŜά ǇǌŜƘƭŜŘƴŠ ǇƻǇƛǎǳƧŜ ǊǻȊƴŞ ƪƻƴƪǊŞǘƴƝ ŎŜǎǘȅΣ ƪǘŜǊŞ 
ǾŜŘƻǳ ƪ ǵǎǇŠǑƴŞƳǳ ǇǌŜŎƘƻŘǳ ƻŘ ȊŀǎǘŀǊŀƭȇŎƘ ȊŘǊƻƧǻ ƪ ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴŞ ŜƴŜǊƎŜǘƛŎŜΦ {ǇǊłǾƴŠ ƴŀǎǘŀǾŜƴȇ ƳƛȄ 
ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴȇŎƘ ȊŘǊƻƧǻΣ ƪǘŜǊŞ ǎǘłǘ ǇƻŘǇƻǊǳƧŜΣ ŘłǾł ǇǌƛǘƻƳ ǇǊƻǎǘƻǊ ƻōŎƝƳ ŀ ǎŀƳƻǾȇǊƻōŎǻƳ ŀ ŘƻƘƭƝȌƝ ƴŀ 
ȊǾȅǑƻǾłƴƝ ŜƴŜǊƎŜǘƛŎƪŞ ŜŦŜƪǘƛǾƛǘȅΣ ƧŜ ǊŜŀƭƛǎǘƛŎƪȇ ƻōǊłȊŜƪ őŜǎƪŞ ōǳŘƻǳŎƴƻǎǘƛΦ ½ŀǘƝƳ ƪ ƴŠƳǳ ǾǑŀƪ ŎƘȅōƝ ǇƻƭƛǘƛŎƪł 
ǾǻƭŜΦέ  

tƻŘƭŜ ǘƛǎƪƻǾŞ ǇǊłǾȅ Heinrich-.ǀƭƭ-{ǘƛŦǘǳƴƎ ŀ IƴǳǘƝ 5¦I! 

 

bŜǿǎƭŜǘǘŜǊ /ƘȅǘǊł ŜƴŜǊƎƛŜ 
őΦ 6/2018 
 

±ȅǑƭƻ ǇƻǎƭŜŘƴƝ ƭŜǘƻǑƴƝΣ Ǿ ǌŀŘŠ ǑŜǎǘŞ őƝǎƭƻ 
ƴŜǿǎƭŜǘǘŜǊǳ /ƘȅǘǊł ŜƴŜǊƎƛŜΣ ƪǘŜǊŞ ǾȅŘłǾŀƧƝ 
ƴŀ ŜƴŜǊƎŜǘƛƪǳ  ȊŀƳŠǌŜƴŞ ƴŜǾƭłŘƴƝ 
ƻǊƎŀƴƛȊŀŎŜΦ {ƪƻƴőƛƭ ŘǾƻǳǘȇŘŜƴƴƝ ƪƭƛƳŀǘƛŎƪȇ 
ǎǳƳƳƛǘ Ǿ ǇƻƭǎƪȇŎƘ YŀǘƻǿƛŎƝŎƘΣ ƧŀƪŞ ǾȇǎƭŜŘƪȅ 
ǇǌƛƴŜǎƭΚ bŀ ŜǾǊƻǇǎƪŞ ǵǊƻǾƴƛ ǎŜ ǌŜǑƝ ǇǊŀǾƛŘƭŀ 
pro fǳƴƎƻǾłƴƝ ǘǊƘǳ ǎ ŜƭŜƪǘǌƛƴƻǳΣ ƪǘŜǊł ƘǊƻȊƝ 
ƴƻǾƻǳ ǇƻŘǇƻǊƻǳ ǳƘŜƭƴȇŎƘ ŜƭŜƪǘǊłǊŜƴ ǎƪǊȊŜ 
ƪŀǇŀŎƛǘƴƝ ƳŜŎƘŀƴƛǎƳȅΣ ŘƻȊǾƝǘŜ ǎŜ 
ǇƻŘǊƻōƴƻǎǘƛΦ YǊƛǘƛŎƪȅ ǎŜ ŘƝǾłƳŜ ƴŀ ƴłǾǊƘ ƳƛƴƛǎǘŜǊǎǘǾŀ ǇǊǻƳȅǎƭǳ ƴŀ ǇƻŘǇƻǊǳ ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴȇŎƘ ȊŘǊƻƧǻΣ 
s ǇǊƻŦŜǎƻǊŜƳ ¢ƘƻƳŀǎŜƳ ǊƻȊŜōŜǊŜƳŜ ŜȄǇƻǊǘƴƝ ƳƻȌƴƻǎǘƛ wƻǎŀǘƻƳǳ ŀ ǎŜȊƴłƳƝƳŜ Ǿłǎ ǎŜ ǎǘŀƴƻǾƛǎƪŜƳ 
85 őƭŜƴǎƪȇŎƘ ƻǊƎŀƴƛȊŀŎƝ ϦbƻǾŞ ƧŀŘŜǊƴŞ ǊŜŀƪǘƻǊȅ ƴŜƧǎƻǳ ǌŜǑŜƴƝƳϦΦ 2ǘŠǘŜ zde. 

Edvard Sequens 
 

 

/ƻ ȊǾƭłŘƴƻǳ ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴŞ ȊŘǊƻƧŜ Ǿ 2w 
 

2Ŝǎƪł ǊŜǇǳōƭƛƪŀ Ƴł ǾŜ ǾȇǊƻōŠ ŜƭŜƪǘǌƛƴȅ Ȋ ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴȇŎƘ ȊŘǊƻƧǻ ǾŜƭƪŞ ǊŜȊŜǊǾȅΣ ŘƻǎǳŘ ƧŜƴ Ƴłƭƻ ǾȅǳȌƝǾł ǎǾŞƘƻ 
ǇƻǘŜƴŎƛłƭǳΦ 5ƻ Ǌƻƪǳ нлол ōȅŎƘƻƳ Ȋ ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴȇŎƘ ȊŘǊƻƧǻ ŜƴŜǊƎƛŜ όh½9ύ ƳƻƘƭƛ ǾȅǊłōŠǘ ǾƝŎ Ƨŀƪ ŘǾƻƧƴłǎƻōŜƪ 
ŜƭŜƪǘǌƛƴȅ ƻǇǊƻǘƛ ŘƴŜǑƪǳΦ ±ȅǇƭȇǾł ǘƻ Ȋ ǵŘŀƧǻ ŦƛǊŜƳ ǇƻŘƴƛƪŀƧƝŎƝŎƘ Ǿ ǘƻƳǘƻ ƻŘǾŠǘǾƝ ǎŘǊǳȌŜƴȇŎƘ Ǿ YƻƳƻǌŜ h½9Φ 
tƻǘŜƴŎƛłƭ ǾȇǊƻōȅ ǇǌŜŘǎǘŀǾƛƭƻ IƴǳǘƝ 5¦I! Ǿ ƴƻǾŞƳ ƛƴŦƻǊƳŀőƴƝƳ ƭƛǎǘǳ /ƻ ȊǾƭłŘƴƻǳ ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴŞ ȊŘǊƻƧŜ Ǿ 2w. 

     tƻŘƭŜ ŀƪǘǳłƭƴƝ ǎǘŀǘƛǎǘƛƪȅ aƛƴƛǎǘŜǊǎǘǾŀ ǇǊǻƳȅǎƭǳ ǳ ƴłǎ Ǿ ǊƻŎŜ нлмт h½9 ǾȅǊƻōƛƭȅ ŎŜƭƪŜƳ фΣс ¢²Ƙ ŜƭŜƪǘǌƛƴȅ 
ŀ ǘǾƻǌƛƭȅ ǘŀƪ ммΣм ҈ Ȋ ƧŜƧƝ ŎŜƭƪƻǾŞ ǾȇǊƻōȅΦ WŜƴ ōŠƘŜƳ ǇǌƝǑǘƝ ŘŜƪłŘȅ ǾǑŀƪ ƭȊŜ ǾȇǊƻōǳ ȊǾȇǑƛǘ ƴŀ нл ¢²ƘΣ ŎƻȌ ƧŜ 
ǇŠǘƛƴŀ ŘƴŜǑƴƝ ǘǳȊŜƳǎƪŞ ǾȇǊƻōȅ ŜƭŜƪǘǌƛƴȅΦ h Ƨŀƪ ǾȇȊƴŀƳƴȇ ȊŘǊƻƧ ŜƭŜƪǘǌƛƴȅ ōȅ ƳƻƘƭƻ ƧƝǘΣ ƴŀǇƻǾƝ ǎǊƻǾƴłƴƝ ǎ 
ŘƛǎƪǳǘƻǾŀƴȇƳ ȊłƳŠǊŜƳ ƴŀ ƴƻǾȇ ƧŀŘŜǊƴȇ ōƭƻƪΦ ±ȇǊƻōŀ ŜƭŜƪǘǌƛƴȅ ōȅ ǎŜ ȊŘŜ Ǉǌƛ ƻǇǘƛƳƛǎǘƛŎƪȇŎƘ ǇǌŜŘǇƻƪƭŀŘŜŎƘ 
pohybovala kolem 8,4 - фΣп ¢²Ƙ Ȋŀ ǊƻƪΦ ±ȊǊǻǎǘ ǾȇǊƻōȅ ŜƭŜƪǘǌƛƴȅ Ȋ h½9 ōȅ ǘŜŘȅ ǇƻƪǊȅƭ ǾƝŎ ƴŜȌ ǾȇǊƻōŀ Ȋ 
ƴƻǾŞƘƻ ƧŀŘŜǊƴŞƘƻ ōƭƻƪǳΣ ŀ ǘƻ ƴŀǾƝŎ ƳƴƻƘŜƳ ƭŜǾƴŠƧƛΣ ōŜȊǇŜőƴŠƧƛΣ őƛǎǘŠƧƛ ŀ ǇǊƻ ǎǘłǘ ǾȇƘƻŘƴŠƧƛΦ 

http://www.chytraenergie.info/index.php/newsletter/vydana-cisla
file:///C:/Users/EDVARD/AppData/Local/Temp/Co%20zvládnou%20obnovitelné%20zdroje%20v%20ČR
https://www.mpo.cz/assets/cz/energetika/statistika/obnovitelne-zdroje-energie/2018/10/Obnovitelne-zdroje-energie-v-roce-2017.pdf
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     ±Ŝ ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘƛ ōȅ ƳƻƘƭŀ ǾȇǊƻōŀ Ȋ h½9 ǘǾƻǌƛǘ ƧŜǑǘŠ ǾŠǘǑƝ ǇƻŘƝƭ 
ƴŀ ŎŜƭƪƻǾŞ ǾȇǊƻōŠ ŜƭŜƪǘǌƛƴȅΦ ± ǎƻǳőŀǎƴƻǎǘƛ ǘƻǘƛȌ ŎŜƭƪƻǾł ǾȇǊƻōŀ 
ŜƭŜƪǘǌƛƴȅ ǇƻƪǊȇǾł ƛ ǾŜƭƪŞ ǾȇǾƻȊȅ όǾ ǊƻŎŜ нлмт Ǒƭƻ ƻ 13 TWh) a 
je vhodƴŞ Ƨƛ ǎƴƝȌƛǘ - ȊŀőƝǘ ƻŘǎǘŀǾƻǾŀǘ ȊŀǎǘŀǊŀƭŞ ǳƘŜƭƴŞ 
ŜƭŜƪǘǊłǊƴȅΦ 

     { ǾȇƧƛƳƪƻǳ ǾƻŘƴƝŎƘ ŜƭŜƪǘǊłǊŜƴ ǎŜ ǾǑŀƪ ŘƻƳłŎƝ ǇƻǘŜƴŎƛłƭ 
h½9 ǊƻƪŜƳ нлол ƴŜǾȅőŜǊǇłΦ ± ŘŜƭǑƝƳ őŀǎƻǾŞƳ ƘƻǊƛȊƻƴǘǳ 
ǇǌƛōƭƛȌƴŠ Řƻ Ǌƻƪǳ нлрл ƳƻƘƻǳ ƴŀǇǌΦ ǾŠǘǊƴŞ ŜƭŜƪǘǊłǊƴȅ ȊǾȇǑƛǘ 
ǇƻǘŜƴŎƛłƭ ŘǾŀŎŜǘƪǊłǘ ƴŀ р улл a² όŘƴŜǎ ŎŎŀ олл a²ύ ǎ ǊƻőƴƝ 
ǾȇǊƻōƻǳ ƪƻƭŜƳ му ¢²ƘΦ L ǘŀƪ ǾŜƭƪȇ Ǌǻǎǘ ǊŜǎǇŜƪǘǳƧŜ ȊłƧƳȅ 
ƻŎƘǊŀƴȅ ǇǌƝǊƻŘȅ ŀ ŦŀƪǘΣ ȌŜ ƴŠƪǘŜǊł ǾƘƻŘƴł ƳƝǎǘŀ ƴŜōǳŘƻǳ 
ǾȅǳȌƛǘŀ ƪǾǻƭƛ ƻŘǇƻǊǳ ǾŜǌŜƧƴƻǎǘƛΦ  

     tŜǊǎǇŜƪǘƛǾƴƝ ǊƻȊǾƻƧ őŜƪł ƛ ǾȅǳȌƛǘƝ ŦƻǘƻǾƻƭǘŀƛŎƪȇŎƘ ǇŀƴŜƭǻΣ 
ȊŜƧƳŞƴŀ ƳŀƭȇŎƘ ǎǘǌŜǑƴƝŎƘ ƛƴǎǘŀƭŀŎƝ Řƻ ол ƪ²Φ WŜƧƛŎƘ ǘŜŎƘƴƛŎƪȇ 
ǇƻǘŜƴŎƛłƭ ƧŜ ƻŘƘŀŘƻǾłƴ ƴŀ ǘŞƳŠǌ мн D² όƻǇǊƻǘƛ ǎƻǳőŀǎƴȇƳ 
250 MW).  

     wƻȊǾƻƧ ǾȇǊƻōȅ ŜƭŜƪǘǌƛƴȅ Ȋ ōƛƻǇƭȅƴǳΣ ƪŘŜ Ǿ ǎƻǳőŀǎƴƻǎǘƛ 
ŘƻƳƛƴǳƧƝ ȊŜƳŠŘŠƭǎƪŞ ōƛƻǇƭȅƴƻǾŞ ǎǘŀƴƛŎŜΣ ƧŜ Řłƴ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ 
ǇƭƻŎƘƻǳ ȊŜƳŠŘŠƭǎƪŞ ǇǻŘȅΣ ƴŀ ƪǘŜǊŞ ōȅ ǎŜ ǇŠǎǘƻǾŀƭȅ 

ŜƴŜǊƎŜǘƛŎƪŞ ǇƭƻŘƛƴȅΦ bŜƧǾȇȊƴŀƳƴŠƧǑƝ ǇƭƻŘƛƴƻǳ ƧŜ ŘƴŜǎ ƪǳƪǳǌƛŎŜΣ ƪǘŜǊł ǎŜ ǇǊƻ ǵőŜƭȅ ōƛƻǇƭȅƴƻǾȇŎƘ ǎǘŀƴƛŎ 
ǇŠǎǘǳƧŜ ƴŀ ŎŎŀ тл ллл Ƙŀ όǇǊƻ ǎǊƻǾƴłƴƝ ǌŜǇƪŀ ǎŜ ǳ ƴłǎ ǇŠǎǘǳƧŜ ƴŀ ŎŎŀ плл ллл ƘŀύΦ ± ǇǌƝǇŀŘŠ ǾȇǊƻōȅ 
ŜƭŜƪǘǌƛƴȅ Ȋ ǇŜǾƴŞ ōƛƻƳŀǎȅ ƭȊŜ ǇƻőƝǘŀǘ ǎ ŘƭƻǳƘƻŘƻōȇƳ ǇƻǘŜƴŎƛłƭŜƳ ƴŀ ǵǊƻǾƴƛ м 650 MWe (dnes je to 
őǘǾǊǘƛƴŀύΦ [ȊŜ ƧŜƧ ƴŀǇƭƴƛǘ ǇŠǎǘƻǾłƴƝƳ ŜƴŜǊƎŜǘƛŎƪŞ ōƛƻƳŀǎȅ ƴŀ ȊŜƳŠŘŠƭǎƪŞ ǇǻŘŠ όǾȇȊƴŀƳƴȇ ǇƻǘŜƴŎƛłƭ 
ǇǌŜŘǎǘŀǾǳƧŜ Ǉǻƭ Ƴƛƭƛƻƴǳ ƘŜƪǘŀǊǻ ƻǊƴŞ ǇǻŘȅΣ ƪǘŜǊł ŀƪǘǳłƭƴŠ ƴŜƴƝ ǾȅǳȌƝǾŀƴł ǇǊƻ ǇŠǎǘƻǾłƴƝ ǇƻǘǊŀǾƛƴłǌǎƪȇŎƘ 
anƛ ǘŜŎƘƴƛŎƪȇŎƘ ǇƭƻŘƛƴύΦ bŀƻǇŀƪ Ǿ ŜƴŜǊƎŜǘƛŎƪŞƳ ǾȅǳȌƛǘƝ ŘǌŜǾŀ Ȋ ƭŜǎǻ ƧƛȌ ǇǌƝƭƛǑ ǾŜƭƪŞ ǊŜȊŜǊǾȅ ƴŜƧǎƻǳΦ 

     tǊƻǇƻőǘȅΣ ƪƻƭƛƪ ŜƭŜƪǘǌƛƴȅ ƭȊŜ Řƻ Ǌƻƪǳ нлол ǾȅǊłōŠǘ Ȋ h½9Σ ȊǾŜǌŜƧƴƛƭ ƛ 29½Φ tƻŘƻōƴŠ Ƨŀƪƻ YƻƳƻǊŀ h½9 
ǳǾŀȌǳƧŜ ǎ ǾȇǊƻōƻǳ ŘǊŀƳŀǘƛŎƪȅ ǇǌŜǎŀƘǳƧƝŎƝ ƘƻŘƴƻǘȅΣ ǎŜ ƪǘŜǊȇƳƛ ǇƻőƝǘł {ǘłǘƴƝ ŜƴŜǊƎŜǘƛŎƪł ƪƻƴŎŜǇŎŜ ό{9YύΦ 
tƻŘƭŜ {9Y ōȅŎƘƻƳ ƳƻƘƭƛ ƳƝǘ ƴŀ ƪƻƴŎƛ ǇǌƝǑǘƝ ŘŜƪłŘȅ ƧŜƴ мр ¢²Ƙ ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴŞ ŜƭŜƪǘǌiny. Ministerstvo 
ǇǊǻƳȅǎƭǳ ǇǌƛǘƻƳ ŘƭƻǳƘł ƭŞǘŀ ŀƪǘǳŀƭƛȊŀŎƛ {9Y ƻŘƳƝǘŀƭƻ όǾ ƭƛǎǘƻǇŀŘǳ ǾǑŀƪ ƛ ǇǊŜƳƛŞǊ !ƴŘǊŜƧ .ŀōƛǑ ǇǌƛȊƴŀƭΣ ȌŜ se 
{9Y ƳǳǎƝ Ǿ ŘǻǎƭŜŘƪǳ ǾȇǾƻƧŜ ŜǾǊƻǇǎƪŞ ŜƴŜǊƎŜǘƛƪȅ ŀƪǘǳŀƭƛȊƻǾŀǘύΦ 

     ±ƝŎŜ ƴŜȌ {9Y ǾǑŀƪ ǇłǘȇƳ ǊƻƪŜƳ ǎǘŀƎƴǳƧƝŎƝ ǎŜƪǘƻǊ ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴȇŎƘ ȊŘǊƻƧǻ ŀƪǳǘƴŠ ǇƻǘǌŜōǳƧŜ ƪǾŀƭƛǘƴƝ ƴƻǾŜƭǳ 
Ȋłƪƻƴŀ ƻ ǇƻŘǇƻǊƻǾŀƴȇŎƘ ȊŘǊƻƧƝŎƘ ŜƴŜǊƎƛŜ όth½9ύΦ  aƛƴƛǎǘŜǊǎǘǾƻ ǇǊǻƳȅǎƭǳ Ƨƛ Ǉƻǎƭŀƭƻ Ǿ ƭƛǎǘƻǇŀŘǳ Řƻ 
ƳŜȊƛǊŜǎƻǊǘƴƝƘƻ ǌƝȊŜƴƝ ŀ Ǉƻ ƴƻǾŞƳ ǊƻŎŜ Ƨƛ Ƴł ǇǊƻƧŜŘƴŀǘ ǾƭłŘŀΦ tǌŜŘƭƻȌŜƴȇ ƴłǾǊƘ ǾǑŀƪ ǇƻǘǌŜōƴȇ ǊƻȊǾƻƧ 
ƴŜȊŀƧƛǎǘƝ ŀ ƘǊƻȊƝΣ ȌŜ ǇƻǘŜƴŎƛłƭ h½9 ȊǻǎǘŀƴŜ ƧŜƴ ƴŀ ǇŀǇƝǌŜΦ  

     YǊƻƳŠ ƴƻǾŜƭȅ th½9 ōǳŘŜ ȊłǎŀŘƴƝ ƛ ǇƻŘƻōŀ ŎƘȅǎǘŀƴŞƘƻ błǊƻŘƴƝƘƻ ƪƭƛƳŀǘƛŎƪƻ-ŜƴŜǊƎŜǘƛŎƪŞƘƻ ǇƭłƴǳΣ 
ƧŜƘƻȌ ƴłǾǊƘ ƳǳǎƝ aƛƴƛǎǘŜǊǎǘǾƻ ǇǊǻƳȅǎƭǳ Řƻ ƪƻƴŎŜ Ǌƻƪǳ нлму Ǉƻǎƭŀǘ ƪŜ ǎŎƘǾłƭŜƴƝ 9ǾǊƻǇǎƪŞ ƪƻƳƛǎƛΦ ¢Ŝƴ ǘƻǘƛȌ 
ǳǊőƝΣ ƧŀƪŞ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ŀ ƪǘŜǊȇŎƘ ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴȇŎƘ ȊŘǊƻƧǻ ƘƻŘƭł ǎǘłǘ Řƻ Ǌƻƪǳ нлол ǇƻŘǇƻǊƻǾŀǘΦ ½ ŘǻǾƻŘƻǾŞ ȊǇǊłǾȅ 
ƪ ƴƻǾŜƭŜ th½9 ǾǑŀƪ ǾȅǇƭȇǾłΣ ȌŜ aƛƴƛǎǘŜǊǎǘǾƻ ǇǊǻƳȅǎƭǳ ōǳŘŜ ǳǎƛƭƻǾŀǘΣ ŀōȅ 2w ƴŀŘłƭŜ ǊƻȊǾƝƧŜƭŀ h½9 Ŏƻ 
ƴŜƧƳŞƴŠΦ 

     2Ŝǎƪł ŜƴŜǊƎŜǘƛŎƪƻ-ǇƻƭƛǘƛŎƪł ŘŜōŀǘŀ ƧŜ ȊŀƳŠǌŜƴŀ ƴŀ ǾȇǎǘŀǾōǳ ƴƻǾŞƘƻ ƧŀŘŜǊƴŞƘƻ ōƭƻƪǳΣ ǘŜŘȅ ƴŀ ǾŀǊƛŀƴǘǳΣ 
ƪǘŜǊł ǎŜ Ǿ 9ǾǊƻǇŠ Ǿ ǇƻǎƭŜŘƴƝŎƘ ƭŜǘŜŎƘ ƴƛƪƻƳǳ ƴŜŘŀǌƝΦ ±ŀǊƛŀƴǘŀ ǊƻȊǾƻƧŜ ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴȇŎƘ ȊŘǊƻƧǻΣ ƪǘŜǊŞ ƴŀƻǇŀƪ 
Ǿ ǌŀŘŠ ŜǾǊƻǇǎƪȇŎƘ ȊŜƳƝ ŀƪǘǳłƭƴŠ ǇǊƻǎǇŜǊǳƧƝΣ ȊǻǎǘłǾł ƴŜǇƻŎƘƻǇƛǘŜƭƴŠ ŘƛǎƪǾŀƭƛŦƛƪƻǾłƴŀΦ  

     ¢ƻƳłǑ WŀƎƻǑΣ ŜȄǇŜǊǘ ƴŀ ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴŞ ȊŘǊƻƧŜ ŀ ƪƻƳǳƴƛǘƴƝ ŜƴŜǊƎŜǘƛƪǳ IƴǳǘƝ 5¦I!Σ ǌŜƪƭΥ αhōƴƻǾƛǘŜƭƴŞ 
ȊŘǊƻƧŜ ƳŀƧƝ ƛ Ǿ 2w ǾŜƭƳƛ ȊŀƧƝƳŀǾȇΣ ǇŜǊǎǇŜƪǘƛǾƴƝ ǇƻǘŜƴŎƛłƭΣ ŎƻȌ ƻǇŀƪƻǾŀƴŠ ŘƻƪƭłŘŀƧƝ ƴŜȊłǾƛǎƭŞ ǎǘǳŘƛŜ ǳȌ ƻŘ 
Řƻō tŀőŜǎƻǾȅ ƪƻƳƛǎŜ ƛ ǇǊƻǇƻőǘȅ ŦƛǊŜƳ Ȋ ƻōƻǊǳ h½9Σ ŀƭŜ ǘŀƪŞ ǇǌŜŘǇƻƪƭŀŘȅ ŦƛǊƳȅ 29½Φ WŜƴ Ǿ ǇǌƝǑǘƝŎƘ ŘŜǎŜǘƛ 
ƭŜǘŜŎƘ ƳƻƘƻǳ ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴŞ ȊŘǊƻƧŜ ȊǾȇǑƛǘ ǎǾƻǳ ǾȇǊƻōǳ ŜƭŜƪǘǌƛƴȅ ƴŀ ŘǾƻƧƴłǎƻōŜƪ ŘƴŜǑƴƝƘƻ ǎǘŀǾǳΣ ǇǌƛőŜƳȌ 

https://eu.eventscloud.com/file_uploads/50f8cb6c8801b595a3012aa8f2b1c661_3_Vondruskova_CEZ.pdf
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ǾȊǊǻǎǘ ǾȇǊƻōȅ őƛǎǘŞ ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴŞ ŜƭŜƪǘǌƛƴȅ ōȅ ōȅƭ ǾŠǘǑƝΣ ƴŜȌ ƪƻƭƛƪ ōȅ Ǉƻǎƪȅǘƭŀ ǎǘŀǾōŀ ƴƻǾŞƘƻ ƧŀŘŜǊƴŞƘƻ ōƭƻƪǳΦά    

     αWŜŘƛƴȇΣ ƪŘƻ ǘƻ ƴŜŎƘŎŜ ǾƛŘŠǘΣ ƧŜ aƛƴƛǎǘŜǊǎǘǾƻ ǇǊǻƳȅǎƭǳΣ ƪǘŜǊŞ ǎƛ ǘƻƘƻǘƻ ǇƻǘŜƴŎƛłƭǳ Ǿ ƭŜǇǑƝƳ ǇǌƝǇŀŘŠ 
ƴŜǾǑƝƳł ŀ Ǿ ƘƻǊǑƝƳ ƧŜƘƻ ǾȅǳȌƛǘƝ ȊłƳŠǊƴŠ ǎŀōƻǘǳƧŜΦ tǌƝƪƭŀŘŜƳ ƧŜ ƴŀǇǌƝƪƭŀŘ ǎƻǳőŀǎƴŞ ǵǎƛƭƝ aƛƴƛǎǘŜǊǎǘǾŀ 
ǇǊǻƳȅǎƭǳ ǾȅƧŜŘƴŀǘ Ǿ ǊłƳŎƛ błǊƻŘƴƝƘƻ ƪƭƛƳŀǘƛŎƪƻ-eneǊƎŜǘƛŎƪŞƘƻ Ǉƭłƴǳ ǎ .ǊǳǎŜƭŜƳ Ŏƻ ƴŜƧƴƛȌǑƝ ȊłǾŀȊŜƪ ǇǊƻ 
őŜǎƪȇ ǇƻŘƝƭ ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴȇŎƘ ȊŘǊƻƧǻΦ tǌŜŘƭƻȌŜƴł ƴƻǾŜƭŀ Ȋłƪƻƴŀ ƻ ǇƻŘǇƻǊƻǾŀƴȇŎƘ ȊŘǊƻƧƝŎƘ ƧŜ ȊŀǎŜ ǘŀƪ 
ǇǌŜƻǇŀǘǊƴłΣ ȌŜ ǊƻȊǾƻƧ ŘƻǎǘǳǇƴŞƘƻ ǇƻǘŜƴŎƛłƭǳ h½9 ƴŜȊŀƧƛǎǘƝΦ ¢ƝƳ ǾǑŀƪ ƳƛƴƛǎǘŜǊǎǘǾƻ ǑƪƻŘƝ ƧŜƴ 2ŜǎƪŞ ǊŜǇǳōƭƛŎŜΦ 
hōŎŜ ōȅ ƳŠƭȅ ƳŜƴǑƝ ǑŀƴŎƛ ǇƻǎƝƭƛǘ ǎǾƻƧƛ ŜƴŜǊƎŜǘƛŎƪƻǳ ƴŜȊłǾƛǎƭƻǎǘ ƛ ǇǊƻǎǇŜǊƛǘǳ ŀ ǇǊǻƳȅǎƭ ōȅ ȊōȅǘŜőƴŠ ǇǌƛǑŜƭ ƻ 
ǇǌƝƭŜȌƛǘƻǎǘƛ ƪ ǊƻȊǾƻƧƛΦ {ǘŀƎƴŀŎƛ ƻōƴƻǾƛǘŜƭƴȇŎƘ ȊŘǊƻƧǻ ƴŜƭȊŜ ŘŞƭŜ ǇǊƻŘƭǳȌƻǾŀǘΦέ 

Upraveno z ǘƛǎƪƻǾŞ ȊǇǊłǾȅ IƴǳǘƝ 5¦I! 

 
 

tƭŀǘŦƻǊƳŀ ǇǊƻǘƛ ǵƭƻȌƛǑǘƛ ƳƛƴƛǎǘǊȅƴƛΥ  ƻŘǾƻƭŜƧǘŜ ǌŜŘƛǘŜƭŜ {ǇǊłǾȅ ǵƭƻȌƛǑǙ 
ǊŀŘƛƻŀƪǘƛǾƴƝŎƘ ƻŘǇŀŘǻ 
 

hōŎŜ ŀ ǎǇƻƭƪȅ ǎŘǊǳȌŜƴŞ Ǿ tƭŀǘŦƻǊƳŠ ǇǊƻǘƛ ƘƭǳōƛƴƴŞƳǳ ǵƭƻȌƛǑǘƛ ȌłŘŀƧƝ ƳƛƴƛǎǘǊȅƴƛ ǇǊǻƳȅǎƭǳ ŀ ƻōŎƘƻŘǳ aŀǊǘǳ 
bƻǾłƪƻǾƻǳΣ ŀōȅ ƻŘǾƻƭŀƭŀ Ȋ ŦǳƴƪŎŜ ǌŜŘƛǘŜƭŜ {ǇǊłǾȅ ǵƭƻȌƛǑǙ ǊŀŘƛƻŀƪǘƛǾƴƝŎƘ ƻŘǇŀŘǻ WƛǌƝƘƻ {ƭƻǾłƪŀΦ bŜǾŠǌƝΣ ȌŜ 
őǘȅǌƛ ƭƻƪŀƭƛǘȅΣ ƴŀ ƪǘŜǊȇŎƘ ƳŀƧƝ ǇƻƪǊŀőƻǾŀǘ ƎŜƻƭƻƎƛŎƪŞ ǇǊłŎŜΣ ōǳŘƻǳ ǾȅōǊłƴȅ ǇƻŎǘƛǾŠΣ ōŜȊ ƳŀƴƛǇǳƭŀŎŜ ǎ fakty 
ŀ ȌŜ ōǳŘƻǳ ǊŜǎǇŜƪǘƻǾłƴȅ ƴŜǎƻǳƘƭŀǎȅ ƻōŎƝΣ ƻ ƧŜƧƛŎƘȌ ōǳŘƻǳŎƴƻǎǘ ƧŘŜΦ  5ƴŜǑƴƝ ǾłȌƴȇ ƪƻƴŦƭƛƪǘ ƳŜȊƛ 
ǎŀƳƻǎǇǊłǾŀƳƛ ŀ ȊƻŘǇƻǾŠŘƴȇƳƛ ǎǘłǘƴƝƳƛ ƻǊƎŀƴƛȊŀŎŜƳƛ ōȅ Ƨƛƴŀƪ ƳƻƘƭ ǇƻƪǊŀőƻǾŀǘ ƛ Ǉƻ ȊƳŜƴǑŜƴƝ Ǉƻőǘǳ 
lokalit.   

IƭŀǾƴƝƳƛ ŘǻǾƻŘȅ ǇǊƻ ȌłŘƻǎǘ ƻ ƻŘǾƻƭłƴƝ ǌŜŘƛǘŜƭŜ {¨w!h ƧǎƻǳΥ 

¶ {ǇǊłǾŀ ǵƭƻȌƛǑǙ ǊŀŘƛƻŀƪǘƛǾƴƝŎƘ ƻŘǇŀŘǻ ǇƻǎǘǳǇǳƧŜ ƴŜǘǊŀƴǎǇŀǊŜƴǘƴŠΦ tƻǎǘǳǇΣ ǇƻŘƭŜ ƴŠƘƻȌ Ƨǎƻǳ ƴȅƴƝ 
ǾȅōƝǊłƴȅ őǘȅǌƛ ƭƻƪŀƭƛǘȅ Ȋ ŘƴŜǑƴƝŎƘ ŘŜǾƝǘƛΣ ǇǊƻōƝƘł ƴŜǘǊŀƴǎǇŀǊŜƴǘƴŠ Ȋŀ ȊŀǾǌŜƴȇƳƛ ŘǾŜǌƳƛ ŀ ǾǻōŜŎ 
ƴŜǳƳƻȌƶǳƧŜ ƪƻƴǘǊƻƭǳ ǾȇōŠǊǳ ƴŜȊłǾƛǎƭȇƳƛ ƻŘōƻǊƴƝƪȅΣ ǾŜ ƪǘŜǊŞ ōȅ ƻōŎŜ ƳŠƭȅ ŘǻǾŠǊǳΦ  {ǘŀǊƻǎǘǻƳ ōȅƭȅ 
ǎƭƝōŜƴȅ ƪƻƳǇƭŜǘƴƝ ȊłǾŠǊŜőƴŞ ȊǇǊłǾȅ ǎ ǾȇǎƭŜŘƪȅ ǇǊƻǾŜŘŜƴȇŎƘ ƎŜƻƭƻƎƛŎƪȇŎƘ ǇǊŀŎƝΣ ƘƻŘƴƻŎŜƴƝ ŘƻǇŀŘǻ 
ƴŀ ȌƛǾƻǘƴƝ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ őƛ ǎŜ ǎǘǳŘƛŜƳƛ ǇǊƻǾŜŘƛǘŜƭƴƻǎǘƛΣ ŀƭŜ ōȅƭƛ ǇƻŘǾŜŘŜƴƛ ŀ ǘŜǊƳƝƴ ƧŜ ƴŜǳǎǘłƭŜ ƻŘƪƭłŘłƴΦ  

¶ yŜŘƛǘŜƭ {¨w!h ǎƭƛōǳƧŜ ŀ ƴŜǇƭƴƝΦ bŀ ƭƻƪŀƭƛǘłŎƘ ŘƻŘƴŜǎ ǇǊƻōƝƘŀƧƝ ƎŜƻŦȅȊƛƪłƭƴƝ ǇǊłŎŜΣ ŀƴƛȌ ƧŜ ȊǌŜƧƳŞΣ 
ƪ őŜƳǳ ƘƻŘƭł ǎǘłǘ ƧŜƧƛŎƘ ǾȇǎƭŜŘƪȅ ǇƻǳȌƝǘ Ǿ ǇǌƝǇŀŘŠ ƭƻƪŀƭƛǘΣ ƪǘŜǊŞ ƴŜōǳŘƻǳ ǾȅōǊłƴȅΦ tǊłŎŜ ǎŜ ǎƴŀȌƝ 
ƎŜƻƭƻƎƻǾŞ ǇǊƻǾłŘŠǘ ƛ ƴŀ ǇƻȊŜƳŎƝŎƘΣ 
ƧŜƧƛŎƘȌ ƳŀƧƛǘŜƭŞ ǎ ǘƝƳ ƴŜǎƻǳƘƭŀǎƛƭƛ 
v ǊƻȊǇƻǊǳ ǎŜ ǎƭƛōȅ ǌŜŘƛǘŜƭŜ {¨w!hΦ  

¶ tƻǎǘǳǇǳƧŜ ƴŜƪƻƴŎŜǇőƴŠ ŀ ƳǊƘł 
ǇǊƻǎǘǌŜŘƪȅΦ {Ɲƭȅ ǎǘŀǊƻǎǘǻΣ ƻōŜŎƴƝŎƘ ƛ 
ƳŠǎǘǎƪȇŎƘ ǵǌŀŘǻ ȊŎŜƭŀ ȊōȅǘŜőƴŠ 
ƻŘőŜǊǇłǾł ƴǳǘƴƻǎǘ őŜƭƛǘ ǎƴŀȊŜ 
{ǇǊłǾȅ ǵƭƻȌƛǑǙ ǊŀŘƛƻŀƪǘƛǾƴƝŎƘ 
ƻŘǇŀŘǻ ǎǘŀƴƻǾƛǘ ƴƻǾł ǇǊǻȊƪǳƳƴł 
ǵȊŜƳƝ ǇǊƻ ƎŜƻƭƻƎƛŎƪŞ ǇǊłŎŜ 
s platnƻǎǘƝ ŀȌ Řƻ Ǌƻƪǳ нлнр ƴŀ ǾǑŜŎƘ 
9 ƭƻƪŀƭƛǘłŎƘΦ tƻƪǳŘ ǇƭŀǘƝΣ ȌŜ ǾȅōǊłƴȅ 
ƳŀƧƝ ōȇǘ jen 4 lokality, jde na 5 
ƭƻƪŀƭƛǘłŎƘ ƻ ƴŀŘōȅǘŜőƴȇ ƪǊƻƪΦ   

¶ WŜŘƴł Ǿ ǊƻȊǇƻǊǳ ǎ ǊƻȊƘƻŘƴǳǘƝƳ 
ǎƻǳŘǻΦ tǊƻ ǾȇōŠǊ ƭƻƪŀƭƛǘ Ƨǎƻǳ ǇƻǳȌƝǾłƴȅ ǾȇǎƭŜŘƪȅ ƎŜƻƭƻƎƛŎƪȇŎƘ ǇǊŀŎƝΣ ƪǘŜǊŞ ōȅƭȅ ȊƝǎƪłƴȅ ƴŀ 
ǇǊǻȊƪǳƳƴȇŎƘ ǵȊŜƳƝŎƘΣ ƧŜƧƛŎƘȌ Ǉƭŀǘƴƻǎǘ ȊǊǳǑƛƭ ǎƻǳŘΦ  aŠǎǘǎƪȇ ǎƻǳŘ Ǿ Praze v leǘƻǑƴƝƳ ǊƻŎŜ ǊƻȊƘƻŘƭ 



 
19 ω 6łōƭƝƪ őΦ мум 

ǾŜ ǇǊƻǎǇŠŎƘ ǎŀƳƻǎǇǊłǾ ƴŀ ƭƻƪŀƭƛǘłŎƘ .ǌŜȊƻǾȇ ǇƻǘƻƪΣ aŀƎŘŀƭŞƴŀΣ IǊłŘŜƪΣ IƻǊƪŀΣ YǊŀǾƝ ƘƻǊŀ ŀ 
2ŜǊǘƻǾƪŀΦ  

Martin SchenkΣ ƳƭǳǾőƝ tƭŀǘŦƻǊƳȅ ǇǊƻǘƛ ƘƭǳōƛƴƴŞƳǳ ǵƭƻȌƛǑǘƛ ǌŜƪƭΥ αhŘƘƻŘƭŀƭƛ ƧǎƳŜ ǎŜ ƪ ǘƻƳǳǘƻ ƪǊƻƪǳΣ ǇǊƻǘƻȌŜ 
ǾȇōŠǊ ƭƻƪŀƭƛǘȅ ǇǊƻ ƘƭǳōƛƴƴŞ ǵƭƻȌƛǑǘŠ ƴŜƳǻȌŜ ǇƻƪǊŀőƻǾŀǘ ȊǇǻǎƻōŜƳ Ƨŀƪƻ ŘƻǇƻǎǳŘΦ ¢ƝƳǘƻ ƳƛƴƛǎǘǊȅƴƛ 
bƻǾłƪƻǾǳ ǾȅȊȇǾłƳŜΣ ŀōȅ ǾȅǾƻŘƛƭŀ ƻŘǇƻǾŠŘƴƻǎǘ Ȋŀ ƴŜǇǊǻƘƭŜŘƴȇ ŀ ƪƻƴŦƭƛƪǘȅ ǾȅǾƻƭłǾŀƧƝŎƝ ǇƻǎǘǳǇ ƧƝ ǇƻŘǌƝȊŜƴŞ 
{ǇǊłǾȅ ǵƭƻȌƛǑǙ ǊŀŘƛƻŀƪǘƛǾƴƝŎƘ ƻŘǇŀŘǻΦά 

tƻȌŀŘŀǾŜƪ ƴŀ ƻŘǾƻƭłƴƝ ǌŜŘƛǘŜƭŜ {¨w!h ǾȊŜǑŜƭ ȊŜ сΦ ǎƘǊƻƳłȌŘŠƴƝ őƭŜƴǻ tƭŀǘŦƻǊƳȅ ǇǊƻǘƛ ƘƭǳōƛƴƴŞƳǳ ǵƭƻȌƛǑǘƛ, 
ƪǘŜǊł ǎŜ ǳǎƪǳǘŜőƴƛƭŀ оΦ ǇǊƻǎƛƴŎŜ Ǿ ƻŘǇƻƭŜŘƴƝŎƘ ƘƻŘƛƴłŎƘ Ǿ tǊŀȊŜΦ ±ƝŎŜ ƻ tƭŀǘŦƻǊƳŠΥ 
www.platformaprotiulozisti.cz 

Z ǘƛǎƪƻǾŞ ȊǇǊłǾȅ tƭŀǘŦƻǊƳȅ ǇǊƻǘƛ ƘƭǳōƛƴƴŞƳǳ ǵƭƻȌƛǑǘƛ 

 
 

{Ŝƴłǘƻǌƛ ƻŘǎƻǳŘƛƭƛ ƴŜǘǊŀƴǎǇŀǊŜƴǘƴƻǎǘ ǾȇōŠǊǳ ƘƭǳōƛƴƴŞƘƻ ǵƭƻȌƛǑǘŠ 
 

{ŜƴłǘƴƝ ±ȇōƻǊ ǇǊƻ ǵȊŜƳƴƝ ǊƻȊǾƻƧΣ ǾŜǌŜƧƴƻǳ ǎǇǊłǾǳ ŀ ȌƛǾƻǘƴƝ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ ƴŀ ǎǾŞƳ ƧŜŘƴłƴƝ мнΦ ǇǊƻǎƛƴŎŜ 
ƧŜŘƴƻƳȅǎƭƴŠ ǇǌƛƧŀƭ ǳǎƴŜǎŜƴƝΣ ǾŜ ƪǘŜǊŞƳ ƪƻƴǎǘŀǘƻǾŀƭΣ ȌŜ αǇǊƻŎŜǎ ǇǌƝǇǊŀǾȅ ŀ ǾȅƘƻŘƴƻŎƻǾłƴƝ ƭƻƪŀƭƛǘ ǾƘƻŘƴȇŎƘ 
ǇǊƻ ŘŀƭǑƝ ǇǊǻȊƪǳƳȅ ƳƻȌƴŞƘƻ ōǳŘƻǳŎƝƘƻ ǵƭƻȌƛǑǘŠ ƴŜǇǊƻōƝƘł Ǿ ǵőƛƴƴŞƳ ŘƛŀƭƻƎǳ ǎ ŘƻǘőŜƴȇƳƛ ƻōŎŜƳƛ ŀ 

ǘǊŀƴǎǇŀǊŜƴǘƴŠάΣ ŎƻȌ ōȅ ƳŠƭ ōȇǘ ȊłƪƭŀŘƴƝ 
ǇǌŜŘǇƻƪƭŀŘ ƴŀƭŜȊŜƴƝ ǇǌƛƧŀǘŜƭƴŞƘƻ ǌŜǑŜƴƝ ŀ ȌŜ 
ŎƘȅōƝ ǇƻǘǌŜōƴȇ ǇǊłǾƴƝ ǊłƳŜŎ ǌŜǑƝŎƝ ȊŀǇƻƧŜƴƝ 
ƻōŎƝ Řƻ ǊƻȊƘƻŘƻǾłƴƝΦ tƻȌłŘŀƭ {ǇǊłǾǳ ǵƭƻȌƛǑǙ 
ǊŀŘƛƻŀƪǘƛǾƴƝŎƘ ƻŘǇŀŘǻ ό{¨w!hύ o ȊłǎŀŘƴƝ 
ȊƳŠƴǳ Ǿ ǇǌƝǎǘǳǇǳ ƪ ŘƻǘőŜƴȇƳ ƻōŎƝƳ ŀ 
ǾŜǌŜƧnoǎǘƛ ŀ aƛƴƛǎǘŜǊǎǘǾƻ ǇǊǻƳȅǎƭǳ ŀ obchodu 
ƻ ǇǌŜŘƭƻȌŜƴƝ ȊǾƭłǑǘƴƝƘƻ ȊłƪƻƴŀΣ ƪǘŜǊȇ ȊŀƧƛǎǘƝ 
ǊŜǎǇŜƪǘƻǾłƴƝ ȊłƧƳǻ ƻōŎƝ ŘƻǘőŜƴȇŎƘ ǇǌƝǇǊŀǾƻǳ 
ǵƭƻȌƛǑǘŠΦ wƻǾƴŠȌ ǾȅȊǾŀƭ ǾƭłŘǳΣ ŀōȅ ȊǾłȌƛƭŀ 
αǎƳȅǎƭǳǇƭƴƻǎǘ ŀ ŜŦŜƪǘƛǾƛǘǳ ǇƻƪǊŀőƻǾłƴƝ 

ƎŜƻƭƻƎƛŎƪȇŎƘ ǇǊǻȊƪǳƳǻ Ǿ ǎƻǳőŀǎƴŞ ǎƛǘǳŀŎƛ ƻŘǇƻǊǳ ƻōŎƝά ŀ ǳǇƻȊƻǊƴƛƭΣ ȌŜ αǇǌŜŘǇƻƪƭŀŘŜƳ ǇǌƝǇǊŀǾȅ ǵƭƻȌƛǑǘŠ 
ƧŜ ǇŀǊǘƴŜǊǎǘǾƝ ǎ ŘƻǘőŜƴȇƳƛ ƻōŎŜƳƛάΦ  

     ¦ǎƴŜǎŜƴƝ ȊƳƝƴŠƴŞƘƻ ǎŜƴłǘƴƝƘƻ ǾȇōƻǊǳ ōȅƭƻ ǊŜŀƪŎƝ ƴŀ pŜǘƛŎƛ ǇǊƻǘƛ ǎǘŀǾōŠ ǵƭƻȌƛǑǘŠ Ǿ ƭƻƪŀƭƛǘŠ IƻǊƪŀ na 
¢ǌŜōƝőǎƪǳΣ ƪǘŜǊƻǳ ƛƴƛŎƛƻǾŀƭƛ ǎǘŀǊƻǎǘƻǾŞ ƻōŎƝ ŀ ƳƝǎǘƴƝ ǎǇƻƭŜƪ ½ŘǊŀǾȇ ŘƻƳƻǾ ±ȅǎƻőƛƴŀ ŀ ƻŘŜǎƭŀƭƛ Ƨƛ ǇƻƭƛǘƛƪǻƳ 
v ǎǊǇƴǳ нлмуΦ bŀ ƧŜŘƴłƴƝ ǾȇōƻǊǳ ǇƻȌŀŘŀǾƪȅ ǇŜǘƛŎŜ ƻōƘŀƧƻǾŀƭ ǎǘŀǊƻǎǘŀ .ǳŘƛǑƻǾŀ tŜǘǊ tƛƶƻǎΣ Ȋŀ {¨w!h 
posǘǳǇ ƛƴǎǘƛǘǳŎŜ ƴŜŘƻƪłȊŀƭ ƻōƘłƧƛǘ ƧŜƘƻ ǌŜŘƛǘŜƭΦ 

     hōŎŜ ŀ ǎǇƻƭƪȅ ǎŘǊǳȌŜƴŞ Ǿ tƭŀǘŦƻǊƳŠ ǇǊƻǘƛ ƘƭǳōƛƴƴŞƳǳ ǵƭƻȌƛǑǘƛ ƧƛȌ оΦ ǇǊƻǎƛƴŎŜ ǇƻȌłŘŀƭȅ ƳƛƴƛǎǘǊȅƴƛ 
ǇǊǻƳȅǎƭǳ ŀ ƻōŎƘƻŘǳ aŀǊǘǳ bƻǾłƪƻǾƻǳΣ ŀōȅ ƻŘǾƻƭŀƭŀ Ȋ ŦǳƴƪŎŜ ǌŜŘƛǘŜƭŜ {ǇǊłǾȅ ǵƭƻȌƛǑǙ ǊŀŘƛƻŀƪǘƛǾƴƝŎƘ 
ƻŘǇŀŘǻ WƛǌƝƘƻ {ƭƻǾłƪŀΣ ǇǊƻǘƻȌŜ Ȋ ƳƴƻƘŀ ŘǻǾƻŘǻƴŜǾŠǌƝΣ ȌŜ őǘȅǌƛ ƭƻƪŀƭƛǘȅΣ ƴŀ ƪǘŜǊȇŎƘ ƳŀƧƝ ǇƻƪǊŀőƻǾŀǘ 
ƎŜƻƭƻƎƛŎƪŞ ǇǊłŎŜΣ Ƨǎƻǳ ǾȅōƝǊłƴȅ ǇƻŎǘƛǾŠΣ ōŜȊ ƳŀƴƛǇǳƭŀŎŜ ǎ Ŧŀƪǘȅ ŀ ȌŜ Ǉǌƛ ǾȇōŠǊǳ Ƨǎƻǳ ǊŜǎǇŜƪǘƻǾłƴȅ 
ƴŜǎƻǳƘƭŀǎȅ ƻōŎƝΣ ƻ ƧŜƧƛŎƘȌ ōǳŘƻǳŎƴƻǎǘƛ ǎŜ ƧŜŘƴłΦ 

     {Ŝƴłǘƻǌƛ ǇǌƝƳƻ ǾȅȊǾŀƭƛ aƛƴƛǎǘŜǊǎǘǾƻ ǇǊǻƳȅǎƭǳ ŀ ƻōŎƘƻŘǳΣ ŀōȅ ƴŀǇƭƴƛƭƻ ǇƻȌŀŘŀǾŜƪ ŀǘƻƳƻǾŞƘƻ Ȋłƪƻƴŀ 
a ǇǌŜŘƭƻȌƛƭƻ ƪƻƴŜőƴŠ ƴłǾǊƘ ȊǾƭłǑǘƴƝƘƻ ȊłƪƻƴŀΣ ƪǘŜǊȇ ŘŜŦƛƴǳƧŜ ƳƻȌƴƻǎǘƛ ƻōŎƝ Ǉǌƛ ǊƻȊƘƻŘƻǾłƴƝ ƻ ƘƭǳōƛƴƴŞƳ 
ǵƭƻȌƛǑǘƛ ŀȊŀƧƛǎǘƝ ƧƛƳ ǊŜǎǇŜƪǘƻǾłƴƝ ƧŜƧƛŎƘ ƻǇǊłǾƴŠƴȇŎƘ ȊłƧƳǻΦ tǌŜǎ ǾŜǑƪŜǊŞ ǎƭƛōȅ ŀ ǾƭłŘƻǳ Řŀƴȇ ǘŜǊƳƝƴ 
(do ƪƻƴŎŜ őŜǊǾƴŀ нлмуύ ƳƛƴƛǎǘŜǊǎǘǾƻ ƴłǾǊƘ ŘƻǇƻǎǳŘ ƴŜǇǌŜŘƭƻȌƛƭƻΦ WŜŘƴƝƳ Ȋ ǾȇǎƭŜŘƪǻ ǎŎƘǻȊƪȅ ȊłǎǘǳǇŎǻ 
tƭŀǘŦƻǊƳȅ ǇǊƻǘƛ ƘƭǳōƛƴƴŞƳǳ ǵƭƻȌƛǑǘƛ ǎ ƳƛƴƛǎǘǊȅƴƝ aŀǊǘƻǳ bƻǾłƪƻǾƻǳ ōȅƭƻ ȊŀǌŀȊŜƴƝ ƴłǾǊƘǳ Ȋłƪƻƴŀ Řƻ ǾƭłŘƻǳ 

http://www.platformaprotiulozisti.cz/
https://www.senat.cz/xqw/webdav/pssenat/original/89985/75383
http://www.nechcemeuloziste.cz/cs/lokality/horka/petice-z-lokality-horka-cerven-2018.html


 
20 ω 6łōƭƝƪ őΦ мум 

ǎŎƘǾłƭŜƴŞƘƻ ƴƻǾŞƘƻ ƭŜƎƛǎƭŀǘƛǾƴƝƘƻ ǇƭłƴǳΦ hǾǑŜƳ ƴƻǾȇ ǘŜǊƳƝƴ 
ƴŀ ǇǌŜŘƭƻȌŜƴƝ ǾŠŎƴŞƘƻ ȊłƳŠǊǳ Ȋłƪƻƴŀ Řƻ ƪƻƴŎŜ Ǌƻƪǳ нлмф ƧŜ 
ǇǌƝƭƛǑ ǾȊŘłƭŜƴȇ ŀ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ ȊƴŀƳŜƴłΣ ȌŜ ŀƴƛ Ǉǌƛ ŦƛƴłƭƴƝƳ ǾȇōŠǊǳ 
ƭƻƪŀƭƛǘ ǇǊƻ ǵƭƻȌƛǑǘŠ ōȅ Ȋłƪƻƴ ƴŜƳǳǎŜƭ ōȇǘ ǵőƛƴƴȇΦ 

     Martin SchenkΣ ƳƭǳǾőƝ tƭŀǘŦƻǊƳȅ ǇǊƻǘƛ ƘƭǳōƛƴƴŞƳǳ ǵƭƻȌƛǑǘƛ 
ǌŜƪƭΥ αWǎƳŜ ǊłŘƛΣ ȌŜ ǇƻŘƻōƴŠ Ƨŀƪƻ ƴŀǑƛ őƭŜƴƻǾŞ ǎƛǘǳŀŎƛ ǾƛŘƝ ƛ ǎŜƴłǘƻǌƛ ±ȇōƻǊǳ ǇǊƻ ǵȊŜƳƴƝ ǊƻȊǾƻƧΣ ǾŜǌŜƧƴƻǳ 
ǎǇǊłǾǳ ŀ ȌƛǾƻǘƴƝ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝΦ tƻǎǘǳǇ ȊƻŘǇƻǾŠŘƴȇŎƘ ǎǘłǘƴƝŎƘ ǵǌŀŘǻΣ ǘŜŘȅ {ǇǊłǾȅ ǵƭƻȌƛǑǙ ǊŀŘƛƻŀƪǘƛǾƴƝŎƘ ƻŘǇŀŘǻ 
ŀ ƧƝ ƴŀŘǌƝȊŜƴŞƘƻ aƛƴƛǎǘŜǊǎǘǾŀ ǇǊǻƳȅǎƭǳ ŀ ƻōŎƘƻŘǳ Ǿǻőƛ ǎŀƳƻǎǇǊłǾłƳ ǾȅōǊŀƴȇŎƘ ƻōŎƝ ƧŜ ǳƪłȊƪƻǳ ŀǊƻƎŀƴŎŜ 
ǎǘłǘƴƝ ƳƻŎƛ ǇƻƘǊŘŀƧƝŎƝ ƭƛŘƳƛΣ ƪǘŜǌƝ ōȅ ƳŠƭƛ ȌƝǘ ƴŀŘ ǎǘŀǘƛǎƝŎŜ ƭŜǘ ƴŜōŜȊǇŜőƴȇƳƛ ǇƻȊǻǎǘŀǘƪȅ ƧŀŘŜǊƴŞ ŜƴŜǊƎŜǘƛƪȅΦά  

¢ƛǎƪƻǾł ȊǇǊłǾȅ tƭŀǘŦƻǊƳȅ ǇǊƻǘƛ ƘƭǳōƛƴƴŞƳǳ ǵƭƻȌƛǑǘƛ 

 

 

±ȅōǊŀƭƛ ƧǎƳŜ ǇǊƻ Ǿłǎ ȊŜ плл ǊǻȊƴȇŎƘ ǘƛǇǻ ƴŀ ǾȇƭŜǘȅ Ǉƻ WƛƘƻőŜǎƪŞƳ 
ƪǊŀƧƛΣ ƪǘŜǊŞ ǾǑŜŎƘƴȅ ƴŀƧŘŜǘŜ Ǿ ŘŀǘŀōłȊƛ 9ƴǾƛǊƻǎƪƻǇ ƴŀ ǿŜōǳ 
www.enviroskop.czΦ WŜƘƻ ȊǇǊŀŎƻǾŀǘŜƭŜƳ ƧŜ ƧƛƘƻőŜǎƪł YǊŀƧǎƪł ǎƝǙ 
ŜƴǾƛǊƻƴƳŜƴǘłƭƴƝŎƘ ŎŜƴǘŜǊ Yw!{9/Φ  

 

{ƻƪƻƭƝ ƘƴƝȊŘƻ (lat: 48.7887, lon: 14.776) 
IƻǳǑǘƛƴŀ ǇǌƝǊƻŘƴƝŎƘ ŀ ƪǳƭǘǳǊƴƝŎƘ ȊŀƧƝƳŀǾƻǎǘƝ bƻǾȇŎƘ IǊŀŘǻ ǳƪǊȇǾł ƛ {ƻƪƻƭƝ ƘƴƝȊŘƻΦ {ǘǊƻƳȅ ǎŜ tu ŘƻȌƝǾŀƧƝ 
ǵŎǘȅƘƻŘƴŞƘƻ ǎǘłǌƝΣ ƧŜƧƛŎƘ Řǳǘƛƴȅ ƘƻǎǘƝ ǾȊłŎƴŞ ōǊƻǳƪȅΧ  

tǌƝǊƻŘŀ ƴƻǾƻƘǊŀŘǎƪŞƘƻ αǇƻŘƘǊŀŘƝά ƧŜ ǇǌŜƪǾŀǇƛǾŠ ǇŜǎǘǊłΦ bŀ ƳŀƭŞƳ ǵȊŜƳƝ ǾŜ ǎǾŀȊƝŎƘ ŀ ƴŀ ŘƴŠ ǵŘƻƭƝ 
bƻǾƻƘǊŀŘǎƪŞƘƻ Ǉƻǘƻƪŀ ǎŜ ǾȅǎƪȅǘǳƧŜ тл҈ ǊƻǎǘƭƛƴƴȇŎƘ ŀ сл҈ ȌƛǾƻőƛǑƴȇŎƘ ŘǊǳƘǻ Ȋ ŎŜƭŞƘƻ ǊƻȊǎłƘƭŞƘƻ ǵȊŜƳƝ 
ǇǌƝǊƻŘƴƝƘƻ ǇŀǊƪǳ bƻǾƻƘǊŀŘǎƪŞ ƘƻǊȅΦ WŜ ǘƻ ǇƻŘƳƝƴŠƴƻ ǇƻƭƻƘƻǳ ǵȊŜƳƝΣ ǊƻȊƳŀƴƛǘƻǎǘƝ ǎǘŀƴƻǾƛǑǘƴƝŎƘ 

ǇƻŘƳƝƴŜƪ ƛ ƘƛǎǘƻǊƛŎƪȇƳ ǾȅǳȌƝǾłƴƝƳΣ ƪǘŜǊł 
ǾŜŘƭƻ ƪ ȊŀŎƘƻǾłƴƝ ƭŜǎǻ Ǿ ǇǌƝǊƻŘŠ ōƭƝȊƪŞƳ 
ǎǘŀǾǳΦ wƻȊƳŀƴƛǘƻǎǘ ȊŘŜƧǑƝ ǇǌƝǊƻŘȅ 
ƴłǾǑǘŠǾƴƝƪǻƳ ǇǌƛōƭƛȌǳƧŜ ǑƪƻƭƴƝ ƴŀǳőƴł 
ǎǘŜȊƪŀ {ƻƪƻƭƝ ƘƴƝȊŘƻΦ ±Ŝ ǎǘǊƳȇŎƘ 
ƧƛƘƻȊłǇŀŘƴƝŎƘ ǎǾŀȊƝŎƘ ǇƻŘƘǊŀŘƝ ōǳŘŜǘŜ 
prochłȊŜǘ ƭƛǎǘƴŀǘȇƳ ƭŜǎŜƳ ǎ ŘǳōȅΣ ƭƝǇŀƳƛΣ 
buky, javorȅ ŀ ōƻƘŀǘȇƳ ǇƻŘǊƻǎǘŜƳ ƪŜǌǻ 
a ōȅƭƛƴΦ tǌŜǾłȌƴŠ ƭƛǎǘƴŀǘȇ ƭŜǎ ǳǾƛŘƝǘŜ 
i na ǾƭƘőƝŎƘ ŀ ŎƘƭŀŘƴŠƧǑƝŎƘ ǎǘŀƴƻǾƛǑǘƝŎƘ ƴŀ 
ƻǇŀőƴŞ ǎǘǊŀƴŠ ǵŘƻƭƝΦ 

tƻŘŞƭ ǎƛƭƴƛőƪȅ ƴŀŘ ƭŜǾƻōǌŜȌƝƳ Ǉƻǘƻƪŀ ǎŜ 
vine alej 150-нлл ƭŜǘ ǎǘŀǊȇŎƘ ŘǳōǻΣ ƧŀǎŀƴǻΣ 
ƧŀǾƻǊǻΣ ōǳƪǻ ŀ ƭƛǇΦ WŜƧƝ ǇǌƝǘƻƳƴƻǎǘ ǎǾŠŘőƝ ƻ 
ƘƛǎǘƻǊƛŎƪŞƳ ǾȅǳȌƝǾłƴƝ ŎŜƭŞ ƭƻƪŀƭƛǘȅ Ƨŀƪƻ 
ǇŀǊƪǳΦ { ǘƝƳ ǎƻǳǾƛǎƝ ƛ Ǿȇǎƪȅǘ ƳƻƘǳǘƴȇŎƘΣ 

ƧŜǑǘŠ ǎǘŀǊǑƝŎƘ Řǳōǻ ǇƻŘ ƘǊŀŘŜƳ ƛ Ǿ ƻƪƻƭƝ ŀƭŜƧŜΦ WŜƧƛŎƘ Řǳǘƛƴȅ ƻǎƝŘƭǳƧƝ ǾȊłŎƴŞ ŘǊǳƘȅ ōǊƻǳƪǻΣ ǇǊƻ ƧŜƧƛŎƘȌ 
ƻŎƘǊŀƴǳ ōȅƭŀ ǾȅƘƭłǑŜƴŀ ǇǌƝǊƻŘƴƝ ǇŀƳłǘƪŀ {ƻƪƻƭƝ ƘƴƝȊŘƻ ς .ŀȌŀƴǘƴƛŎŜΣ ȊŀƘǊƴǳǘł Řƻ 9ǾǊƻǇǎƪŞ ǎƻǳǎǘŀǾȅ 
ŎƘǊłƴŠƴȇŎƘ ǵȊŜƳƝ bŀǘǳǊŀ нлллΦ bŜƧǾȇȊƴŀƳƴŠƧǑƝƳ Ȋ ƴƛŎƘ ƧŜ ǇłŎƘƴƝƪ ƘƴŠŘȇΦ 

tƻȊƻǊǳƘƻŘƴŞ ƛƴŦƻǊƳŀŎŜ ƻ ƘƛǎǘƻǊƛƛ ŀ ǇǌƝǊƻŘŠ ƭƻƪŀƭƛǘȅ ƳǻȌŜǘŜ ƴŀƧƝǘ ƴŀ 
http://stanislavkropik.sweb.cz/StaraStrelniceaSokolihnizdo.html. 

[ƻƪŀƭƛǘŀ {ƻƪƻƭƝ ƘƴƝȊŘƻ ƴłƭŜȌƝ ƪ bƻǾƻƘǊŀŘǎƪŞƳǳ ǇƻŘƘǻǌƝΣ ŘǊǳƘł őłǎǘ ǇǌƝǊƻŘƴƝ ǇŀƳłǘƪȅ ς ōŀȌŀƴǘƴƛŎŜ ǾȅǇƭƶǳƧŜ 

½!h{¢y9bh 9b±Lwh{Yht9a 

http://www.enviroskop.cz/
http://stanislavkropik.sweb.cz/StaraStrelniceaSokolihnizdo.html


 
21 ω 6łōƭƝƪ őΦ мум 

ŎƝǇ ¢ǌŜōƻƶǎƪŞ ǇłƴǾŜΦ ± ōŀȌŀƴǘƴƛŎƛ Ǌƻǎǘƻǳ ƳƻƘǳǘƴŞ Řǳōȅ ƴŀ ƘǊłȊƝŎƘ ǊȅōƴƝƪǻ ŀ Ǿ ƭǳȌƴƝƳ ƭŜǎŜ ǳ ǎǘŀǊŞƘƻ ƪƻǊȅǘŀ 
{ǘǊƻǇƴƛŎŜΦ ± улΦ ƭŜǘŜŎƘ нлΦ ǎǘƻƭŜǘƝ ōȅƭ ǘƻƪ ǌƝőƪȅ ƴŜŎƛǘƭƛǾŠ ǎǾŜŘŜƴ Řƻ ǳƳŠƭŞƘƻ ƪƻǊȅǘŀΦ bȅƴƝ ǇǊƻōƝƘł 
revitalizace Stropnice. tƻŘŞƭ bƻǾƻƘǊŀŘǎƪŞƘƻ Ǉƻǘƻƪŀ ƛ {ǘǊƻǇƴƛŎŜ ǎƛ ƳǻȌŜǘŜ ǾǑƛƳƴƻǳǘ ǾȇǎŀŘŜō ƧƛƭƳǳ 
ŘǊǎƴƻƭƛǎǘŞƘƻΣ ƪǘŜǊŞ ǊŜŀƭƛȊǳƧŜ 2Ŝǎƪȇ ǎǾŀȊ ƻŎƘǊłƴŎǻ ǇǌƝǊƻŘȅ ǇǊƻ ƻŎƘǊŀƴǳ ǘƻƘƻǘƻ ƻƘǊƻȌŜƴŞƘƻ ŘǊǳƘǳ ǎǘǊƻƳǳΦ 

2ŀǎƻǾł ƴłǊƻőƴƻǎǘΥ 2 hodiny 

tƻǾŀƘŀ ǘŜǊŞƴǳΥ [ƻƪŀƭƛǘŀ ǎŜ ƴŀŎƘłȊƝ ǾŜ ǾȇǊŀȊƴŠ őƭŜƴƛǘŞƳ ǘŜǊŞƴǳ ȊŀƘƭƻǳōŜƴŞƘƻ ǵŘƻƭƝ bƻǾƻƘǊŀŘǎƪŞƘƻ 
ǇƻǘƻƪŀΦ ¢Ǌŀǎŀ ƴŀǳőƴŞ ǎǘŜȊƪȅ Ǿ ǇǊǾƴƝƳ ǵǎŜƪǳ ƪƭŜǎł ǇǊǳŘƪȇƳ ǎǾŀƘŜƳΦ tǊƻ ƭŜǇǑƝ ǎŎƘǻŘƴƻǎǘ ƧŜ ǾŜŘŜƴŀ ƪƭƛƪŀǘŠ 
ŀ ƻǇŀǘǌŜƴŀ ŘǌŜǾŠƴȇƳ ȊłōǊŀŘƭƝƳΦ { ƪƭŜǎłƴƝƳ ŀ ǎǘƻǳǇłƴƝƳ ǇƻőƝǘŜƧǘŜ ƛ Ǿ ŘŀƭǑƝŎƘ őłǎǘŜŎƘ ǎǘŜȊƪȅ ƪǊƻƳŠ ǵǎŜƪǻ 
ǾŜŘŜƴȇŎƘ ƪƻƭŜƳ bƻǾƻƘǊŀŘǎƪŞƘƻ potoka. 

Dostupnost: [ƻƪŀƭƛǘŀ ǎŜ ƴŀŎƘłȊƝ ƴŀ ƧƛƘƻȊłǇŀŘƴƝƳ ƻƪǊŀƧƛ ƳŠǎǘŀ bƻǾŞ IǊŀŘȅ Ǿ ǵŘƻƭƝ bƻǾƻƘǊŀŘǎƪŞƘƻ ǇƻǘƻƪŀΦ 
½ ŀǳǘƻōǳǎƻǾŞƘƻ ƴłŘǊŀȌƝ ƴŜōƻ Ȋ ōƭƝȊƪŞƘƻ ǇŀǊƪƻǾƛǑǘŠ ǎŜ ǾȅŘłǘŜ ƪ ƘǊŀŘǳ ŀ ŀǎƛ Ǉƻ млл ƳŜǘǊŜŎƘ ƻōƧŜǾƝǘŜ ǾƭŜǾƻ 
ǇǌŜŘ ōǳŘƻǾƻǳ ½~ ǵǾƻŘƴƝ ǇŀƴŜƭ ƴŀǳőƴŞ ǎǘŜȊƪȅ {ƻƪƻƭƝ ƘƴƝȊŘƻΦ ¢Ǌŀǎŀ ƴŀǳőƴŞ ǎǘŜȊƪȅ ƧŜ ŘƭƻǳƘł о ƪƳΦ 

!ƭǘŜǊƴŀǘƛǾƴƝƳ ǾȇŎƘƻȊƝƳ ƳƝǎǘŜƳ ǇǊƻ ƴłǾǑǘŠǾǳ ƭƻƪŀƭƛǘȅ ƧŜ ǇŀǊƪƻǾƛǑǘŠ ǇǌŜŘ ǾǎǘǳǇŜƳ Řƻ ¢ŜǊŜȊƛƛƴŀ ǵŘƻƭƝΣ ƴŜōƻ 
ōƭƝȊƪł ŀǳǘƻōǳǎƻǾł ȊŀǎǘłǾƪŀ αbƻǾŞ IǊŀŘȅΣ ¨ŘƻƭƝάΦ ¦ ǎƛƭƴƛőƴƝƘƻ Ƴƻǎǘƪǳ ǇǌŜǎ bƻǾƻƘǊŀŘǎƪȇ Ǉƻǘƻƪ ǎŜ ƳǻȌŜǘŜ 
ƴŀǇƻƧƛǘ ƴŀ őŜǊǾŜƴŠ ȊƴŀőŜƴƻǳ ǘǳǊƛǎǘƛŎƪƻǳ ǘǊŀǎǳ ǾŜŘƻǳŎƝ ǇƻŘƘǊŀŘƝƳ ƪ ƳŠǎǘǳΣ ƴŜōƻ ƴŀ ǘǊŀǎǳ ƴŀǳőƴŞ ǎǘŜȊƪȅ Ǿ 
ǵǎŜƪǳ ǇƻŘŞƭ bƻǾƻƘǊŀŘǎƪŞƘƻ ǇƻǘƻƪŀΦbŀǳőƴł ǎǘŜȊƪŀ ƧŜ ƛƴǎǘŀƭƻǾłƴŀ ƻŘ Řǳōƴŀ Řƻ ǌƝƧƴŀΦ 

Kontakt: bŀǳőƴƻǳ ǎǘŜȊƪǳ ǳŘǊȌǳƧŜ ½łƪƭŀŘƴƝ ƻǊƎŀƴƛȊŀŎŜ 2ŜǎƪŞƘƻ ǎǾŀȊǳ ƻŎƘǊłƴŎǻ ǇǌƝǊƻŘȅ bƻǾŞ IǊŀŘȅΥ 
http://www.csop.cz/prehledzo/zo_karta.php?id=6722&id_zo=214, csopnovehrady@seznam.cz 

[ƻƪŀƭƛǘŀ ǎƭƻǳȌƝ 9±±h Ǿ ǊłƳŎƛ ŀƪǘƛǾƛǘ {ŘǊǳȌŜƴƝ ƳƭŀŘȇŎƘ ƻŎƘǊłƴŎǻ ǇǌƝǊƻŘȅ Ǉǌƛ 2{ht bƻǾŞ IǊŀŘȅΣ ǇǌƝƭŜȌƛǘƻǎǘƴŠ 
ǘŞȌ ōŠƘŜƳ ŜƴǾƛǊƻƴƳŜƴǘłƭƴƝŎƘ ǇƻōȅǘƻǾȇŎƘ ǇǊƻƎǊŀƳǻ ǇǊƻ ǑƪƻƭȅΣ ƪǘŜǊŞ ǇƻǌłŘł CEGV Cassiopeia. 

aŀǘŜǊƛłƭȅΥ 5Šǘǎƪȇ ǇǊǻǾƻŘŎŜ ƴŀǳőƴƻǳ ǎǘŜȊƪƻǳ {ƻƪƻƭƝ ƘƴƝȊŘƻ ƧŜ ƪ ŘƻǎǘłƴƝ Ǿ YǳƭǘǳǊƴƝƳ ŀ ƛƴŦƻǊƳŀőƴƝƳ ŎŜƴǘǊǳ 
bƻǾŞ IǊŀŘȅΦ 

[ƻƪŀƭƛǘŀ ǎƭƻǳȌƝ 9±±h Ǿ ǊłƳŎƛ ŀƪǘƛǾƛǘ {ŘǊǳȌŜƴƝ ƳƭŀŘȇŎƘ ƻŎƘǊłƴŎǻ ǇǌƝǊƻŘȅ Ǉǌƛ 2{ht bƻǾŞ IǊŀŘȅΣ ǇǌƝƭŜȌƛǘƻǎǘƴŠ 
ǘŞȌ ōŠƘŜƳ ŜƴǾƛǊƻƴƳŜƴǘłƭƴƝŎƘ ǇƻōȅǘƻǾȇŎƘ ǇǊƻƎǊŀƳǻ ǇǊƻ ǑƪƻƭȅΣ ƪǘŜǊŞ ǇƻǌłŘł /9D± /ŀǎǎƛƻǇŜƛŀΦ 

hŘƪŀȊ ƴŀ ƭƻƪŀƭƛǘǳ ƴŀ ǎǘǊłƴŎŜ 9ƴǾƛǊƻǎƪƻǇǳ ƴŀƧŘŜǘŜ ȊŘŜΥ http://www.enviroskop.cz/#lokalita:sokoli-hnizdo. 

±ȅōǊŀƭƛ ǇǊƻ Ǿłǎ wƻƳŀƴŀ tŀƴǎƪł ŀ 9ŘǾŀǊŘ {ŜǉǳŜƴǎ 

 

 

 

tǊƻƧŜƪǘ 9ƴǾƛǊƻǎƪƻǇ ƧŜ ǇƻŘǇƻǊƻǾłƴ WƛƘƻőŜǎƪȇƳ ƪǊŀƧŜƳΦ 
 

 
 
 

tǊƻƧŜƪǘ tǘŀőƝ ƘƻŘƛƴƪŀ 
 

h ǇǊǾƴƝƳ ƭŜŘƴƻǾŞƳ ǾƝƪŜƴŘǳ пΦ ς сΦ м нлмф ȊŀƘŀƧǳƧŜ 2{h ȊōǊǳǎǳ ƴƻǾȇ ǇǊƻƎǊŀƳ tǘŀőƝ ƘƻŘƛƴƪŀΣ ǾŜ ƪǘŜǊŞƳ ǎŜ 
ǑƛǊƻƪł ǾŜǌŜƧƴƻǎǘ ƳǻȌŜ ȊŀǇƻƧƛǘ Řƻ ǎőƝǘłƴƝ Ǉǘłƪǻ ƴŀ ƪǊƳƝǘƪłŎƘΦ YŀȌŘƻǊƻőƴƝ ǎőƝǘłƴƝ ƧŜ Ǿ ǎƻǳőŀǎƴƻǎǘƛ ǎǾŠǘƻǾŠ 
ƴŜƧǾŠǘǑƝƳ ǇǊƻƧŜƪǘŜƳ ƻōőŀƴǎƪŞ ǾŠŘȅΣ Ǉƻ ƪǘŜǊŞƳ ōȅƭŀ ǳ ƴłǎ ƧƛȌ ŘƭƻǳƘƻǳ Řƻōǳ ǾŜƭƪł ǇƻǇǘłǾƪŀΦ !őƪƻƭƛ ǎŜ ƧŜŘƴł 
ƻ ǾŠŘŜŎƪȇ ǾȇȊƪǳƳΣ ȊŀǇƻƧƛǘ ǎŜ Řƻ ƴŠƧ ƳǻȌŜ ǵǇƭƴŠ ƪŀȌŘȇ ōŜȊ ƧŀƪȇŎƘƪƻƭƛ ǇǌŜŘŎƘƻȊƝŎƘ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝ ǎŜ ǎőƝǘłƴƝƳ 
őƛ ǇƻȊƻǊƻǾłƴƝƳ ǇǘłƪǻΦ  

bŀ Ŏƻ ǎŜ ƳǻȌŜǘŜ ǘŠǑƛǘΚ 

Á ǎǘŀƴŜǘŜ ǎŜ ǎƻǳőłǎǘƝ ǾȇȊƪǳƳǳ ǎőƝǘłƴƝ Ǉǘłƪǻ ƴŀ ƪǊƳƝǘƪłŎƘ 
Á ŘƻǎǘŀƴŜǘŜ ȊŀƧƝƳŀǾŞ ƳŀǘŜǊƛłƭȅ ƻ ǇǘłŎƝŎƘ ƴŀǾǑǘŠǾǳƧƝŎƝŎƘ ƪǊƳƝǘƪŀ ŀ ƧŜƧƛŎƘ ƪǊƳŜƴƝ 

th½±#bY¸ b! !Y/9 

http://www.enviroskop.cz/#131
http://www.csop.cz/prehledzo/zo_karta.php?id=6722&id_zo=214
mailto:csopnovehrady@seznam.cz
http://www.enviroskop.cz/#113
http://www.enviroskop.cz/#lokalita:sokoli-hnizdo
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Á Ȋŀ ǵőŀǎǘ ȊƝǎƪłǘŜ ŎŜǊǘƛŦƛƪłǘ ǎ ǇǊƻŦƛƭŜƳ ǾŀǑŜƘƻ ƪǊƳƝǘƪŀ 
Á ōǳŘŜ Ǿłǎ ǘƻ ōŀǾƛǘΗ 

tǊƻő ǎőƝǘŀǘΚ 

bŀ ƪǊƳƝǘƪǳ ƳłƳŜ Ǉǘłƪȅ ŘƻǎƭƻǾŀ ƴŀ ŘƻǎŀƘΣ ŀ ƳǻȌŜƳŜ ǎŜ ǘŀƪ ƴŀǳőƛǘ ǊƻȊŜȊƴłǾŀǘ ƴŜƧŜƴ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾŞ ŘǊǳƘȅΣ ŀƭŜ 
ǳ ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ƛ ǇƻƘƭŀǾƝΦ wǳŎƘ ƴŀ ƪǊƳƝǘƪǳ ƧŜ ǘŀƪŞ ƧŜŘƛƴŜőƴƻǳ ǇǌƝƭŜȌƛǘƻǎǘƝ ǇǊƻ ǇƻǌƝȊŜƴƝ ŘƻƪƻƴŀƭȇŎƘ 
ŦƻǘƻƎǊŀŦƛŎƪȇŎƘ ǎƴƝƳƪǻΦ ! ǾŜƭƪƻǳ Ǌƻƭƛ ƳǻȌŜ ǎŜƘǊłǘ ǘŀƪŞ Ǿ ȌƛǾƻǘŠ ŘŠǘƝΣ ƪǘŜǊȇƳ ǇǊŀǾƛŘŜƭƴł ǇŞőŜ ƻ ƪǊƳƝǘƪƻ 
ǇƻƳłƘł ǾȅōǳŘƻǾŀǘ ƪƭŀŘƴȇ ǾȊǘŀƘ ƪ ǇǌƝǊƻŘŠ. 

{ōŠǊ Řŀǘ ƻ ǇǘłŎƝŎƘ ƴŀǾǑǘŠǾǳƧƝŎƝŎƘ ƪǊƳƝǘƪŀ ƴłƳ ƴŀǾƝŎ ǇƻƳǻȌŜ ƴŀƭŞȊǘ ƻŘǇƻǾŠř ƴŀ ǌŀŘǳ ȊŀƧƝƳŀǾȇŎƘ ƻǘłȊŜƪ 
o ǎǘŀǾǳ ǇǘŀőƝŎƘ ǇƻǇǳƭŀŎƝ ŀ ƧŜƧƛŎƘ ǇǊƻƳŠƴłŎƘ Ǿ ȊƛƳƴƝƳ ƻōŘƻōƝΦ ¢ƻ ǾǑŀƪ ǾȅȌŀŘǳƧŜ ǾŜƭƪŞ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ƴŀǎōƝǊŀƴȇŎƘ 
ŘŀǘΣ ƧŜƧƛŎƘȌ ȊƝǎƪłƴƝ ƧŜ őŀǎƻǾŠ ǾŜƭƳƛ ƴłǊƻőƴŞΦ tǊłǾŠ Ǿȅ ǎŜ ǘŀƪ ƳǻȌŜǘŜ ǎǘłǘ ǾȇȊƪǳƳƴƝƪȅΣ ŘƝƪȅ ƪǘŜǊȇƳ ȊƝǎƪłƳŜ 
ŘƻǎǘŀǘŜƪ Řŀǘ ƻ ǇƻőǘŜŎƘ ǇǘŀőƝŎƘ ŘǊǳƘǻ ƴŀ ƪǊƳƝǘƪłŎƘΦ {őƝǘŀǘ ōǳŘŜƳŜ ƧƛȌ ƻŘ Ǉłǘƪǳ пΦ ƭŜŘƴŀΣ ȊŀǇƻƧƛǘ ǎŜ ǘŀƪ 
ƳƻƘƻǳ ƛ ǑƪƻƭƴƝ ǘǌƝŘȅΣ ƪƭǳōȅ őƛ ƳŀǘŜǌǎƪŞ ǑƪƻƭȅΦ 

Wŀƪ ǎŜ ȊǵőŀǎǘƴƛǘΚ 

WŜ ǘƻ ƧŜŘƴƻŘǳŎƘŞΦ ±ȅōŜǊǘŜ ǎƛ ǾƘƻŘƴŞ ƳƝǎǘƻ ƪ ǇƻȊƻǊƻǾłƴƝ ς ƴŜƧƭŞǇŜ ƪǊƳƝǘƪƻ ǎ ǇŜǎǘǊƻǳ ƴŀōƝŘƪƻǳ ǇƻǘǊŀǾȅ όőƝƳ 
ǇǊŀǾƛŘŜƭƴŠƧƛ ōǳŘŜǘŜ ŘƻǇƭƶƻǾŀǘ ȊłǎƻōȅΣ ǘƝƳ ǾƝŎŜ ƻǇŜǌŜƴŎǻ ƴŀ ǎǾŞ ƪǊƳƝǘƪƻ ǇǌƛƭłƪłǘŜύΣ ŀƭŜ ƧŜ ƳƻȌƴŞ ǵőŀǎǘƴƛǘ 
se i ōŜȊ ƪǊƳƝǘƪŀΦ bŜȊłƭŜȌƝΣ ȊŘŀ ǇƻȊƻǊǳƧŜƳŜ Ǿ ȊŀƘǊŀŘŠΣ ƴŀ ōŀƭƪƻƴŠΣ Ǿ ǇŀǊƪǳ őƛ ƳłƳŜ ƪǊƳƝǘƪƻ ƴŀ ǇŀǊŀǇŜǘǳ 
ƻƪƴŀΦ YǊƳƝǘƪƻ ǇǊŀǾƛŘŜƭƴŠ ȊłǎƻōǳƧǘŜ ƪǾŀƭƛǘƴƝ ǇƻǘǊŀǾƻǳ ǇǊƻ ǇǘłƪȅΦ ½ŀőƝǘ ƳǻȌŜǘŜ ƘƴŜŘΗ WŜƴ ǘŀƪ ǎƛ ƳǻȌŜǘŜ ōȇǘ 
ƧƛǎǘƝΣ ȌŜ ǎƛ ǇǘłŎƛ ȊǾȅƪƴƻǳ ǾŀǑŜ ƪǊƳƝǘƪƻ ƴŀǾǑǘŠǾƻǾŀǘΦ  

Kdykoli v ǇǊǻōŠƘǳ ǇǊǾƴƝƘƻ ƭŜŘƴƻǾŞƘƻ ǾƝƪŜƴŘǳ ǇƻȊƻǊǳƧǘŜ Ǉƻ Řƻōǳ ƧŜŘƴŞ ƘƻŘƛƴȅ ǾŀǑŜ ƪǊƳƝǘƪƻ ŀ ȊŀǇƛǎǳƧǘŜ 
ƳƴƻȌǎǘǾƝ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇŎƘ ǇǘŀőƝŎƘ ŘǊǳƘǻΦ  

¨ŘŀƧŜ ƳǻȌŜǘŜ ȊŀŘłǾŀǘ ƻƴƭƛƴŜ ƴŀ ǎǘǊłƴƪłŎƘ ǇǊƻƎǊŀƳǳ ptacihodinka.birdlife.cz, őƛ Řƻ ǇŀǇƝǊƻǾȇŎƘ ŦƻǊƳǳƭłǌǻΣ 
ƪǘŜǊŞ ōǳŘƻǳ ƴŀ ǿŜōǳ ǾƻƭƴŠ ƪŜ ǎǘŀȌŜƴƝΦ tƻƪǳŘ ǎŜ Řƻ ǇǊƻƎǊŀƳǳ ǇǌƛƘƭłǎƝǘŜ ǇǌŜŘŜƳΣ ǾŜǑƪŜǊŞ ƳŀǘŜǊƛłƭȅ ȊƝǎƪłǘŜ 
ǇǌƝƳƻ ŘƻƳǻΦ 

 

tǊƻő ƧŜ ǾŀǑŜ ǵőŀǎǘ ŘǻƭŜȌƛǘłΚ 

- jen s ǾłƳƛ ȊƝǎƪłƳŜ ŘƻǎǘŀǘŜƪ ǵŘŀƧǻ ƻ ǇƻőǘŜŎƘ Ǉǘłƪǻ ƴŀ ƪǊƳƝǘƪłŎƘ 
- ȊƝǎƪŀƴŞ ǵŘŀƧŜ ƳǻȌŜƳŜ ŘłƭŜ ȊǇǊŀŎƻǾłǾŀǘ ŀ ƻŘƘŀŘƻǾŀǘ Ǉƻőǘȅ ǇǘŀőƝŎƘ ŘǊǳƘǻ Ǿ prostǌŜŘƝΣ ǾŜ ƪǘŜǊŞƳ 
ǎőƝǘłǘŜ 

- ȊǇǊŀŎƻǾŀƴŞ ǵŘŀƧŜ ƳƻƘƻǳ ƻŘƘŀƭƛǘ ȊŀƧƝƳŀǾŞ ǾȇǎƭŜŘƪȅ ƻ ŎƘƻǾłƴƝ ȊƛƳǳƧƝŎƝŎƘ ǇǘłƪǻΣ ƻ ƪǘŜǊŞƳ ǘƻƘƻ 
ȊŀǘƝƳ ǾƝƳŜ ǾŜƭƳƛ Ƴłƭƻ 

Vġe potŚebn® o programu Ptaļ² hodinka najdete na ptacihodinka.birdlife.cz 

http://www.birdlife.cz/krmitkaCZ-BY
http://www.birdlife.cz/krmitkaCZ-BY
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Calla ÖÜÓ ÓÒÄÅéÎñ ÚÖÅ ÎÁ besedu 

 

0ÔÜÃÉ ÖÏÊÅÎÓËĻÃÈ ÐÒÏÓÔÏÒĳ 

s 0ÅÔÒÅÍ 6ÅÓÅÌĻÍ ɉ0ĠþÒÏÄÏÖñÄÅÃËÜ ÆÁËÕÌÔÁ *5) 

6ÏÊÅÎÓËï ÐÒÏÓÔÏÒÙ ÈÏÓÔþ ÕÎÉËÜÔÎþ ÐÔÁéþ ÓÐÏÌÅéÅÎÓÔÖÁȢ 
*ÁËĻ ÊÅ ÊÅÊÉÃÈ ÖĻÚÎÁÍ ÐÒÏ ÏÃÈÒÁÎÕ ÐÔÁÃÔÖÁȩ 

#Ï ÐÔÜËÙ ÖÅ ÖÏÊÅÎÓËĻÃÈ ÐÒÏÓÔÏÒÅÃÈ ÏÈÒÏĿÕÊÅ Á ÊÁË ÔÏÍÕ éÅÌÉÔȩ 
 

6Å ÓÔĠÅÄÕ ΧάȢ ÌÅÄÎÁ ΨΦΧί 

od 18:00 hodin 
Ö ËÌÕÂÕ (ÏÒËÜ ÖÁÎÁȟ IÅÓËÜ ÕÌȢ έȟ IÅÓËï "ÕÄñÊÏÖÉÃÅ 

 

6þÃÅ ÉÎÆÏÒÍÁÃþȡ 
Calla ɀ 3ÄÒÕĿÅÎþ ÐÒÏ ÚÜÃÈÒÁÎÕ ÐÒÏÓÔĠÅÄþȟ &ÒÜÎÉ £ÒÜÍËÁ ΥΧȟ IÅÓËï "ÕÄñÊÏÖÉÃÅ 

tel.: 384 971 930, calla@calla.cz, http://www.calla.cz 



 
24 ω 6łōƭƝƪ őΦ мум 

 
 

 

 
N§zev kurzu:  

 

Domy bl²zk® pŚ²rodŊ ï domy spolupracuj²c² s ģivly 
 

Lektor: Ing. arch. Stanislav Kov§Ś CSc., specialista na ekodomy a ekovesnice 

Kde: Centrum rozvoje MŊs²ļnice, Rudolfov ï 8 veļerŢ od ledna do ļervna 2019 

Cena: za jednotlivou pŚedn§ġku 350 Kļ, za celĨ kurz (25 h) - 2300 Kļ/osobu. 

Motto: navrhovat dispozice a vybaven² naġeho bytu a domu tak, aby n§m na jednu stranu 

dobŚe slouģily, na druhou stranu aby ani n§s ani pŚ²rodu svĨm provozem zbyteļnŊ 

nezatŊģovaly a neruġily. Aby bylo naġe bydlen² v harmonii s pŢsoben²m m²stn²ch ģivlŢ. 

Kurz je urļen: vġem, kdo byty, domy a zahrady navrhuj², realizuj² ļi uģ²vaj². 

V²ce najdete na str§nk§ch www.pozemskenebe.cz,www.architerika.cz. 

 

 

 
 
 

http://www.pozemskenebe.cz/
http://www.architerika.cz/

